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فرمانده انتظامی استان خبرداد:

انهدام باند 12 نفره سارقان منزل در قم

هر روز 8 زندگی مشترک در قم پایان می یابد

قم در جایگاه هشتم آمار طلاق کشور

تولید غیر قانونی پژو ۴۰۵ و پراید

دبیر کل حزب اتحاد ملت:

 شکی به رای آوری 
روحانی نداریم

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

پایگاه هوایی در اختیار روس ها 
قرار ندادیم

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با اشاره به روند 
تحویل سامانه اس 300 روسی به ایران، گفت:  بخش عمده ی 
این سامانه به داخل منتقل شده و بخش دیگر نیز در حال 
بارگیری و انتقال است و تا یک ماه آتی این سامانه به طور 

کامل وارد کشور می شود. سردار حسین دهقان وزیر دفاع و 
پشتیبانی نیروهای مسلح صبح دیروز در نشست خبری که 
به مناسبت فرا رسیدن سالروز صنعت دفاعی برگزار شد ، در 

پاسخ به پرسشی مبنی بر زمان تکمیل انتقال ...

دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران اسلامی گفت: بر اساس نظر سنجی  هایی که صورت گرفته، آقای روحانی نسبت به همه ی 
نامزدهای محتمل دیگر جلوتر است. ما شکی به رای آوری ایشان نداریم. 

علی شکوری راد اظهار داشت: مردم علی رغم تنگ ناها و سختی  هایی که وجود دارد درک می کنند که ادامه  یافتن 
مشکلات، مربوط به شخص رئیس جمهور و دولت نیست. یا مشکلات از قبل است و یا ناشی از فشارهایی است که الان به 

دولت وارد می کنند. ..

طلسم 16 ساله شکسته شد

سومین طلای ایران 
بر سینه یزدانی

اساسنامه جدید ابلاغ شد: 

تغییر ساختار 
شهرداری ها

حسن یزدانی در فینال رقابتهای وزن 74 کیلوگرم کشتی 
آزاد بازیهای المپیک 2016 ریو به مصاف »انور گدیوف« از 
روسیه رفت و توانست با نتیجه 6 بر 6 به پیروزی برسد و 
قهرمان شود. این مدال طلا پس از 16 سال برای کشتی آزاد 

به دست آمد...

معاون امور شهرداری های سازمان شهرداری ها و دهیاری 
شهرداری  مدیریت  در  ساختاری  تغییرات  از  کشور  های 
ها خبرداد و گفت: اساسنامه های تیپ سازمان های جدید 
تهیه و به استان ها ابلاغ شده و تدوین شرح وظایف و ویژگی 
های مدیران سازمان های جدید نهائی شده و به زودی ابلاغ 
می شود. علی نوذر پور افزود: تمامی شهرداری های کشور 
موظفند بخشنامه ابلاغی تحت عنوان 'ضوابط تشکیلاتی 

شهرداری ها' را اجرایی و بر اساس این طرح ...

8

8

7

روزنامه صبح ایران
یادگار گرامی امام، المپیک و پارالمپیک را فرصت خوبی برای تبلیغ فرهنگ 
و صدور انقلاب اسلامی ذکر کرد و تصریح کرد: ما می توانیم در این عرصه 

توانمندی ها و ارزش های ملی و اسلامی خودمان را انتقال دهیم.
آیت الله سید حسن خمینی در دیدار مسئولان کمیته ملی پارالمپیک 
اظهار کرد: اگر ورزش برای همه واجب است، برای معلولین و جانبازان اوجب 
واجبات است زیرا هم سلامت و هم نشاط آنان را تأمین می کند. وی با 
بیان اینکه ورزش قهرمانی این گروه موجب افتخار جامعه 
خواهد بود، افزود: معلولان و جانبازان با ورود  به این 
عرصه در سایه اراده همت خویش یک نقطه 

ضعف را تبدیل به نقطه قوت کرده اند. یادگار امام با اشاره به اینکه کار ورزشکاران معلول و 
جانباز در برخی رشته ها از کار افراد عادی دشوارتر است، گفت: ورزش در حوزه معلولین 
نیاز مهمی است که پارالمپیک در بخش قهرمانی، آن را گسترش می دهد. وی ترویج 
ورزش این بخش از جامعه را به تعبیر قرآن همچون زنده کردن نفس دانست و ادامه داد: 
کسی که یک معلول را اینگونه پرورش دهد گویی یک جمع را احیاء کرده است، چرا که 

معلولان می توانند از او سرمشق بگیرند و وارد عرصه ورزش شوند.
سید حسن خمینی در ادامه، المپیک و پارالمپیک را فرصت خوبی برای تبلیغ فرهنگ 
و صدور انقلاب اسلامی ذکر کرد و تصریح کرد: ما می توانیم در این عرصه توانمندی ها و 

ارزش های ملی و اسلامی خودمان را انتقال دهیم...

آیت الله سید حسن خمینی:

برای ورود به جامعه نوین لازم نیست ارزش های خود را تغییر دهیم

بازگشت احمدی نژاد 
برای نظام خوب نیست

ناظمی اردکانی استاندار اسبق قم:
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پایگاه خبری اخبارالساعه امارات روز شنبه به نقل از 
بیانیه وزارت دفاع آمریکا )پنتاگون( خطاب به سعودی 
ها نوشت: حمایت مشورتی ما از ائتلاف حمله به یمن به 
رهبری عربستان خیلی ضعیف است و به شکل چک سفید 

امضا نیست.
این پایگاه خبری، بیانیه وزارت دفاع آمریکا در باره 
عربستان را به مثابه سیلی به صورت ائتلاف سعودی 
متجاوز به یمن توصیف کرد و افزود: اخباری نیز در زمینه 
فراخواندن مستشاران نظامی آمریکایی از عربستان شنیده 
شده است. براساس این خبر، آدام استامپ سخنگوی 
رسمی پنتاگون گفته است: حتی اگر ما در دفاع از سرزمین 
های عربستان به آنها کمک کنیم دلیل بر این نیست که 

نسبت به جنگ این کشور علیه یمن ابراز نگرانی نکنیم.

وی افزود: ما در گفت وگوهای خود با مقامات عربستانی 
به آنها گوشزد کرده ایم که می بایست برای به حداقل 

رساندن خسارت و تلفات مردم یمن تلاش کنند.
اخبارالساعه نوشت: خبرگزاری رویترز نیز پیش از این 
به نقل از یکی از مسوولان ارتش آمریکا که نام وی را 
ذکر نکرده نوشته است که واشنگتن برخی از مستشاران 
نظامی خود را که برای هماهنگی عملیات های هوایی و 
بمباران یمن به این کشور اعزام شده بودند را از این کشور 

بازگردانده و تعداد آنها را به شدت کاهش داده است.
این پایگاه نوشت: بیانیه پنتاگون پس از آن منتشر 
می شود که پزشکان بدون مرز، کارکنان خود را از شش 
بیمارستان در شمال یمن بعد از اینکه هدف بمباران 
تن کشته شدند، خارج  و 19  قرار گرفت  ها  سعودی 

کرده است. سازمان پزشکان بدون مرز از بمباران شدن 
بیمارستان ها و موسسات درمانی بشدت انتقاد کرده است.

پیش از این نیز یک مدرسه از سوی ائتلاف سعودی 
بمباران شده بود که دهها کودک در اثر آن کشته شدند. 

عربستان سعودی از فروردین گذشته با تشکیل ائتلافی 
از 9 کشور عربی و با حمایت آمریکایی ها به یمن حمله 
کرد تا منصورهادی رییس جمهور مستعفی و فراری یمن 
را به حکومت این کشور بازگرداند اما تاکنون به این هدف 

خود دست نیافته است.
در اثر این بمباران ها تاکنون چندین هزار زن و کودک 
یمنی کشته یا مجروح و دهها هزار نفر نیز آوارده شده اند 
و 80 درصد تاسیسات خدماتی، درمانی و آموزشی ویران 

شده است.

عتاب و خطاب آمریکا به عربستان:

چک سفید امضا برای حمایت از شما نداده ایم
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رییس مجلس شورای اسلامی یکپارچگی 
تمامیت ارضی عراق برای جمهوری اسلامی 
ایران را مهم دانست و گفت: این موضوع اصلی 

مهم برای ثبات منطقه است.
سلیم الجبوری رییس مجلس عراق که 
به تهران سفر کرده است روزگذشته با علی 
لاریجانی دیدار و گفت و گو کرد و پس از آن 
به همراه رییس مجلس شورای اسلامی در 
نشست خبری مشترک شرکت کرد. لاریجانی 
در این نشست خبری مشترک اظهارداشت: در 
دیدار رییس مجلس عراق هم مذاکرات رسمی 
و هم مذاکرات خصوصی درمورد مسائل مهم 
این کشور و منطقه داشتیم. وی افزود: عراق 
کشور دوست و برادر ما است و در یک بازه 
زمانی طولانی روابط دو ملت بهم تنیده شده 

است مخصوصا در فراز و فرودهای سختی که طی سال های 
اخیر برای عراق پیش آمد و همیشه دولت و ملت ایران در 
کنار ملت و دولت این کشور بود. عضو شورای عالی امنیت 
ملی با تاکید بر این که عراق کشوری ثروتمند و دارای ملتی 

ریشه دار است، گفت: آرزوی ایران این است که همه مردم 
عراق سرافراز باشند و همیشه تمامیت ارزی این کشور برای 
ما مهم و محترم بوده است و آن را اصلی مهم برای ثبات 
منطقه می دانیم. لاریجانی خاطرنشان کرد: در مذاکرات 
با الجبوری و دوستانشان درباره توسعه روابط اقتصادی دو 

کشور در زمینه های مختلف و درباره موارد و 
مشکلاتی که برای تجار ایرانی وضع شده، گفت 
و گو کردیم و امیدواریم با تلاش رییس مجلس 
عراق مشکلات ایجاد شده رفع و جهش مهمی 
در مسائل و روابط اقتصادی میان دو کشور 
بوجود آید. رییس مجلس شورای اسلامی حل 
بحران تروریستی در عراق و همگرایی سیاسی 
را از دیگر محورهای گفت و گو با الجبوری 
عنوان کرد. لاریجانی افزود: البته بخش دیگری 
از مذاکرات حول بحران امنیتی در منطقه که 
جدا از مشکلات داخلی عراق نیست و طبیعتا 
به سرنوشت ملسمانان مربوط است، اختصاص 
یافت، این موضوع هم برای ما و هم برای عراق 
مهم است. وی موضوع استقرار امنیت و مسائل 
سیاسی در عراق را از موضوعات مطرح شده در 
دیدار فیمابین عنوان کرد وادامه داد: این موضوع مورد اهتمام 
دو کشور است و امیدوارم سفر رییس مجلس عراق به تهران 
با موفقیت و باعث ایجاد روابطی با سطح بالاتر میان دو کشور 

در آینده باشد.

سازمان  های  شهرداری  امور  معاون 
شهرداری ها و دهیاری های کشور از تغییرات 
ساختاری در مدیریت شهرداری ها خبرداد و 
گفت: اساسنامه های تیپ سازمان های جدید 
تهیه و به استان ها ابلاغ شده و تدوین شرح 
وظایف و ویژگی های مدیران سازمان های 

جدید نهائی شده و به زودی ابلاغ می شود. 
علی نوذر پور در گفت و گو با ایرنا افزود: 
تمامی شهرداری های کشور موظفند بخشنامه 
تشکیلاتی  'ضوابط  عنوان  تحت  ابلاغی 
شهرداری ها' را اجرایی و بر اساس این طرح 
نسبت به ادغام سازمان ها و شرکت های همسو 

و موازی خود اقدام کنند.
این مسئول سازمان شهرداری  گفته  به 
ها و دهیاری ها ، مدیران عامل سازمان های 

تاکسیرانی شهرداری ها باید ضمن آگاهی از موضوعات ابلاغ 
شده در این زمینه، خود را برای ایجاد تغییرات ساختاری با 

فوریت آماده کنند.
وی با اشاره به ابلاغ دستورالعمل مدیریت حمل و نقل 
بار شهری و حومه گفت: شهرداری ها برای انجام وظایف و 
ماموریت های محوله در این زمینه باید متناسب با جمعیت 
و امکانات شهر، تشکیلات و مدیریت های متناسب را برای 

مدیریت حمل و نقل بار، ایجاد کنند.نوذرپور گفت :به موجب 
ضوابط ابلاغی، شهرداری های کلان شهرها،با جمعیت بالای 
یک میلیون تن، در بخش حمل و نقل صرفا می توانند 
یک سازمان حمل مسافر با ادغام سازمان های اتوبوسرانی، 
تاکسیرانی و پایانه ها داشته باشند و یک سازمان حمل بار 
برای ساماندهی بار و ایجاد یک سازمان حمل و نقل ریلی 

ایجاد کنند.
وی افزود: در شهرداری 'بزرگ شهرها' با جمعیت کمتر 

از یک میلیون تن و بیشتر از 200هزار تن 
معاونت مسافر و معاونت بار در سازمان حمل و 
نقل بار و مسافر و سازمان مدیریت و مهندسی 
شبکه حمل و نقل و در شهرداری شهرهای 
با جمعیت کمتر از 200 هزارتن فقط سازمان 

مدیریت حمل ونقل ایجاد می شود.
نوذرپور در ادامه اظهار کرد : شهرداری های 
کلان شهرها، با جمعیت بالای یک میلیون تن 
در بخش حمل و نقل صرفا می توانند یک 
ادغام سازمان های  با  سازمان حمل مسافر 
اتوبوسرانی، تاکسیرانی و پایانه ها داشته باشند.

شهرداری  این  همچنین  گفت:  وی 
برای  بار  حمل  سازمان  یک  میتوانند  ها 
ساماندهی بار و ایجاد یک سازمان حمل و 

نقل ریلی ایجاد کنند.
معاون سازمان شهرداری ها و دهیاریهای کشور با اشاره 
به اینکه ساختار سازمان های موجود در حوزه حمل ونقل 
عمومی شهری در حال تغییر است گفت:بر اساس ابلاغیه 
وزیر کشور و مصوبه سازمان مدیریت و برنامه ریزی وقت 
کشور در خصوص ضوابط تشکیلاتی شهرداری ها، ساختار 
سازمان های موجود در حوزه حمل و نقل عمومی شهری 

باید مطابق این ضوابط تغییر کند.

علی لاریجانی:

تمامیت ارضی عراق اصلی مهم برای ثبات منطقه است

اساسنامه جدید ابلاغ شد: 

تغییر ساختار شهرداری ها
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جنگ سوریه 
یک فاجعه است

جنگ حلب بدون در نظر گرفتن سرنوشت آن و نیز تاثیر 
موقتش بر توازن قوا، اما با درک نظامی، سرنوشتی محتوم 
برای هریک از طرفین رقم خواهد زد. توفق یا شکست در 

نبرد حلب، تنهامعادلات تاکتیکی نظامی را تغییر، ولی قدرت چانه زنی طرفین اصلی بحران 
برای نتایج سیاسی استراتژیک را بالاتر خواهد برد. تجربه 5 سال اخیر این رابه اثبات رسانده 
است. اوریانا فالاچی باید امروز زنده می بود و کتاب خودرا با نشانه هایی شرم آورتر از جنگ 
ویتنام تکمیل می کرد. فاجعه سوریه. نبردهای تقریبا یک ماهه اخیر در حلب اهمیت آن 
را برای طرفین داخلی و بین المللی جنگ به یک نبرد حیثیتی تبدیل کرده است. شرایط 
نظامی و زور آزمایی متقابل حکومت سوریه و مخالفان مسلح آن در حلب شاید ابعادی 
متفاوت تر از بسیاری جنگ های مشابه 5 سال گذشته نداشته باشد، اما تغییرات و نابسامانی 
های سیاسی اخیر، درست یا غلط، رژیم آقای اسد و مخالفانش از یک سو و حامیان منطقه 
یی و بین المللی آنها از سوی دیگر را به نتیجه رسانده کلید حل بحران سوریه جایی در شهر 
جنگ زده حلب پنهان است. مشخص نیست آنها چگونه به این نتیجه رسیده اند، در حالی 
که همواره برحل بحران این کشور مصیبت زده از راه سیاسی و اینکه مشکل سوریه راه 
حل نظامی ندارد تاکید کرده اند. گروهی از محافل و تحلیل گران نظامی منطقه می گویند 
جدای از اینکه هیچ ادبیات و واژه مشترکی سیاسی و غیر نظامی برای ایجاد یک فضای 
سیاسی حداقلی میان طرفین وجود ندارد، ظاهراپیروزی های اخیر ارتش سوریه خصوصا 
در منبج تقریبا همه طرف های نبرد را به این نتیجه رسانده که جدای از هزینه های آن، 

جنگ تنها راه حل برای پیروزی ست.
متاسفانه عدم موفقیت در اعلام آتش بسی کوتاه ووفادارانه که حداقل بتوان تحت تاثیر 
آن کمک های امدادی را به دست ساکنان غیر نظامی حلب رساند نشان می دهد طرفین 
منازعه در نگاه سیاسی به آخرخط رسیده اند. دیمیتسورا نماینده دبیر کل سازمان ملل 
روز پنج شنبه با خشم اظهار داشت تلاش های او برای راضی کردن طرف های جنگ به 
منظور یک آتش بس موقت و ارسال کمک به 250 هزار غیر نظامی محاصره شده در حلب 

با ناکامی روبرو شده است.
اینکه تلاش های طرفین اصلی برای ایجاد یک آتش بس موقت )حداقل 48 ساعته( 
موفق خواهد شد یانه؟ اثباتا شاید بتواند تا حدی نماینده دبیر کل سازمان ملل را راضی کند، 
دستکم تا به آن اندازه که وی را برای ادامه ماموریتش راضی نگه دارد؛ اما چنین اقدامی 
قطعا تاثیری پایدار بر تحولات نخواهد گذاشت. مسکو می گوید برای برقراری آتش بسی 
48 ساعته آماده است. آخرین خبر ها نیز از آغاز یک طرح زمان بندی برای آتش بس 
حکایت دارد. دیپلماتیک مقیم مسکو گفته اند موقعیت برترجنگی نیروهای اسد با حمایت 
نظامی روسیه ونیز شرایط اسف بار مردم حلب، شایدمسکو رامتقاعد کند فارغ از نتیجه کوتاه 
احتمالی آتش بس که بیشتر می تواند بازسازی نیروهای مخالف باشد، با آتش بس موافقت 
کند. سخنگوی وزارتخارجه ایالات متحده نیز روز جمعه گفته واشنگتن حتی به یک آتش 
بس موقت که باعث کاهش خشونت ها شود راضی ست و بر همین اساس گفتگو میان 
واشنگتن - مسکو در جریان است. اما چه خوشبیانه آتش بسی برقرار شود یا شوربختانه 
چنین نشود، جنگ حلب فارغ از نتیجه آن برای طرفین، بعید است بتواند تحول عمده یی 

در کلیات بحران سوریه را رقم بزند، امیدواری بی مورد است.
حلب شهری استراتژیک در شمال سوریه است که بود و نبود آن در دست یکی از طرف 
های جنگ، صرفا موقعیت کنونی آنها را ارتقاء یا تنزیل خواهد داد، نه بیشتر. هرگاه پیروز 
های مشابه طی سالهای اخیر توانست توازن نهایی قوای سیاسی و نظامی را به نفع طرف 
پیروز رقم بزند اینبار نیز اینچنین خواهد شد. آنچنان که همین قاعده تحلیلی - کلامی به 
صورت معکوس می تواند برای طرف شکست خورده نیز صادق باشد. عبدالقادر الحاجی 

یکی از فرمانده ارتش آزاد با سرخوردگی گفته »شرایط سخت و شکننده است.«
با توجه به چنین تجربه یی فکر میکنم جنگ حلب بدون در نظر گرفتن سرنوشت 
آن و نیز تاثیر موقتش بر توازن قوا، اما با درک نظامی سرنوشتی محتوم برای هریک از 
طرفین چون گذشته رقم خواهد زد. توفق یا شکست در نبرد حلب، به باور من تنهامعادلات 
تاکتیکی نظامی را تغییرولی  قدرت چانه زنی طرفین اصلی بحران - بهتر است گفته شود 
روسیه و ایالات متحده -  برای نتایج سیاسی استراتژیک رابالاتر خواهد برد. همانگونه که 

یادآور شدم تجربه 5 سال اخیر و در نبردهای مشابه این رابه اثبات رسانده است. 
با نگاهی سیاسی این پارادوکس آزار دهنده قابل فهم نیست« در حالی که همه از 
ضرورت حل سیاسی این بحران به عنوان تنها راه حل سخن می گویند، اما چگونه است 
که پیروزی در یک نبرد را )امروز حلب و شاید فردا رقه و یا جای دیگر( کلید حل نهایی 
بحران می دانند؟ جنگ برای صلح! خدای من، باورش سخت است. آیابرای سوریه همه 
چیز تمام شده؟ نمی دانیم! سوریه در پس سیاست ها و اشتباهات استراتژیک کشور هایی 
مانندسعودی هاو قطری ها و ترکیه آن روز )امروز را نمی دانیم( بی تفاوتی و البته همراهی 
غرب که تصور می کردند رژیم اسد 48 ساعته سقوط خواهد کرد به ویرانه یی تبدیل شده، 
آیا تجزیه وبالکانیزه خواهد شد یانه؟ این راهم نمی دانیم! شور بختی تمام عیاری ست، اما 
نه جایی برای خوشبینی و نه چیزی برای بد بینی باقی نمانده! پیکر بی جان کشوری به 
نام سوریه اکنون روی دست همه مانده و هیچکس نمی داند با آن چه کند؟ اما هر چه 
هست بی تعارف هم مسکو وهم واشنگتن نباید احساس کنند در مقابل این فاجعه قرن 
تنها مسئولیت اخلاقی دارند. تا زمانی که چنین احساسی وجود دارد و اینکه تصور می کنند 
شاید جنگ سرنوشت سوریه را تعیین کند! اوضاع برهمین منوال پیش خواهد رفت. ایلان 

که مرد، امااین را ازنگاه عمران 5 ساله به خوبی می توان فهمید و درک کرد.

امیرآبادی فراهانی پیش بینی کرد:

شکست قریب الوقوع داعش
عضوهیئت رئیسه مجلس در تحلیل وضعیت خاورمیانه گفت: غرب با هجمه علیه جبهه 
مقاومت تلاش می کند از داعش حمایت کند اما شکست تروریست های تکفیری قریب 
الوقوع است. در این میان بازگشت تروریست تکفیری به خانه برای اروپا دردسرساز خواهد شد.

احمد امیرآبادی فراهانی در گفت و گو با خانه ملت گفت: قدرت جبهه مقاومت با توجه 
به شکست هایی که جریان خط سازش متحمل شده در حال تثبیت است.

نماینده مردم قم در مجلس شورای اسلامی تصریح کرد: رژیم سعودی در تهاجم به 
یمن مردم این کشور را با موشک های آمریکایی سلاخی می کند اما براساس گزارش های 

میدانی نیروهای انصارالله و ارتش یمن ضربات کشنده ای را به متجاوزین وارد کرده اند.
وی در ادامه گفت: تروریست های تکفیری که با همراهی عناصر بعثی و براساس نقشه 
ریاض اقدام به جنایت علیه بشریت در عراق کرده بودند در حال عقب نشینی هستند. 
البته سعودی ها به دنبال فعال نگه داشتن گسل های سیاسی و قومیتی تحت استراتژی 

تجزیه عراق هستند. 
عضوهیئت رئیسه مجلس گفت: بحث سوریه را می توان به عنوان میدان اصلی نبرد خط 
سازش با جبهه مقاومت از طریق تروریست های چندملیتی تکفیری می تواند قلمداد کرد. 
وی خاطرنشان کرد: هجمه روانی علیه ائتلاف متحدین دمشق شامل ایران، روسیه، عراق و 

سوریه راهبردی است که حامیان داعش دنبال می کنند.
امیرآبادی فراهانی گفت: متاسفانه سازمان ملل متحد و شورای امنیت تاکنون در جنگ 

با داعش کارشکنی کرده و به دنبال حمایت از تروریست های تکفیری هستند.
وی با اشاره به کشتار مردم حلب توسط تروریست های تکفیری گفت: در آستانه 
عملیات آزادی حلب و ضربات کشنده به داعش آمریکا، رژیم سعودی و رژیم صهیونیستی 
توطئه های زنجیره ای را در دستور کار قرار داده اند. این نماینده مجلس دهم ضمن پیش 
کشیدن کودتای نافرجام ترکیه گفت: بیدار شدن رجب طیب اردوغان از رویای عثمانی که 

توسط ریاض به آنکارا تزریق شده بود، شاهد مواضع عاقلانه از سوی ترکیه هستیم.
وی تصریح کرد: امیدواریم در مجموعه شرایط پیش آمیده بحران جنگ سوریه و 
کشتار مردم این کشور هرچه سریع تر با شکست تروریست های تکفیری و معارضین 

پایان پیدا کند. 
امیرآبادی فراهانی تاکید کرد: داعش در عراق و سوریه به زودی منهدم خواهد شد اما 
مساله اساسی اینجاست که تروریست های تربیت شده توسط رژیم سعودی و سیا در اروپا 

و غرب دست به اقدامات تروریستی خواهند شد.
وی در تشریح روند شکل گیری داعش گفت: آمریکا براساس الگوی تروریست های 
خوب که در مورد القاعده و طالبان در جنگ افغانستان اجرایی شده بود در جنگ سوریه 

با عنوان داعش اجرا شد.
این نماینده مجلس دهم گفت: تروریست های چندملیتی که عمدتا از کشورهای 
فرانسه، بریتانیا، آلمان هستند در آینده نه چندان دور همانند بمب های متحرک این 
کشورها را به آتش خواهند کشید اما موضوع دردناک اینجاست که مردم این کشورها باید 

تقاص سیاست های منفعت طلبانه دولتمردان خود را بپردازند.

امیرعبداللهیان مطرح کرد؛

حمله ریاض به یمن مانع حل مسائل منطقه شد
دستیار ویژه رئیس مجلس در امور بین الملل گفت: در آخرین دیدارم با امیر کویت، 
وی در موضوعات منطقه ای نظرات سازنده ای را تبیین کرد که تجاوز ریاض علیه یمن 

مانع پیشرفت کار شد.
حسین امیرعبداللهیان دستیار ویژه رئیس مجلس در امور بین الملل با اشاره به اظهارت 
رئیس مجلس کویت، اظهار کرد: همسایگان اولویت اول سیاست خارجی جمهوری اسلامی 

هستند.
وی با بیان اینکه تهران همواره از توسعه و تحکیم روابط با کشورهای همسایه و حوزه 
خلیج فارس استقبال کرده است، تصریح کرد: در شرایط حساس فعلی منطقه، دپپلماسی 

پارلمانی می تواند نقش مهمی در توسعه همکاری های منطقه ای ایفا کند.
امیرعبداللهیان افزود: دیدگاه های رئیس مجلس و امیر کویت در کمک به حل سیاسی 

بحران های منطقه مورد توجه تهران است.
دستیار ویژه رئیس مجلس در امور بین الملل در پایان خاطرنشان کرد: در آخرین دیدارم 
با »امیر صباح احمد جابر الصباح« امیر کویت در این کشور، وی در موضوعات منطقه ای 

نظرات سازنده ای را تبیین کرد که تجاوز ریاض علیه یمن مانع پیشرفت کار شد.

علیرضا محجوب:

دولت قبل، ایران مظلوم را 
جنگ طلب معرفی می کرد

نماینده مردم تهران در مجلس گفت:  برجام برای این انجام شد که دولت قبل ایران 
مظلوم را در جهان جنگ طلب معرفی می کرد و به همین دلیل آمریکا و متحدانش غربی 
و منطقه ای اش در صدد لشکرکشی به ایران بودند که با توفیق تیم هسته ای پرونده این 

مسأله بسته شد.
علیرضا محجوب در گفت وگو با ایسنا درباره برجام گفت: تلقی رئیس جمهور و تیم 
هسته ای دولت سابق ستیز با جهان برای احقاق حق هسته ای بود؛ در حالیکه اگر مظلوم 
برای احقاق حق تیغ به دست بگیرد تصور جهان جنگ طلبی اوست؛ به همین دلیل 
نظام سلطه تمام طی سال های گذشته همت خود را صرف محدودیت و سرکوب ایران 
کرد. این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس خاطر نشان کرد: جمهوری اسلامی ایران در 
چارچوب قوانین و پارلمان های بین المللی مشغول بومی سازی فعالیت هسته ای خود بود 
ولی آمریکایی ها و صهیونیست ها این اقدام را برای افکار عمومی تهدید امنیت جهانی جلوه 
دادند و قطعنامه های پی در پی بر ضد جمهوری اسلامی ایران به تصویب رساندند که البته 
با روی کار آمدن دولت یازدهم، تیم هسته ای با موفقیت مظلومیت جمهوری اسلامی ایران 

را به جهانیان اثبات کرد و اکنون بخشی از تیغ ها از بالای سر ایران برداشته شده است.
این عضو مجمع نمایندگان تهران خاطر نشان کرد: برجام پدیده فنی بود که از سوی 
آمریکا و غرب و در پی آن ها سایر کشورهای جهان  به پدیده سیاسی و امنیتی تبدیل شد.

سهیلا جلودارزاده: 

اداره کل زنان در هر وزارتخانه تشکیل شود
نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی از پیشنهاد ایجاد اداره کل امور 

زنان در وزارت خانه ها در برنامه ی ششم توسعه خبر داد.
سهیلا جلودارزاده در گفت وگو با ایسنا  اظهار کرد:  پیشنهاد ما ایجاد اداره کل امور زنان در 
وزارت خانه های مختلف و تعیین تکلیف برای شرح وظایف آن است تا این اداره کل در عین 
اینکه در خصوص ارتقای زنان کارمند آن وزارتخانه و اعتلای آنها تلاش می کند تا به پست هایی 
مستحقق آن هستند برسند، در مورد زنان مخالف فعالیت ها و ماموریت های وزارتخانه نیز 
وظایفی را به انجام رساند. وی افزود:  به عنوان مثال مدیر کل اداره زنان وزارت کار در قبال 
اشتغال زنان، اشتغال در بخش تعاونی، استفاده از اعتبارات در مورد زنان سرپرست خانوار 
وظایفی خواهد داشت؛ چرا که این موضوع در حال حاضر متولی ندارد و اگر خانمی خوش 
شانس باشد ممکن است ته لیست اعتبارات و تسهیلات قرار گیرد. این نماینده مجلس ادامه 
داد:  البته خیلی جاها مثل صندوق کارآفرینی امید همکاری خوبی وجود دارد ولی این با سلیقه 
و رفتار و شخصیت و منش مدیران این مراکز بوده و وقتی تعویض می شوند کسی نیست این 
کار را پیگیری کند؛ اما وقتی اداره کل امور زنان با شرح وظایف مشخص در برنامه پنج ساله 
ششم تعریف شود، این مسائل و مشکلات زنان حل خواهد شد. جلودارزاده با بیان این که 
امسال سال اقدام و عمل است و باید در جهت حل مشکلات زنان اقدامات عملی انجام شود، 
یاد آور شد: اگر وزارت بهداشت اداره کل امور زنان وجود داشته باشد این موضوع را بررسی 
می کنند که بعد از بارداری با هزینه کرد زیاد و انجام  عمل IVF یا حتی در یک بارداری 
معمولی، در سه چهار ماهگی به دلیل نقص جنین مجبور می شوند سقط درمانی انجام دهند، 
یا در مورد سرطانهایی که زنان دچار آن می شوند، الان 10 -15 سال است هیچ غربالگری و 
معاینه عمومی در مورد سرطان رحم و سرطان پستان انجام نشده است؛ در  حالی که اگر اداره 

کل امور زنان وجود داشته باشد این موضوع را پیگیری می کند. 

یک عضو فراکسیون ولایت تاکید کرد،

توهین از جانب هر کس 
در هر لباسی باشد قابل دفاع نیست

عضو فراکسیون ولایت مجلس گفت: اگر با توهین کنندگان و افترا زنندگان در انتخابات 
مجلس دهم برخورد شده بود امروز شاهد توهین به رییس جمهور نبودیم.

حجت الاسلام علیرضا سلیمی اظهار داشت: بداخلاقی و توهین از جانب هر کس در هر 
لباسی باشد قابل دفاع نیست. نماینده مردم محلات در مجلس تاکید کرد: دادستان کل 
کشور باید به بداخلاقی های انتخابات ورود کند و نگوید دیر شده و انتخابات تمام شد، مسیر 

تخریب و توهین تمام نشده است. 
وی خواستار اجرای قانون مجازات متخلفان انتخابات شد و تاکید کرد: تا وقتی که 
کاندیداها، هواداران و تخریب کنندگان اراده جدی در مسئولان قضایی و اجرایی برای 
برخورد نبینند، تخریب و توهین ادامه می یابد. عضو فراکسیون ولایت مجلس بر احترام 
مقامات و کارگزاران نظام در هر رده سازمانی تاکید کرد و افزود: هر کس جزو مقامات است 
باید احترامش حفظ شود و توهین و تخریب در شان نظام جمهوری اسلامی نیست. این 
سخن به معنای بستن دهان منتقدان نیست. انتقاد سازنده حق منتقدان است. مرز توهین و 
انتقاد باید روشن شود. متاسفانه برخی به اسم انتقاد هر ناروایی را بر زبان جاری می کنند کما 
اینکه گاه به اسم توهین زبان منتقدان را می بندند. عضو هیات رییسه کمیسیون آموزش 
و تحقیقات مجلس توهین به رییس جمهور و سایر مسئولان نظام را غیرقابل دفاع دانست 
و تاکید کرد: علاوه بر برخورد با توهین کنندگان به رییس جمهور باید با توهین کنندگان 
به همه مسئولان و کارگزاران نظام برخورد شود. اگر به این مسئله توجه نشود کل نظام و 

کشور آسیب می بیند.

استیضاح فانی صلاح نیست
عضو کمیسیون آموزش و پرورش تحقیقات مجلس شورای اسلامی همچنین گفت: 
استیضاح علی اصغر فانی وزیر آموزش و پرورش با توجه به زمان کوتاه مانده تا بازگشایی 

مدارس، مناسب و به صلاح نیست.
حجت الاسلام علیرضا سلیمی اظهار کرد: در آستانه مهرماه، استیضاح وزیر به مراتب 
خسارت بیشتری به همراه دارد، زیرا درصورت رای نیاوردن وزیر، باید سه ماه این وزارتخانه با 
سرپرست اداره شود. وی افزود: البته بسیاری از مواردی که از سوی نمایندگان استیضاح کننده 
درباره مسایل و مشکلات گفته می شود، صرفا مرتبط با وزارتخانه نیست، بلکه بخشی از آن 
مربوط به کل کشور است. نماینده مردم محلات و دلیجان در مجلس شورای اسلامی یادآور 
شد: اگر فرد دیگری نیز به عنوان وزیر آموزش و پرورش انتخاب شود در این مدت کوتاه و با 
توجه به زمان حساس بازگشایی مدارس نمی تواند کاری از پیش ببرد. سلیمی اضافه کرد: 
در هفته جاری جلسه مشترکی با حضور وزیر و نمایندگان استیضاح کننده برگزار می شود تا 
شاید بتوان با گفت و گو این مساله را حل کرد. وی خاطرنشان کرد: اگر استیضاح کنندگان در 
این جلسه نسبت به خواست خود پافشاری کنند، ممکن است تصمیم متفاوتی گرفته شود. 

نماینده شیراز:

90 درصد درآمد دولت صرف 
بدهی های دولت گذشته می شود

نماینده مردم شیراز در مجلس شورای اسلامی بیان داشت: به دلیل عملکرد دولت قبل، 
حدود 90 درصد درآمد دولت یازدهم صرف پرداخت بدهی ها، نگهداری بدنه دولت کنونی 

و اداره کشور می شود.
مسعود رضایی افزود: هم اینک دولت بدهی سنگینی بر دوش خود دارد که این امر 
نتیجه عملکرد دولت قبل است به گونه ای که تنها 10 درصد درآمد آن صرف طرح های 
عمرانی می شود. این عضو کمیسیون اجتماعی مجلس شورای اسلامی ادامه داد: 45 
میلیون نفر ایرانی به صورت مستقیم یا غیر مستقیم با این کمیسیون در ارتباط هستند و 
ضرورت بررسی و شناخت آسیب های اجتماعی جامعه و از جمله شهر شیراز ضروری است. 

رضایی گفت: امیدواریم که شیراز بتواند جایگاه فرهنگی خود را در کشور بازیابد.

محسن مهرعلیزاده:

 توهین به رییس جمهور مصرف انتخاباتی دارد 
مهرعلیزاده گفت: بزرگان نظام و برخی اساتید حوزه که برای جامعه نقش الگو را دارند 
باید قبل از اینکه کار به ورود دستگاه قضایی و مدعی العموم کشیده شود، توصیه ها و 

رهنمودهایی را بدهند تا شاهد مسائلی از قبیل توهین به رئیس جمهور نباشیم. 
محسن مهرعلیزاده در گفت وگو با ایلنا، با اشاره به توهین های اخیر به رییس جمهور عنوان 
کرد: ما باید در همه امور از جمله در رقابت های سیاسی اخلاق اسلامی را رعایت کنیم. رقابت 
در همه جوامع وجود دارد؛ منتها جوامعی پیشرفته هستند که اصول اجتماعی و حرمت 
دیگران را رعایت کنند. او افزود: همه ما باید در اظهارنظرهای خود مراقب گفتار و رفتارمان 
باشیم؛ این هم به نفع جامعه است و هم به سود افرادی که در آن زندگی می کنند. سیاسیون 
هم نباید فراموش کنند که برای جامعه الگو هستند. با توجه به اینکه تا انتخابات زمان زیادی 
نمانده، برخی رقابت های سیاسی خود را به شکل زودهنگام در رفتارها و گفتارهای سیاسی 
نشان می دهد به گونه ای که مشاهده می کنیم برخی الفاظ را به رییس جمهور نسبت می دهند 
و مطالبی را خلاف شأن عنوان می کنند که کاملا با هدف سست کردن جایگاه دولت یازدهم 
صورت می گیرد و مصرف انتخاباتی دارد. این فعال سیاسی اصلاح طلب یادآور شد: از همین 
الان تلاش ها برای کاهش مقبولیت دولت و آقای روحانی برای انتخابات سال 9۶ آغاز شده 
است. البته تاریخ نشان داده که مردم ما قضاوت کنندگان خوبی هستند و فریب این جوسازی ها 

را نخواهند خورد. 
او در پاسخ به این سوال که چقدر ضرورت دارد دستگاه قضایی به مسائلی همچون توهین 
به رییس جمهور ورود پیدا کند، گفت: بزرگان نظام و برخی اساتید حوزه که برای جامعه 
نقش الگو را دارند باید قبل از اینکه کار به ورود دستگاه قضایی و مدعی العموم کشیده شود، 
توصیه ها و رهنمودهایی را بدهند تا شاهد این مسائل نباشیم. مهرعلیزاده تاکید کرد: امروز 
جامعه ما بیش از هر زمان دیگری به وحدت و همسویی نیاز دارد. وحدت این است که همه 
در جهت منافع ملی و رشد فرهنگ عمومی و سیاسی کشور گام برداریم. فکر می کنم پیش 
از هر گونه برخورد قضایی با این مسائل، برخوردهای ناصحانه افرادی که در جامعه نفوذ کلام 

دارند، می تواند موثر باشد.

سرمقاله

اخبــار

یادگار گرامی امام، المپیک و پارالمپیک 
را فرصت خوبی برای تبلیغ فرهنگ و صدور 
انقلاب اسلامی ذکر کرد و تصریح کرد: ما می 
توانیم در این عرصه توانمندی ها و ارزش های 

ملی و اسلامی خودمان را انتقال دهیم.
دیدار  در  الله سید حسن خمینی  آیت 
مسئولان کمیته ملی پارالمپیک اظهار کرد: اگر 
ورزش برای همه واجب است، برای معلولین و 
جانبازان اوجب واجبات است زیرا هم سلامت و 

هم نشاط آنان را تأمین می کند.
وی با بیان اینکه ورزش قهرمانی این گروه 
موجب افتخار جامعه خواهد بود، افزود: معلولان 
و جانبازان با ورود  به این عرصه در سایه اراده 
همت خویش یک نقطه ضعف را تبدیل به 

نقطه قوت کرده اند.
یادگار امام با اشاره به اینکه کار ورزشکاران معلول و جانباز 
در برخی رشته ها از کار افراد عادی دشوارتر است، گفت: 
ورزش در حوزه معلولین نیاز مهمی است که پارالمپیک در 

بخش قهرمانی، آن را گسترش می دهد.
وی ترویج ورزش این بخش از جامعه را به تعبیر قرآن 
همچون زنده کردن نفس دانست و ادامه داد: کسی که یک 
معلول را اینگونه پرورش دهد گویی یک جمع را احیاء کرده 
است، چرا که معلولان می توانند از او سرمشق بگیرند و وارد 

عرصه ورزش شوند.

سید حسن خمینی در ادامه، المپیک و پارالمپیک را 
فرصت خوبی برای تبلیغ فرهنگ و صدور انقلاب اسلامی 
ذکر کرد و تصریح کرد: ما می توانیم در این عرصه توانمندی 

ها و ارزش های ملی و اسلامی خودمان را انتقال دهیم.
وی با اشاره به حضور ورزشکاران محجبه در تیم های 
مختلف از جمله تیم آمریکا در المپیک امسال، اظهار کرد: این 
امر وارد کردن فرهنگ دینی به عرصه زندگی است و نشان 
می دهد که برای ورود به جامعه نوین جهانی، لازم نیست 

پوشش ها و ارزش های خود را تغییر دهیم.
یادگار امام یادآور شد: اعزام ورزشکاران محجبه به المپیک 

کار ارزشمندی است که اولین بار ما انجام دادیم 
و امروز در کشورهای عربی از جمله مصر و 
دیگر کشورها مانند آمریکا مشاهده کردیم و 

جامعه جهانی هم آن را قبول می کند.
رویم  می  جلوتر  هرچه  کرد:  تأکید  وی 
بیشتر باید بر این امر پافشاری کنیم که لازم 
نیست زنان برای ورود به عرصه ورزش قهرمانی 
و  ارزشی  های  قالب  جهانی  نوین  فضای  و 
حسن  سید  بپذیرند.  را  دیگران  هنجاری 
خمینی با تجلیل از مدیریت خوب، باثبات و با 
اخلاق آقای خسروی وفا در فدراسیون جانبازان 
و معلولین، این فدراسیون را  از کم حاشیه ترین 
فدراسیون ها با بازدهی بسیار خوب ذکر کرد و 
موفقیت و پیروزی های بسیار زیاد برای تیم 

پارالمپیک را از خداوند مسألت کرد.
در ابتدای این دیدار آقای محمود خسروی وفا رئیس 
کمیته ملی پارالمپیک به ارائه گزارشی از چگونگی حضور 
کاروان جمهوری اسلامی ایران در پارالمپیک 201۶ ارائه 
کرد. وی پدیده ورزش معلولین را مولود انقلاب اسلامی 
دانست و گفت: این کاروان با نام »شهدای منا« و با ریاست 
نمادین ایمان علی محمدی فرزند شهید دکتر علی محمدی 

به برزیل اعزام خواهد شد.
خسروی وفا همچنین افزود: ایران در 12 رشته پارالمپیک 

از مجموع 18 رشته رقابت خواهد کرد.

اعتماد مردم و  مدیرکل سیاسی وزارت کشور، جلب 
مانایی احزاب را مستلزم حرکت در مسیر منافع ملی دانست و 
گفت: احزاب از برجام بعنوان یک راهبرد ملی کشور حمایت 

و نقش خود را به خوبی ایفا کردند.
محمدامین رضازاده این مطلب را در گفت و گو با ایرنا 
افزود: ضروری است احزاب با تقویت ساختار، تشکیلات 
و جلب اعتماد مردم، فعال باشند. وی در پاسخ به سوالی 
مبنی بر اینکه برخی چهره های سیاسی این اعتقاد را دارند 
که قانون انتخابات به سمتی برود تا خود احزاب و تشکل 
ها فیلترینگی داشته باشند و احزاب طرف شورای نگهبان 
برای تایید نامزدها باشند، این موضوع تا چه حد موثر است؟ 
بیان کرد. رضازاده ادامه داد: در انتخابات گذشته حضور و 
مشارکت تعداد کثیری از هموطنان عزیز و نخبگان کشور 
که در انتخابات نام نویسی کردند به این بحث ها دامن زد که 
ما در قانون و نظام انتخاباتی کشور اشکالاتی داریم که باید 
برطرف شود. مدیرکل سیاسی وزارت کشور گفت: بین رهبر 
معظم انقلاب، مسئولان شورای نگهبان، نمایندگان مجلس، 
قوه قضاییه و دولت اتفاق نظر وجود دارد که کشور نیازمند 
اصلاحاتی در قوانین انتخاباتی است و در حال حاضر روی 
تدوین پیش نویس لایحه جامع قانون انتخابات کار می شود. 
رضازاده افزود: مجمع تشخیص مصلحت نظام، سیاست های 
کلی انتخابات را تدوین و تصویب کرده است که این سیاست 
های کلی باید قوانینی داشته باشند، در مجلس شورای 

اسلامی تصویب شود و از فیلتر شورای نگهبان عبور کند. 
وی ادامه داد: به نظر می رسد اقتضائات زمانی ایجاب می 

کند اصلاحاتی صورت گیرد که مردم افراد مورد نظر خود 
را راحت تر بتوانند بشناسند و انتخاب درستی داشته باشند 
چون در جایی مانند تهران که سه هزار نفر ثبت نام می 
کنند امکان شناخت تک تک اینها برای مردم فراهم نیست. 
دبیر کمیسیون ماده 10 احزاب تاکید کرد: اینجاست که 
جایگاه احزاب و تشکل های رسمی شناسنامه دار برجسته 
شده و احساس نیاز می شود انتخابات به این سمت برود 
که به صورت حزبی، نخبگان جامعه و افراد دارای شایستگی 
های لازم را بشناسند، از فیلترهای لازم بگذرانند و ببینند چه 
کسانی دارای تخصص ها و شایستگی های لازم هستند و می 
توانند به عنوان نماینده مردم باشند. رضازاده افزود: احزاب در 
مراحل مختلف افراد را در بین خود انتخاب و به مردم معرفی 
کنند تا مردم بتوانند به انتخاب درستی برسند. مدیرکل 
سیاسی وزارت کشور همچنین در پاسخ به سوالی مبنی بر 
اینکه آیا در تدوین پیش نویس لایحه جامع قانون انتخابات 
نحوه ثبت نام ها تغییر خواهد کرد و در چه بحث هایی ما 

شاهد تغییر خواهیم بود؟ گفت: هنوز زود است که بگوییم.
رضازاده اظهارداشت: به طور کلی انتخابات و نامزدهای 
انتخاباتی شرایط عمومی و اختصاصی دارد، بعضی از این 
شرایط عمومی قطعا وجود دارد و ثابت است و بعضی شرایط 
اختصاصی به اقتضای زمانی و مکانی تغییر پیدا می کند. 
محورهایی که دوستان و همکاران ما روی آن کار می کنند، 
هنوز نهایی نشده و در حد پیش نویس قانون است. وی 
قانون اساسی را دارای ویژگی های مردم سالاری دانست و 
ادامه داد: در قوانین مصوب، احکام شرعی نیز باید در شکل 

خاص نظام جمهوری اسلامی رعایت شود که منحصر به فرد 
است. مدیرکل سیاسی وزارت کشور گفت: ویژگی جمهوری 
نظام  داشتن  در عین  است که می خواهد  این  اسلامی 
اسلامی، از نظر و رای مردم در مدیریت جامعه نیز استفاده 
کند و با همین ویژگی ها ضمن رفع ضعف و کاستی ها، 
محورهای کلی را در این قانون خواهند آورد. رضازاده افزود: 
قانون انتخابات مکرر اصلاح شده و هر مجلسی آمده دستی 
بر سر و رویش کشیده اما مشکلات عمده اش برطرف نشده 
است. وی یادآور شد: لازمه شناخت درست مردم از نامزدها 
در فرصت تبلیغات انتخاباتی این است که احزاب تقویت 
شوند، لیست بدهند و در قبال عملکرد آن ها باید پاسخگو 
باشند. مدیرکل سیاسی وزرات کشور ادامه داد: در نظام 
انتخابات فعلی این گونه نیست. یک نفر اتفاقی ثبت نام کرده 
و رای می آورد و چهار سال دیگر هم همان یک نفر است و 
حزب، جریان و گروهی نیست که پاسخ دهد. رضازاده افزود: 
تقویت احزاب و ملحوظ کردن نقش و جایگاه قانونی این 

نهاد مدنی از بایسته ها و ضرورت های نظام انتخاباتی است.
وی در پاسخ به این سوال که چرا احزاب در کشور پا 
نگرفته اند؟ اظهارداشت: ایران را باید با کشورهای منطقه و 
کشورهای مشابه خود مقایسه کنید. به لحاظ کمی حزب 
زیاد داریم و بر اساس دیدگاه بعضی مردم که فکر می کنند 
احزاب خوب کار نکرده اند، در کشور جریان ها و سلایق 
سیاسی عمده ای داریم که شما دیدید در تهران دو جریان 
سیاسی مهم مقابل هم صف آرایی و مردم به یک جریان در 

مجلس شورای اسلامی رای دادند.

آیت الله سید حسن خمینی:

برای ورود به جامعه نوین لازم نیست ارزش های خود را تغییر دهیم

مدیرکل سیاسی وزارت کشور:

 احزاب از برجام به عنوان راهبرد ملی حمایت کردند

اخبار

یک عضو مجمع نیرو  های خط امام )ره( گفت: دیدگاه 
مجموعه اصلاح طلبان این است که در انتخابات  آتی از آقای 
روحانی حمایت کنند و نمی توان نظرات افراد را به پای کل 

جریان اصلاح طلبی نوشت.
قاسم مهرزاد صدقیانی با تاکید بر اینکه در حال حاضر 
هیچ اصلاح طلب ریشه داری سخن عبور از روحانی را بر 
زبان نمی آورد، اظهار کرد: در دوران دولت اصلاحات نیز 
عده ای جاهلانه و عجولانه سخن عبور از آقای خاتمی را 
مطرح کردند، اما پس از آن خودشان اعتراف کردند که 
این دیدگاه، درست نبوده است و در حال حاضر نیز فکر 
نمی کنم هیچ اصلاح طلب ریشه داری سخن عبور از 
روحانی را مطرح کند. وی افزود: ظاهرا برخی از وابستگان 
به جناح راست علاقه مندند که اصلاح طلبان سخن عبور از 
روحانی را مطرح کنند اما نکته ای که وجود دارد این است 
که اگر شخصی به عنوان یک اصلاح طلب، موضعی را اتخاذ 
کند، این موضع، دیدگاه کلیت جریان اصلاح طلبی نیست؛ 
چرا که جریان اصلاح طلبی اگر قرار باشد دیدگاهی را طرح 

کند به صورت رسمی این کار را انجام می دهد.
این عضو مجمع نیروهای خط امام )ره( با تاکید براینکه 

دیدگاه مجموعه اصلاح طلبی بر حمایت از آقای روحانی 
متمرکز است، گفت: اگر عده ای از اصولگرایان سخن  
حمایت مشروط از روحانی را بر زبان آورده اند، بهتر است به 
گذشته نگاهی بیندازند و به یادآورند که در دولت های نهم 
و دهم اوضاع مملکت چگونه بود و امروز که آقای روحانی بر 
سرکار آمده است، وضعیت تا چه اندازه متفاوت شده است.

صدقیانی با با انتقاد از روند عملکرد دولت های نهم و 
دهم ادامه داد: در دو دولت قبلی شاهد دست درازی به 
بیت المال، برهم ریختن حساب و کتاب ها، منحل شدن 
سازمان برنامه و مختل شدن شورای پول و اعتبار بودیم 
که تمام این کارها نیز به نام دین انجام شد اما در آن روزها 
عده ای سکوت کردند و اصلاح طلبان نیز هرچه فریاد زدند 
به گوش کسی نرسید و در نهایت هم متهم به ضدیت با 

نظام شدند. 
وی با بیان اینکه ما از آقای روحانی انتظار معجزه کردن 
نداریم، گفت: آقای روحانی از روزی که بر سرکار آمده اند 
کابینه ای را برگزیده اند که در آن کمتر نشانی از نیروهای 
اصلاح طلب وجود دارد اما با این حال جریان اصلاحات 
هیچ گاه انتقاد یا اعتراضی به این وضعیت نداشته است. چرا 

که آقای روحانی تیمی را برای خود برگزیده است که بتواند 
کارهایش را جلو ببرد و خوشبختانه توانسته است در زمینه 
سیاست خارجی و معضل تورم نیز گام هایی خوب و اثر 
گذاری را بردارد؛ بنابراین ما باید قدر دولت ایشان را بدانیم.

صدقیانی همچنین با تاکید بر اینکه تمام مشکلات 
کشور را نمی توان ظرف چهار سال حل وفصل کرد گفت: 
عملکرد آقای روحانی در سه سال گذشته،  مثبت بوده است 
و مثبت بودن به این معنا نیست که عملکرد به صورت 
صد در صدی قابل قبول باشد اما دولت گام های اثربخشی 
اکثر مشکلات کشور،  و در حال حاضر  است  برداشته 

باقیمانده اثرات مدیریت دو دولت گذشته است.
این عضو شورای مرکزی مجمع نیروهای خط امام )ره( 
در پایان گفت: در حال حاضر موضوع برجام نیز با موفقیت 
در حال پیش رفتن است و اینکه عده ای می گویند چرا 
پول های بلوکه شده هنوز بازگشت داده نشده است و تمام 
تحریم ها برداشته نشده، به دلیل این است که کشورهای 
5+1 تنها قطعنامه های شورای امنیت را بی اثر کرده و 
تحریم هایی که آمریکا و هم پالگی هایش وضع کرده اند، 

هنوز به قوت خود باقی است.

یک عضو مجمع نیروهای خط امام )ره(:

دیدگاه مجموعه اصلاح طلبان بر حمایت از روحانی است

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح با 
اشاره به روند تحویل سامانه اس 300 روسی 
به ایران، گفت:  بخش عمده ی این سامانه به 
داخل منتقل شده و بخش دیگر نیز در حال 
بارگیری و انتقال است و تا یک ماه آتی این 

سامانه به طور کامل وارد کشور می شود.
و  دفاع  وزیر  دهقان  حسین  سردار 
پشتیبانی نیروهای مسلح صبح دیروز در 
نشست خبری که به مناسبت فرا رسیدن 
سالروز صنعت دفاعی برگزار شد ، در پاسخ 
به پرسشی مبنی بر زمان تکمیل انتقال 
این  استقرار  منطقه  و  اس 300   سامانه 
سامانه اظهار کرد: بخش عمده اس 300 
به ایران وارد شده و بخش دیگر در حال 
بارگیری و انتقال است و ظرف یک ماه آتی 
این سامانه به طور کامل به داخل کشور وارد 
می شود. وی با تاکید بر اینکه پرسنل نظامی 
کشور آموزش های لازم جهت نگهداری و 
به کارگیری از این سامانه را دیده اند، افزود: 
درباره محل استقرار این سامانه متناسب 
با تهدیداتی که علیه نقاط حساس کشور 
مطرح می شود تصمیم گیری خواهد شد. 
دهقان همچنین در رابطه با پرونده شکایت 
ایران از روسیه درباره عدم تحویل سامانه اس 
300 خاطر نشان کرد: به طور طبیعی و در 
چارچوب کلی مورد توافق دو کشور ایران 
و روسیه نظر طرفین بر این شد زمانی که 
روس ها قرار داد را به طور کامل اجرا کردند، 
ایران نیز به طور کامل شکایت خود را پس 
بگیرد. ما نیز با تحویل این سامانه توسط 

روس ها، شکایت خود را پس گرفته ایم اما در 
عین حال این حق را برای خود قائل هستیم 
که چنان چه در ادامه قرارداد مشکلی پیش 
آید شکایت خود را  پیگیری کنیم. وزیر دفاع 
در ادامه در پاسخ به پرسشی درباره استقرار 
درغرب  روسیه  توسط   400 اس  سامانه 
کشور ، با تاکید براینکه انتقال سامانه اس 
400 به داخل کشور صحت ندارد اظهار 
کرد: زمانی که ما به دنبال پیگری قرارداد 
اس 300 بودیم، روس ها پیشنهاد تحویل 
سیستم  یک  همچون   400 اس  سامانه 
دیگر پدافندی به ایران را مطرح کردند و بر 
پیشنهاد خود اصرار داشتند اما ما  بر لزوم 
و حاضر  کردیم  تاکید  اس 300  دریافت 
نشدیم بحث دیگری را در برابر پیشنهاد 
طرف روس قبول کنیم. ما هیچگاه بحث 
اس 400 را مطرح نکردیم و بنایی برای 

پیگری آن نداریم.
وی در پاسخ به پرسش دیگری درباره 
تاکید  با  روسیه  و  ایران  همکاری  سطح 
در دوره  روسیه  و  ایران  براینکه همکاری 
جدید، همکاری در سطح راهبردی است، 
گذشته  سال  نیم  و  دو  طی  کرد:  اظهار 
من حداقل 5 ملاقات با وزیر دفاع روسیه 
داشته ام و در این ملاقات ها علاوه بر امضای 
سند همکاری دفاعی بحث های جدی نیز 
درباره سوریه داشته ایم. امروز همکاری ما با 
روس ها جهت مبارزه با  بی ثباتی و ناامنیتی 
در منطقه و دسترسی به صلح و امنیت 
در سطح منطقه وریشه کن کردن ترور و 

ترویسم در منطقه ، یک همکاری راهبردی 
های  نیز همکاری  به طور طبیعی  است 
خودرا به طور جدی و تا زمان دستیابی به 

اهداف مورد نظر انجام می دهیم.
دهقان با اشاره به حضور هواپیماهای 
جنگنده روسی در همدان و استفاده روس ها 
از امکانات پایگاه هوایی همدان گفت: آنچه 
که امروز در پذیرش هواپیماهای روسی در 
همدان انجام می شود در راستای همکاری 
های متقابل ایران و روسیه جهت مورد هدف 
قرار دادن تجهیزات و تجمعات در جریان 
های تروریستی است و این موضوع نیز بنا بر 

درخواست سوریه انجام می شود.
وزیر دفاع همچنین با بیان اینکه اوج 
و  روسیه  و  ایران  دفاعی  های  همکاری 
سوریه در اجلاس سه جانبه ای که میان 
انجام  تهران  در  کشور  سه  دفاع  وزرای 
شد برنامه ریزی گردید، خاطر نشان کرد : 
امیدواریم در کوتاه ترین زمان به نقطه نهایی 
هدف که چیزی جز از بین بردن توانمندی ها 
و ریشه کن کردن توان تروریستی نیست 

دست یابیم.
وی همچنین از برگزاری دومین اجلاس 
سه جانبه وزرای دفاع ایران و سوریه و روسیه 

در مسکو خبر داد .
پرسشی  به  پاسخ  در  دهقان  سردار 
مبنی بر اینکه آیا در راستای همکاری های 
استراتژیک با روسیه امکان گسترش این 
همکاری ها به پایگاه های نظامی دیگر در 
داخل کشور وجود دارد؟ با تاکید بر اینکه 

ایران به هیچ عنوان پایگاه هوایی در اختیار 
فعلا  کرد:  اظهار  است  نداده  قرار  روس ها 
استفاده از پایگاه های دیگر در برنامه نیست 
اما اگر شرایط عملیاتی اقتضا کند بررسی و 

تصمیم گیریهای لازم انجام خواهد شد.
وی همچنین در پاسخ به این پرسش 
که آیا استفاده روسیه از پایگاه همدان برای 
مدت مشخصی انجام می شود؟ تاکید کرد 
اتفاق  این  باشد  لازم  که  زمان  هر  تا  که 

می افتد.
وزیر دفاع در ادامه در پاسخ به پرسشی 
دیگر مبنی بر این که آیا بر اساس گفته 
برخی ، روسیه صرفا جهت سوخت گیری 
هواپیماهای جنگی خود از فرودگاه همدان 
استفاده می کند؟ خاطر نشان کرد: ممکن 
است براساس نیاز برخی از تعمیرات جزیی 
و حتی تسلیح هواپیماها نیز انجام شود.

این هواپیماها از فرودگاه همدان نشست و 
برخاست می کنند اما به این معنی که پایگاه 

هوایی داشته باشند مستقر نیستند.
دهقان در پاسخ به پرسش دیگر ایسنا 
نمایندگان  از  برخی  اعتراض  بر  مبنی 
حضور  به  اسلامی  شورای  مجلس 
و  ایران  آسمان  در  روسی  هواپیماهای 
استفاده این هواپیما از امکانات کشور اظهار 
کرد: اساسا تصمیم درباره پرواز هواپیماهای 
عنوان  به  و  است  نظام  تصمیم  روسی 
محسوب  داعش  با  مبارزه  در  همکاری 
می شود. همچنین شورای عالی امنیت ملی 

در این رابطه مصوبه ای داشته است.

معاون سیاسی وزیر کشور گفت: درباره 
انتخاباتی بودن سخنرانی های احمدی نژاد 
گزارش هایی داشتیم که مورد بررسی قرار 

گرفته است.
محمدحسن مقیمی، با اشاره موضوع 
ریاست  انتخابات  در  زودهنگام  تبلیغات 
درباره  گزارشی  اگر  گفت:  جمهوری 9۶، 
به  انتخابات 9۶  تبلیغات  زودهنگام  ورود 
دستمان رسد، قطعا اعلام خواهیم کرد. وی 
افزود: تاکنون مواردی از شبهه و شائبه های 
تبلیغات انتخاباتی وجود داشته است که در 

نهایت مرجع تشخیص آن شورای نگهبان 
است. مقیمی در پاسخ به این سوال که آیا 
تاکنون گزارشی مبنی بر تخلف انتخاباتی 
استانی  سفرهای  به  توجه  با  احمدی نژاد 
اخیر وی، مطرح شده یا خیر، تصریح کرد: 
احمدی نژاد هم یکی از مردم ایران است و 
ضروریست که قانون را رعایت کند، برای 
برخی سفرهای استانی اش این شائبه پیش 
تبلیغات  منظور  به  سفرها  این  که  آمده 
انتخاباتی انجام می شود، اما این امر برای 
ما هنوز مسجل نشده و تشخیص آن بر 

اظهار  وی  است.  نگهبان  شورای  عهده 
داشت: درباره انتخاباتی بودن سخنرانی های 
احمدی نژاد تاکنون گزارش هایی داشتیم که 
در شورای تامین شهرستان ها مورد بررسی 

قرار گرفته است. 
همچنین  کشور  وزیر  سیاسی  معاون 
لایحه  بررسی  وضعیت  آخرین  درباره 
انتخابات در وزارت کشور و زمان تحویل 
لایحه  داشت:  اظهار  دولت،  هیات  به  آن 
انتخابات در مراحل بررسی پایانی خود قرار 
دارد، جمع بندی نهایی هنوز صورت نگرفته، 

لذا نمی توان برای آن تاریخ دقیق تعیین 
کرد. وی ادامه داد: قرار است اشکالاتی که 
در قانون های گذشته از جمله نحوه اجرا و 
نظارت بر انتخابات بوده، در اصلاحیه آن 

برطرف شود. 
مقیمی درباره برگزاری انتخابات 9۶ به 
صورت الکترونیکی، خاطر نشان کرد: برای 
آتی،  انتخابات  الکترونیکی  کردن  برگزار 
مکاتباتی با شورای نگهبان انجام داده ایم، 
اسلامی هم  با مجلس شورای  همچنین 

هماهنگ هستیم.

وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح:

پایگاه هوایی در اختیار روس ها قرار ندادیم

معاون سیاسی وزیر کشور:

تشخیص انتخاباتی بودن سفرهای احمدی نژاد با شورای نگهبان است

متین مسلم



3 اقتصادی
یکشنبه -سی  ویکم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره 4079

 سرگردانی متقاضیان تمام می شود؟

حذفوامخودرو،کالاوجعالهازبانکها
وام های خرد گرچه سالهاست جزوی از تسهیلات شبکه بانکی هستند؛ اما شاید به همین 
اندازه هم نتوانسته اند رضایت مخاطبان خود را خاصه به دلیل خودسری بانک ها جلب کنند. 
با این حال قرار است به تدریج این قبیل وام ها از ویترین تسهیلات دهی بانک ها حذف و 

کارت های اعتباری جایگزین آنها شود.
به گزارش ایسنا، هر چند که بانک ها در سال ارقام هنگفت حتی تا بیش از 400 هزار 
میلیارد تومان تسهیلات پرداخت می کنند ولی وام های خرد از جایگاه ویژه ای در این بین 
برخوردار نبوده و روال پرداخت این تسهیلات به گونه ای است که انگار به سر فصل مالی 
وام های خرد رقم چندانی تعلق نمی گیرد و منابع بانکی کشش پاسخگویی به تقاضای موجود 

را ندارد.
این در حالی است که وام هایی همچون خودرو، کالا، جعاله، ودیعه مسکن، هزینه تحصیل 
و... از جمله تسهیلات خرد بانکها بوده و مبلغی حداکثر 15 تا 20 میلیون تومانی را در بر 
می گیرند، ولی با این حال مشتری برای دریافت همواره با موانع زیادی از پاسخ منفی بانکها 
برای پرداخت، سودهای کلان، وثیقه تا ضامن مواجه است و درنهایت هم کمتر به منابع 

مورد نیاز دسترسی پیدا می کند.
در سالهای اخیر نیز با وجود افزایشی که در میزان تسهیلات خرد ایجاد و تا حدی جذابیت 
آن از این نظر افزایش یافت، سخت گیری بانک ها در پرداخت و یا عمدتا عدم ارائه به بهانه 
نداشتن منابع مالی و به عبارتی دیگر نبود ساماندهی مناسب در شبکه بانکی برای پرداخت 
این تسهیلات، به تدریج وام های خرد را به سمت آرشیو و محو شدن پیش برد. به طوری 
که اکنون کمتر بانکی را می توان پیدا کرد که حاضر باشد تسهیلات 15 میلیونی خودرو 
و یا هشت میلیونی کالا بپردازد. حتی اگر هم به این درخواست تن دهند سودهای 18 تا 
20 درصد و حتی بالاتر طلب می کنند، تا 25 درصد وام عطایی را نز خود نگه می دارند و 
برای رقم ناچیز پرداختی دو ضامن می خواهند. بااین حال ابلاغیه اخیر بانک مرکزی ار ایجاد 
تغییراتی در روند ارائه وام های خرد و اصلاح روال گذشته خبر می دهد به گونه ای که قرار 
است کارت های اعتباری که در سه سقف 10، 30 و 50 میلیون تومانی دسته بندی شده 
اند بتدریج جای این قبیل وام ها را بگیرند. در صورتی که کارت های اعتباری جایگزین وام 
خودرو، کالا، جعاله و یا امثال آنها شود، به نظر می رسد شرایط دریافت این تسهیلات نسبت 
به گذشته تسهیل شود. در عین حال که اگر روال صدور این کارتها به مانند قبل باشد شاید 
دیگر نیازی به آوردن چند ضامن، گذاشتن وثیقه مالی، بلوکه شدن بخشی از وام دریافتی 
نبوده و مبنا به موارد دیگر تغییر کند، که در مجموع از سنگ اندازی بانکها در ارائه تسهیلات 
خرد می کاهد. گرچه هنوز جزئیاتی از نحوه صدور کارت های اعتباری برای متقاضیان اعلام 
نشده، اما موضوع اصلی به نحوه تامین مالی این قبیل تسهیلات مربوط خواهد بود؛ اینکه قرار 
است بانک ها باز هم بر اساس همان منابع قبلی تسهیلات خرد پرداخته و تنها آن را در قالب 
کارت اعتباری ارائه کنند؟ در این حالت مشتریان بانک ها نمی توانند امیدی به رشد پرداخت 
تسهیلات خرد داشته و تنها نحوه پرداخت و وام تغییر می کند. در عین حال که ممکن است 
منابع جدیدی برای توزیع کارتهای اعتباری که علاوه بر کالا، خدماتی همچون بیمه و درمان 

را هم پوشش خواهد داد، تزریق شود.

براساس آیین نامه ابلاغی

ادامهتولیدپژو۴۰۵وپرایدغیرقانونیاست
براساس آیین نامه ابلاغی به خودروسازان داخلی، ادامه تولید برخی سواری های در حال 

تولید از جمله پژو 405 و پراید غیرقانونی بوده و تولید آنها باید متوقف شود.
 آیین نامه "ارتقای کیفیت خودروهای سبک، قطعات و مجموعه های مرتبط" در 24 
خرداد ماه 1389 به تصویب شورای سیاست گذاری خودرو در وزارت صنایع و معادن 
وقت رسیده و 30 خرداد ماه همان سال از سوی این وزارتخانه به خودروسازان ابلاغ شد.

در حالی در متن این قانون هدف از تصویب و اجرای آن "ارتقای کیفیت خودروهای 
سبک )سواری و وانت( برای دستیابی به اهداف صنعت خودرو در افق سال 1404" 
عنوان شده که نگاهی به مفاد این آیین نامه نشان می دهد مهمترین بخش ها و الزامات 
آن با وجود گذشت بیش از شش سال از ابلاغ هنوز از سوی دو خودروساز بزرگ اجرایی 

نشده است.
در این رابطه در این آیین نامه در بخش مربوط به "توسعه و تولید محصولات جدید" 
تصریح شده که از ابتدای سال 1395، تولید خودروهای سواری با برند داخلی که بیش 
از 10 سال از زمان آغاز تولید آنها می گذرد و همچنین تولید خودروهای سواری با برند 

خارجی که بیش از هفت سال از زمان اولین عرضه  آنها می گذرد، باید متوقف شود.
در این زمینه در آیین نامه ابلاغی به ایران خودرو و سایپا در سال 1389 تاکید شده 
است: "خودروسازان موظفند برنامه توسعه محصول و جایگزینی تولیدات جاری خود 
با محصولات جدید را تدوین و اجرایی کنند؛ به گونه ای که از ابتدای سال 1395 عمر 
خودروهای سبک با برند داخلی از زمان اولین عرضه آنها در داخل کشور نباید بیش از 10 
سال باشد. همچنین از ابتدای سال 1395 عمر خودروهای سبک با برند خارجی از زمان 

اولین عرضه آنها در داخل کشور نباید بیش از هفت سال باشد".
طبق این قانون ممنوعیت ادامه تولید خودروهای سواری داخلی با عمر بیش از 10 سال 
از ابتدای سال 1395 در حالی است که هم اکنون بیشترین تیراژ سواری های در حال 
تولید در دو شرکت ایران خودرو و سایپا را خودروهایی به خود اختصاص می دهند که 
عمری به مراتب بیشتر از 10 سال دارند. در این زمینه می توان به خودروهایی همچون 

سمند و پژو در ایران خودرو و پراید در سایپا اشاره کرد.
البته در بین این محصولات دو خودروی پژو 405 و پراید بیشترین طول عمر را داشته 
و بیش از دو دهه است که همچنان در این دو شرکت تولید می شوند. در حالی براساس 
برخی گزارش ها همین دو خودرو بیشترین حجم شکایت مشتریان از کیفیت خودروهای 
داخلی را به خود اختصاص داده اند که طبق آیین نامه "ارتقای کیفیت خودروهای سبک، 
قطعات و مجموعه های مرتبط" ابلاغی وزارت صنعت؛ ادامه تولید آنها از ابتدای سال 

جاری )1395( غیر قانونی است.

نهایتقیمتمرغ۷3۰۰یا۷۶۰۰تومان؟!

در حالی که پیش از این وزارت کشاورزی نهایت قیمت هر کیلوگرم گوشت مرغ برای 
مصرف کننده را ۷300 تومان اعلام کرده بود، مدیر عامل اتحادیه مرغداران می گوید 
متوسط قیمت این محصول کیلویی ۷500 تومان است و به گفته وزیر کشاورزی قیمت 

مرغ تا کیلویی ۷۶00 تومان گران نیست.
به گزارش ایسنا، از ماه  گذشته قیمت گوشت مرغ رو به افزایش بوده و تا بیش از کیلویی 
8500 تومان نیز بالا رفت، اما شرکت پشتیبانی امور دام از اواسط تیرماه گوشت مرغ 
منجمد ذخیره سازی شده خود را با قیمت دولتی روانه بازار مصرف و بورس کالا کرد تا 
بتواند قیمت این محصول را متعادل کند که در این میان مسئولان وزارت جهاد کشاورزی 
همواره اعلام کردند تا رسیدن قیمت گوشت مرغ به قیمت منطقی یعنی نهایتا کیلویی 
۷300 تومان، عرضه دولتی گوشت مرغ منجمد را ادامه می دهند، چراکه قیمت گوشت 

مرغ در بازار مصرف بالاتر از ۷300 تومان غیرمنطقی است.
این در حالی است که محمد علی کمالی سروستانی - مدیر عامل اتحادیه سراسری 
مرغداران مرغ گوشتی - در این باره به ایسنا گفت که در جلسه اخیر هیات دولت، وزیر 
جهاد کشاورزی اعلام کرد قیمت منطقی برای گوشت مرغ از کیلویی ۶900 تا ۷۶00 

تومان است و متوسط قیمت این محصول در کشور کیلویی ۷500 تومان است.
وی با بیان این که قیمت ۷500 تومان بری هر کیلوگرم گوشت مرغ گران نیست، افزود: 
در حال حاضر مرغداران محصول خود را در مرغداری کیلویی 4800 تومان می فروشند 
و قیمت مرغ نهایتا باید در حد قیمت متوسط کشوری باشد و بالاتر از این قیمت اجحاف 

به مصرف کننده است که باید دستگاه های نظارتی با آن برخورد کنند.
کمالی سروستانی با تاکید بر این که گرانی گوشت مرغ در بازار، هیچ حاصلی به سود 
تولیدکنندگان ندارد، ادامه داد: دستگاه های نظارتی باید عامل گرانی گوشت مرغ در بازار 
را از کشتارگاه تا بازار مصرف جست وجو و با عاملان آن برخورد کنند، چراکه این گرانی 

هیچ ارتباطی با مرغداران ندارد.

 یک عضو کمیسیون انرژی مجلس معتقد است: در حال حاضر چون کارت سوخت استفاده 
نمی شود و بنزین هم تک نرخی شده ضرورتی برای ماندن کارت سوخت وجود ندارد.

جلال میرزایی در گفت وگو با ایسنا با بیان اینکه با دیدگاه دولت درباره  حذف کارت سوخت 
و تک نرخی بودن بنزین موافق است، گفت: متاسفانه گاهی اوقات وقتی ابزاری برای رسیدن به 
هدف شکل می گیرد آن ابزار خود تبدیل به هدف می شود و الان حفظ کارت سوخت، با استدلال 
برخی از افراد به یک هدف تشکیل شده است بدون این که در نظر داشته باشند هزینه هایی را در 
بر دارد. وی افزود: تنها استدلالی که از طرف برخی از نمایندگان در این موضوع دیده ام این است 
که ماندن کارت سوخت فقط ابزاری برای اطلاع از میزان مصرف باشد که در آینده اگر شرایطی 
اقتضاءکرد بتوانیم از این ابزار برای تنظیم مصرف سوخت استفاده کنیم. این عضو کمیسیون انرژی 
مجلس ادامه داد: نگرانی هایی که برخی از نمایندگان داشتند این گونه برداشت می شد که بیشتر 

ملاحظات امنیتی مطرح است تا اقتصادی اما بحث صرفا اقتصادی و صرفه جویی در مصرف خام 
و ناپخته به نظر می رسد. نماینده مردم ایلام در مجلس ادامه داد: زمانی که بنزین هم تک نرخی 
باشد اگر بخواهیم کارت سوخت حفظ شود این کار را می توانیم در جایگاه ها و از طریق کارت 
سوخت هایی که در اختیار جایگاه داران است، انجام دهیم و میزان مصرف را هم از این طریق 
بفهمیم. این عضو کمیسیون انرژی مجلس با تاکید بر این حفظ کارت سوخت مستلزم هزینه 
است گفت: متاسفانه نماینده دولت هم در جلسه کمیسیون آن طور که باید قوی تر عمل می کرد، 
نتوانست دیدگاهها و استدلال ها را کامل توضیح دهد. این نماینده مجلس تاکید کرد:  در حال 
حاضر چون کارت سوخت استفاده ای هم ندارد و بنزین هم تک نرخی است ضرورتی ندارد که 
کارت سوخت باقی بماند. وی در پایان اظهار کرد:  امیدواریم نماینده دولت نهایتا در جمع بندی 

این کار بتواند مذاکراتی داشته باشد تا نتیجه مطلوب تری به دست آید.

یک عضو کمیسیون انرژی مجلس :

بابنزینتکنرخیوجودکارتسوختضرورتیندارد

آخرین نرخطلا د ر ایران 

4,908,000یک مثقال طلا

1,133,000یک گرم طلای 18

آخرین نرخانواع سکه

11,090,000سکه بهار آزاد ی

11,100,000سکه امامی

5,590,000نیم سکه

2,900,000ربع  سکه

1,830,000سکه یک گرمی

قیمت   نمایندگینام خود رو

 36,800,000 206 تیپ 5

EF7 43,000,000  دنا با موتور 

GLX 405 28,600,000 پژو 

SLX 405 30,600,000 پژو 

ELX 39,700,000 پژو پارس 

 35,300,000 پژو پارس سال

E2 90 38,000,000 تند ر 

LX 33,000,000 رانا 

TU5 33,300,000رانا 

 30,100,000 سمند LX سال

EF7 29,900,000 سمند 

ELX 36,100,000 سورن 

قیمت  نمایندگینام خود رو

300 z 52,000,000 زوتی 

EX151 17,420,000سایپا کارا

 20,600,000 سایپا 111

SE 132 20,200,000 سایپا 

SE 141 18,500,000 سایپا 

 20,100,000 سایپا 131



قیمت   نمایندگینام خود رو

315 MVM 40,500,000 

 MVM 46,000,000 550 دنده ای

X33 62,000,000 تیگو 

گزارش از اسماعیل داودی

 کارت های اعتباری سالهاست که به کانال اصلی 
مبادلات پولی دنیا تبدیل شده است؛ این کارت ها در 
کنار مزایای گسترده، نگرانی هایی نیز ایجاد کرده است 
که از جمله آن می توان به مشکل وصول مطالبات 
توسط سیستم بانکی و همچنین تبدیل شدن افراد به 

بدهکارانی همیشگی، اشاره کرد. 
صدور کارت های اعتباری در دنیا به دهه 19۶0 بر 
می گردد؛ زمانی که شرکت مسترکارت از طریق چهار 
بانک آمریکایی یونایتد کالیفرنیا، بانک ملی کروکر، بانک 
ولز فارگو و بانک کالیفرنیا، کارت هایی اعتباری صادر 
کردند و به این ترتیب بخشی از مبادلات اقتصادی 
خود را از روش سنتی گذشته تغییر دادند.با گذشت 
بیش از نیم قرن از حضور مستر کارت و تولد کارت 
های اعتباری بین المللی، این کارت ها جای خود را در 
اقتصاد و دنیای مبادلات پولی باز کرده اند؛ چنانکه هم 
اکنون بخش عمده ای از تراکنش های مالی، بازرگانی، 
اطلاعاتی و خدماتی میان موسسات، خریداران و جوامع 
مجازی به صورت تجارت الکترونیک و با استفاده از این 
کارت ها انجام می شود.امروز انواع کارت های اعتباری 
بین المللی در جهان وجود دارد که بسیاری از بانک 
های جهان امکان صدور آن را دارند و در این میان 
مسترکارت و ویزا کارت مشهورترین آنها به شمار می 
روند که البته امکان صدور آنها برای ایران به دلیل 
تحریم های اعمال شده از سوی آمریکا علیه کشورمان 

وجود ندارد.
با این حال شبکه بانکی طی دو دهه گذشته تلاش 
کرده است تا با صدور کارت های اعتباری داخلی ضمن 
آنکه بخشی از نیازهای مالی خرد مشتریان را از این 
طریق پوشش دهد، امکان تبدیل پول فیزیکی به پول 

مجازی را فراهم کند.
در دهه هشتاد خورشیدی بانک های خصوصی که به 
تازگی به شبکه بانکی کشور وارد شده بودند، به حوزه 
صدور کارت های اعتباری ورود کردند؛ آنها با رصد 
مشتریان خود از نظر توانگری مالی و گردش حساب 
هایی که نزد خود داشتند نسبت به صدور کارت های 

اعتباری برای آنها اقدام می کردند.
با این حال دور جدید صدور کارت های اعتباری آن 
هم با محوریت و پشتوانه بانک مرکزی از سال گذشته 
و برنامه خروج از رکود دولت یازدهم در دستور کار قرار 
گرفت تا از این طریق ضمن رفع بخشی از نیازهای خرد 
مالی مردم برای خرید کالا، کمک به واحدهای تولیدی 

نیز محقق شود.

بر همین مبنا و در شرایطی که طی ماه های گذشته 
شبکه بانکی صدور کارت های اعتباری تا سقف 100 
میلیون ریال را آغاز کرده است، بانک مرکزی جمهوری 
اسلامی ایران دیروز )28 مرداد( بخشنامه صدور کارت 

های اعتباری را به شبکه بانکی ابلاغ کرد.
بانک مرکزی، این ابلاغ را در راستای برنامه ها و 
سیاست های اقتصادی دولت در سال جاری مبنی بر 
تحرک بیشتر در بخش واقعی اقتصاد، افزایش تقاضای 
کل برای خروج از رکود و افزایش رفاه خانوار ها عنوان 

کرد.
فرشاد حیدری معاون نظارت بانک مرکزی در این باره 
گفته است: این کارت ها برای تامین تسهیلات خرد 
و ایجاد رضایت بیشتر هموطنان گرامی در استفاده از 
تسهیلات خرد بانکی است و برای هر متقاضی واجد 
شرایط، بر اساس اعتبار سنجی و بررسی توان پرداخت 

شهروندان، یک کارت اعتباری اعطا می شود.
وی اعلام کرد که کارت های اعتباری در سه سطح 
برنزی )تا سقف یکصد میلیون ریال(، نقره ای )تا سقف 
سیصد میلیون ریال( طلایی )تا سقف پانصد میلیون 
ریال( و برحسب توان بازپرداخت اقساط متقاضیان 

صادر خواهد شد.
با استفاده از این کارت های اعتباری، معاملات به 
صورت واقعی تر انجام شده و از انجام معاملات صوری 
جلوگیری می شود؛ چرا که این کارت ها سبب حذف 

دریافت فاکتور توسط شهروندان و ارایه آن به بانک ها 
برای دریافت تسهیلات خواهد شد و رفت و آمد به بانک 

ها را کاهش خواهد داد. 
رواج سریع تر کارت های اعتباری موجب افزایش 
سطح رضایت مردم از نظام بانکی می شود و مردم می 
توانند نیازهای مالی خود را برای خرید کالاها و خدمات 
تامین کنند. این کارت ها علاوه بر امکان خرید کالا، 
امکان خرید و تامین انواع خدمات از جمله خدمات 
آموزشی، درمانی، بیمه ای، حمل و نقل و ... را برای 

مردم فراهم می کند.
نحوه استفاده از کارت های اعتباری به این صورت 
خواهد بود که شهروندان در طول ماه نسبت به خرید 
کالا و خدمات مورد نیاز خود اقدام می کنند و چنانچه 
قادر به پرداخت بدهی خود در پایان ماه نباشند، مانده 

بدهی آنان به مدت 12 تا 3۶ ماه تقسیط می شود.
بانک مرکزی اعلام کرد: کارت های اعتباری به تدریج 
جایگزین تسهیلات خرد مانند تسهیلات خرید خودرو، 

کالای مصرفی با دوام، جعاله و ... می شود.
بر اساس بخشنامه ابلاغی به شبکه بانکی کشور، بانک 
ها موظف شده اند تا پایان شهریور امسال، اقدام های 
لازم برای اجرایی شدن این خدمت جدید را فراهم و 

کارت های اعتباری را به مشتریان ارایه کنند.
اعلام کرد:  بانک مرکزی همچنین  معاون نظارت 
کارت های اعتباری براساس عقد مرابحه و نرخ سود آن 

بر پایه نرخ سود مصوب شورای پول و اعتبار خواهد بود.
با این حال، کمپانی های بزرگ صادرکننده کارت های 
اعتباری نظیر مسترکارت، ویزاکارت، آمریکن اکسپرس 
و ... هنوز به دلایلی از جمله تحریم های اقتصادی، وارد 
جغرافیای تجارت ایران نشده اند و کارت های ایرانی نیز 

قرار نیست وارد جغرفیای تجارت جهانی شود.
البته، باز نشدن این تجارت الکترونیک در ایران تنها به 
تحریم ها و عدم حضور مسترکارت و ویزا کارت محدود 
نمی شود؛ کارت های اعتباری بین المللی موافقان و 
مخالفانی در ایران دارد؛ برخی معتقدند نبود این کارت 
ها منجر به محدود کردن روابط تجاری ما شده است 
و برخی دیگر بر این باورند که این ابزار برای فرهنگ ما 
مناسب نیست و باعث می شود مردم به این نوع خرید 

عادت کنند و همیشه مقروض بانک باشند.
کاظم شفقی مدیر عامل یک شرکت تولیدکننده فرش 
دستباف در گفت و گو با ایرنا، یکی از مشکلات بخش 
توزیع فرش دستباف را، بسته بودن برخی مسیرهای 
مبادله پولی ذکر می کند و می گوید: بزرگترین مشکلی 
که برای فروشندگان داخلی برای عرضه فرش دستباف 
به افراد مقیم خارج از ایران وجود دارد این است که آنها 
مسترکارت و ویزا کارت دارند و با کارت های اعتباری 
خرید می کنند اما نبودن این کارت ها در ایران سبب 
شده است خریداران نتوانند فرش های دلخواه خود را 

خریداری کنند.

فریال مستوفی عضو هیأت نمایندگان اتاق بازرگانی، 
صنایع، معادن و کشاورزی تهران نیز در گفت و گو با 
ایرنا به مزایای کارت های اعتباری پرداخت و گفت: 
مهمترین مزیت این کارت ها این است که از همراه 
داشتن همیشگی پول نقد جلوگیری می کند؛ افراد می 
توانند با استفاده از کارت های اعتباری خرید کنند و 

یک ماه برای پرداخت وجه آن فرصت داشته باشند.
وی ضبط شدن مسیر پرداخت ها را از دیگر مزایای 
کارت های اعتباری عنوان کرد و گفت: کارت اعتباری 
نقش »تسهیل گری« را برای روابط اقتصادی ایفا می 
کند؛ این کارت ها در عرضه کالا به گردشگران خارجی 
نیز موثر است، چرا که گردشگر خارجی مبالغ زیادی 
وجه نقد با خود جابجا نمی کنند و طبیعی است که 
وقتی زیر ساخت های استفاده از کارت اعتباری در 
کشوری )مثلا ایران( راه اندازی نشده باشد، گردشگران 

نیز در آن کشور خریدی نخواهند داشت.
عضو هیات نمایندگان اتاق تهران با تاکید بر اینکه 
کارت های اعتباری مشکلاتی نیز در دنیا ایجاد کرده 
کنترل  که  افرادی  برای  ها  کارت  این  گفت:  است، 

مناسبی روی خرید ندارند مناسب نیست.
وی ادامه داد: به طور معمول افراد هنگامی که می 
خواهند با استفاده از وجه نقد خرید کنند، به سراغ 
خرید نیازهای مهمتر می روند اما زمانی که لازم نیست 
وجه نقد پرداخت کنند و فقط با یک امضا می توانند 
خرید داشته باشند، به سراغ کالاهای غیرضروری تر هم 

می روند.
وی افزود: این مساله، باعث شده است که بسیاری از 

اروپایی ها به سیستم بانکی بدهکار شوند.
مستوفی ادامه داد: البته در کارت های اعتباری بین 
المللی، این امکان وجود دارد که افراد وجه خرید را در 
مدت یک ماه پرداخت نکنند اما در این شرایط آنها 
باید نرخ سودی حدود 40 درصد را به سیستم بانکی 

پرداخت کنند.
تمام  مانند  نیز  اعتباری  های  کارت  حال،  هر  به 
در  خود  های  خانواده  هم  و  دیگر  های  تکنولوژی 
دنیای مدرن، می تواند معایت و مزایایی داشته باشد؛ 
اعتباردهندگان و به طور خاص سیستم بانکی می تواند 
افراد را اعتبار سنجی کرده و با مشخص شدن اعتبار هر 
شخص، کارتی با سقف اعتبار معین را در اختیار وی قرار 
دهد و به این ترتیب، زمینه را برای تسهیل در مبادلات 

پولی تسهیل کند.
از طرف دیگر، افراد نیز می توانند این ابزار اقتصادی 
را برای دستیابی به »رفاه« بیشتر در زندگی اقتصادی 

خود به کار بگیرند.

دو روی سکهِ »کارت های اعتباری« 
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 برانکو: 

مشکلاتیداریمکهکاملًاواقعیوشایدهم
خطرناکاست

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس از شرایط تیم خود ابراز رضایت کرد و از وجود مشکلاتی 
گفت که به زعم او خطرناک و کاملًا واقعی است.

 برانکو ایوانکوویچ در حاشیه تمرین روز )شنبه( تیمش ضمن بیان این مطلب اظهار داشت: 
از وضعیت تیم رضایت کامل دارم. اینجا شرایط خوبی داریم و به همین علت اردو را همین جا 

در ورزشگاه شهید کاظمی برگزار کردیم. ما چهار بازی تدارکاتی نیز انجام خواهیم داد.
ای کاش ملی پوشان را هم در تمرین داشتیم

وی افزود: وضعیت همه بازیکنان خوب است و فقط احمدزاده کمی درد دارد. او هم امروز 
در بازی دوستانه به میدان خواهد رفت. البته ای کاش ملی پوشان را هم در تمرین داشتیم و 

با تیم کامل تمرین می کردیم.
انتظار برانکو از ملی پوشان پرسپولیس

سرمربی تیم فوتبال پرسپولیس خاطرنشان کرد: باید تأکید کنم که خوشحالم نمایندگان 
زیادی در اردوی تیم ملی داریم و این انتظار را از ملی پوشان مان داریم که در هر بازی که برای 

تیم ملی به میدان می روند آمادگی و انگیزه بالای خودشان را نشان دهند.
برانکو راجع به اینکه با وجود تذکر او باز هم شاهد این هستیم که طارمی اعلام کرده 
همچنان پیگیر است تا رامین رضاییان در پرسپولیس بماند، خاطرنشان کرد: من پیامی که 
در این باره دادم خطابم فقط به طارمی نبود، بلکه به همه بازیکنان پرسپولیس بود. من از 
همه بازیکنان خواستم به جای پرداختن به مسائل دیگر روی کار خودشان تمرکز کنند تا 

بهتر شوند. آنها از شرایط خوبی که در اختیارشان گذاشته شده باید نهایت استفاده را ببرند.
نگرانی نداریم و باید روزبه روز بهتر شویم

وی افزود: با داشتن زمین خوب، امکانات مناسب و وضعیت مناسب باشگاه از لحاظ مالی 
که لازم می دانم در این جا تشکری از طاهری بابت فراهم کردن این شرایط خوب تشکر کنم، 
ما مورد دیگری برای نگرانی نداریم و باید تلاش کنیم با استفاده خوب از امکانات روزبه روز 
بهتر شویم. یکسری تجهیزات مان از آلمان و ایتالیا رسیده و تا چند روز آینده تحویل بازیکنان 
خواهد شد که جای رضایت دارد. در حال حاضر باید تمرکزمان روی کار خودمان باشد، چرا 

که مسئولان باشگاه مشکلات را برطرف خواهند کرد.
بازیکنان فقط باید به کار خودشان کار داشته باشند

برانکو در واکنش به اظهارات اخیر مهدی طارمی اضافه کرد: من می دانم که دخالت در 
کار رضاییان حرف او نبوده است. من به صورت کلی گفتم. بحثم کلی بود، نه فقط در مورد 
طارمی. باید طوری کارها را جلو ببریم که بازیکنان فقط به کار خودشان کار داشته باشند 
و روزبه روز بهتر شوند. این پیام من و باشگاه به بازیکنان است. من می دانم صحبت کردن 

در مورد رضاییان حرف طارمی نبود. گاهی اوقات حرف ها این طرف و آن طرف می شوند.
حضور فغانی در فینال المپیک یک پیام برای داوران ایرانی است

وی در مورد حضور فغانی به عنوان داور فینال المپیک اضافه کرد: این افتخار بزرگ برای 
ایشان و فوتبال ایران است. کمتر داورانی در دنیا هستند که صاحب چنین افتخاراتی می شوند. 
این یک پیام عالی برای داوران ایرانی است که  در چه مسیر خوبی قرار گرفته اند، مثل فوتبال 

ایران که روزبه روز بهتر می شود. از صمیم قلب به ایشان تبریک می گویم.
خواسته ام این است که داوران عادلانه و صادقانه داوری کنند

برانکو در پاسخ به اینکه چطور ممکن است یک داوری در لیگ داخلی پراشتباه باشد اما 
در عرصه بین المللی شرایط بهتری داشته باشد، گفت: نمی دانم، شاید مشکلاتی وجود داشته 
باشد که آن هم به خاطر مسائل مختلف است. من فقط خواسته ام این است که داوران عادلانه 
و صادقانه داوری کنند. اشتباه بخشی از کار است. هیچ وقت نیز مشکلی ایجاد نمی شود، چون 
هیچ وقت کسی این طور اعتراض نکرده است که به داوری خوب هم معترض باشد. من بارها 
گفته ام که به داوران ایرانی اعتماد دارم و می فهمم که اشتباه هم پیش می آید، اما امیدوارم 
این اشتباهات خدای نکرده عمدی نباشد. معتقدم داوری ها روزبه روز بهتر و بهتر خواهد شد.

نه مدرک دارم و نه کسی را متهم می کنم
برانکو در خصوص صحبت هایش بعد از بازی با صبا که گفته بود  چیزهایی را می داند 
که اگر بگوید شش ماه محروم می شود، گفت: شما گوش دادید که آن روز من چه حرفی 
زدم؟ نه گفتم چیزی می دانم و نه گفتم چیزی دیده ام. فقط گفتم چیزی که در ذهنم است 
یا چیزی که در فکرم وجود دارد را بگویم محروم می شوم. نگفتم مدرکی دارم. نمی دانم این 
حرف را چطور منعکس کرده اند که طور دیگری برداشت شد. به همین خاطر در خصوص 
سوالی که پرسیده شد، نظر نمی دهم. آن زمان عصبانی هم بودم که آن حرف را به زبان 
آوردم. من نه مدرک دارم و نه کسی را متهم می کنم. تفاوت زیادی بین حرف من و انعکاس 

حرف هایم وجود داشت.
سرمربی پرسپولیس در مورد البسه و برند پرسپولیس که بحث های زیادی را به وجود آورده 
است، گفت: این سوال مربوط به من نمی شود. این سؤال را من نباید پاسخ بدهم. بهتر است 

از مسئولان باشگاه بپرسید و در نشست با مدیران مطرح کنید.
نمی شود مسائل را یک شبه حل کرد

وی ادامه داد: البته من می دانم نظر بازیکنان در مورد پوشاکی که دارند، چیست. طبیعی 
است ما همیشه بهترین ها را می خواهیم. آدیداس و نایک مثل جیووا و آل اشپورت نیست. 
کیفیت آنها بهتر است. مثل بنز که بهترین ماشین دنیاست. به هر حال همیشه تغییر در 
کیفیت ها وجود دارد. من گفتم تلاش باشگاه این است که بهترین البسه را برای بازیکنان تهیه 
کند. طبیعی است همیشه نمی شود مسائل را یک شبه حل کرد. شرایط باید مهیا شود. اینجا 
من مشکلی نمی بینم. ما قرار است به افتتاحیه شعبه جیووا در شیراز برویم. ما دعوت شده ایم 

و آنها هم دوست دارند بهترین ها را برای مان فراهم کنند.
باشگاه نمی گذارد کار به کسر امتیاز بکشد

برانکو در خصوص شروع خوب تیمش از یک سو و خطر کسر امتیاز به خاطر بدهی های 
خارجی از طرف دیگر گفت: بله این خطر وجود دارد، اما مطمئنم باشگاه نمی گذارد کار به 
این مسائل بکشد. طاهری با مشکلات جدیدی مواجه است هرچند خیلی از مشکلات را حل 
کرده است. از او ممنونم چون بدهی های گذشته را پرداخته و مدیریت باشگاه در یکسال اخیر 

تلاش زیادی داشته تا همه چیز را برای موفقیت ما مهیا کند.
مشکلاتی داریم که کاملًا واقعی و شاید هم خطرناک است

خبرنگاری به سرمربی پرسپولیس یادآوری کرد در فصل هفتم لیگ برتر، این باشگاه دچار 
کسر شش امتیاز شده بود که برانکو ادامه داد: بله این خطر را حس می کنیم، اما این شرایط 
به خاطر بدهی  فصل های قبل است. الان یک مقدار ثبات مالی در باشگاه وجود دارد، ولی 
مشکلات همیشه ادامه دارد. پرداخت بدهی های قبلی نیز در همین مدیریت پیش آمد.  
همیشه همه چیز آن طور که ما می خواهیم پیش نمی رود. من مجددا به همه تبریک 
می گویم که واقعا تلاش می کنند تا پرسپولیس با ثبات باشد. باشگاهی که بیشترین تعداد و 
بهترین هواداران دنیا را دارد قابل تحسین است، ولی مشکلاتی داریم که کاملًا واقعی و شاید 

هم خطرناک است.
به بازیکنانم افتخار می کنم

برانکو در پایان در خصوص گلزنی سه پرسپولیسی در بازی تدارکاتی تیم ملی خاطرنشان 
کرد: من هم به این سه بازیکن تبریک می گویم و از این بابت خوشحالم. واقعاً به بازیکنانم 
افتخار می کنم. مسئله ای که مهم تر از هر چیزی است، برنده بودن تیم است. همیشه کسانی 
هستند که گل بزنند، اما پیروزی تیم اهمیت بیشتری دارد. امیدوارم تیم ملی هم به نتیجه ای 

که همه ما انتظار داریم، برسد.

فریبا:

ازرویپشتبامکهنمیتوانبهتیم
کمککرد

مدیرفنی استقلال اظهار کرد نمی توان از روی پشت بام به یک تیم کمک کرد.
بهتاش فریبا  درباره انتخابش به عنوان مدیر فنی استقلال گفت: من از سال ۷3-۷4 که 
منصوریان به استقلال آمد با او در ارتباط هستم. آن زمان و من و نصرالله عبداللهی او را به 
استقلال آوردیم و از همان زمان با او در ارتباط بودم. سال گذشته هم منصوریان درباره نفت 
با من چندین بار مشورت کرد و امسال هم با یکدیگر تماس داشتیم تا اینکه هفته گذشته به 
من گفت که می خواهد مرا به کادرش اضافه کند. به او گفتم اجازه دهد تا فکر کنم چرا که 
درحال حاضر راحت زندگی می کنیم )باخنده(. در کل بعد از اینکه نظر مثبت خود را به او 
گفتم، جلسه ای با حضور افتخاری و خود منصوریان به مدت دو ساعت برگزار کردیم وم بعد 

از آن هم به هیات مدیره رفتم و صحبت های نهایی در آنجا مطرح شد.
وی درپاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا واقعا مدیرفنی بودن را کشک می داند، گفت: 
خبرنگاری از من پرسید که می دانید نظر پروین درباره مدیرفنی چیست که گفتم بله می دانم 
ولی من قرار است روی نیمکت بنشینم نه اینکه روی سکوها بنشینم. به هرحال از روی پشت 

بام که نمی توان به تیم کمک کرد.

واکنشزادمهربهاظهاراترویانیانواصرار
باشگاهبرایجذبرضائیان

عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس با بیان اینکه برانکو ایوانکوویچ پاسخ قطعی را در 
خصوص رامین رضائیان داده است، با اشاره به خطر کسر ۶ امتیاز، گفت: به دنبال این هستیم 

که مشکل ژوزه را زود حل کنیم.
محمد زادمهردر رابطه با شکایت مانوئول ژوزه از پرسپولیس و خطر کسر امتیاز از این باشگاه 
گفت: باید این مشکلات برطرف شود. به دنبال این هستیم که هر چه زودتر این مشکل را 
حل کنیم. البته پرونده های زیادی وجود دارد. کمیته حقوقی باشگاه هم پیگیر این است تا 
مشکلی پیش نیاید.وی در رابطه با اظهارات محمد رویانیان مدیرعامل پیشین پرسپولیس 
مبنی بر اینکه مدیران بعدی پرسپولیس کاری کردند که طلب ژوزه به ۷00 هزار یورو برسد، 
اظهار کرد: هر مدیری آمده برای پرسپولیس زحمت کشیده است. به هر حال باید مشکل 
ژوزه به زودی حل شود.عضو هیات مدیره باشگاه پرسپولیس در رابطه با اینکه گفته می شود  
باشگاه در صدد است تا رامین رضاییان را به پرسپولیس بازگرداند ولی برانکو همچنان روی 
موضع خود ایستاده است، تصریح کرد: برانکو در رابطه با این موضوع پاسخ قطعی را داده است 

و فکر نمی کنم دیگر این موضوع عملی شود.

حاج صفی:

ابهتورزشگاهآزادیبههوادارانشاست
بازیکن تیم ملی فوتبال ایران اظهار کرد ورزشگاه آزادی تهران با حضور هواداران است که 
ابهت پیدا می کند.  احسان حاج صفی که اکنون در اردوی تیم ملی در ایتالیا به سر می برد، 
درباره تمرینات تیم ملی اظهار کرد: شرایط خوبی را در یک هفته ای که از اردوی ایتالیا گذشته 
پیدا کردیم اما مطمئنا برای اینکه وضعیت ایده آل و 100 درصدی پیدا کنیم. باید از فرصت 
11 روزه ای که تا بازی با قطر داریم، نهایت استفاده را ببریم تا با بهترین شرایط مسابقات را 
شروع کنیم. او درباره حریفان ایران در رقابت های قهرمانی آسیا هم اظهار کرد: تیم هایی که 
در این مرحله هستند، جزو بهترین های آسیا هستند و همه فقط برای صعود به جام جهانی 
تلاش می کنند. نمی شود واقعا حریفی را در این مرحله آسان دانست. چین و قطر هم در 
این سال ها سرمایه گذاری فراوانی کردند و مطمئنا برای آنها هم صعود مهم است ولی ما اگر 
از توان ملی مان بهره ببریم و همه پشت تیم مان باشند، می توانیم شروع خوبی داشته باشیم.

بازیکن تیم ملی فوتبال ایران با بیان این که دو دیدار اول بسیار مهم خواهد بود، در ادامه 
اظهار کرد: کسب امتیازهای لازم از این دو دیدار برای صعود خیلی مهم است، هرچند اگر 
تیمی امتیازهای خوبی هم در شروع نگیرد، زمان برای جبران دارد ولی ما باید تا قبل از این 
دو بازی به شرایط ایده ال برسیم تا بتوانیم به هدفمان دست پیدا کنیم. او در ادامه  با اشاره 
به ترس تاریخی تیم های آسیایی از ورزشگاه آزادی در حضور هواداران نیز خاطر نشان کرد: 
فکر می کنم استادیوم آزادی یکی از ویژه ترین ورزشگاه های آسیاست و این ویژه بودنش 
هم به خاطر حضور تماشاگران و ابهت آن با حضور یکصدهزار نفر تماشاگر است. هرچند در 
کشورهایی مثل قطر با پول توانستند فوتبالشان را به پیشرفت خوبی برسانند اما در کشور آنها 
عشق و علاقه مانند آنچه در ایران وجود دارد، دیده نمی شود. امیدوارم هوادارن برای بازی 
یازدهم شهریور مثل همیشه پشت تیم ملی باشند و با حمایت همه جانبه یک روز خوب را 

برای ورزش ایران رقم بزنیم.

پورحیدری؛

حضوردرتمریناذیتممیکرد
سرپرست پیشین تیم فوتبال استقلال با بیان اینکه با نصرالله عبداللهی برای انجام کارهای 
سرپرستی هماهنگ بوده است، گفت: مدیر فنی نشدم چون هر روز نمی توانستم سر تمرینات 
تیم باشم. منصور پورحیدری درباره تغییر جایگاهش در باشگاه استقلال و انتخاب نصرالله 
عبداللهی به عنوان سرپرست جدید باشگاه، گفت: طی روزهای اخیر کمی ضعیف تر شده 
بودم، از قبل هم با آقای عبدالهی هماهنگ کرده بودم که اگر بنده نتوانستم، او خودش کارها 
را جلو ببرد. برخی استادیوم ها و زمین های تمرین هم هم آنقدر پله داشت که کارم را سخت تر 
می کرد؛ مثل بازی استقلال با پیکان که 30 پله بین زمین و رختکن بود و برای من رفت 
و آمد بسیار سخت بود. وی افزود: عبداللهی قبل از این هم در برخی جلسات و مسابقات 
شهرستان کارها را جلو می برد. وقتی دیدم گرما واقعا اذیتم می کند به او گفتم که کارها را 
جلو ببرد. سرپرست پیشین استقلال در ادامه در مورد انتخاب بهتاش فریبا به عنوان مدیرفنی 
استقلال، گفت: ایشان هم به کادر اضافه شدند تا استقلال از تجربه وی استفاده ببرد. امیدوارم 
این تجربه منتقل شود و استقلال شرایط بهتری پیدا کند. وی در مورد اینکه چرا خود وی 
مدیر فنی نشد، گفت: سختم بود که هر روز سر تمرین استقلال حاضر شوم. بهتاش فریبا 
می تواند این کار را انجام بدهد. پورحیدری در مورد اینکه این تصمیم که فریبا هم مدیر فنی 
باشد هم روی نیمکت بنشیند، گفت: به هر حال هدف همه کمک کردن است. امیدوارم 

استقلال شرایط خوبی پیدا کند. این از همه چیز مهمتر است.

مخالفتقطعیتراکتوربابازیدرآزادی
باشگاه تراکتورسازی رسما مخالفت خود را با برگزاری مسابقه با پرسپولیس در ورزشگاه 
آزادی اعلام کرد.  با توجه به طولانی شدن روند ترمیم و بازسازی چمن ورزشگاه یادگار 
امام)ره( تبریز واینکه احتمال دارد این ورزشگاه تا روز 20 شهریورماه نتواند میزبان دیدار 
تراکتورسازی و پرسپولیس باشد، گمانه زنی هایی درباره برگزاری این مسابقه در تهران و 
ورزشگاه آزادی شنیده می شد. در این راستا مدیران تراکتورسازی مخالفت قطعی خود را 
برای برگزاری مسابقه در تهران اعلام کردند. تراکتوری ها اعتقاد دارند درصورتی که یادگار هم 
برای برگزاری بازی با پرسپولیس آماده نشود، در تبریز و نهایتا در ورزشگاه اختصاصی بازی 
را برگزار می کنند. این در حالی است که بعید است شورای تامین تبریز با برگزاری مسابقه 

تراکتور و پرسپولیس در ورزشگاه اختصاصی سرخپوشان تبریزی موافقت کند.

کنعانیزادگانفصلراازدستمیدهد؟
وضعیت مدافع استقلال بعد از عمل جراحی مشخص شد.

 محمد حسین کنعانی زادگان که روز چهارشنبه پای مصدومش را به تیغ جراحان سپرده 
بود، ۶ ماه نمی تواند تمرین کند.

با این حساب کنعانی زادگان تا دی ماه نمی تواند برای استقلال به میدان برود و با این 
حساب این بازیکن به احتمال فراوان لیگ شانزدهم را به طور کامل از دست می دهد مگر 

اینگه منصوریان بخواهد از این بازیکن در هفته های پایانی استفاده کند.

تاج:ازنکوناموداورانالمپیکیتقدیرمیکنیم

اسدی:اشتباهعامدانهداورانبرایماقابلقبولنیست

رئیس فدراسیون فوتبال کشورمان گفت که رفتن رئیس 
پیشین و آمدن رئیس جدید دپارتمان داوری رسم زمانه 

است.
و  قدیم  معارفه رؤسای  و  تودیع  تاج در مراسم  مهدی 
جدید دپارتمان داوری فدراسیون فوتبال اظهار داشت: بسیار 
خوشحالم که این مراسم با حضور پیشکسوتان داوری برگزار 
می شود که وزن خاصی به این مراسم داده اند. باید از زحمات 
زیادی که مسعود عنایت برای دپارتمان داوری و توسعه 
داوری کشور کشید، تشکر کنم. او در انجام تعهدات بسیار 
خوب عمل کرد و زحمات زیادی کشید، اما این تغییرات رسم 

زمانه است و باید از زحمات بی دریغ او تشکر کنم.
وی با اشاره به پیشکسوتان داوری که در مراسم حضور 
داشتند، ادامه داد: این مجموعه داوری همیشه کنار هم بوده و 
باز هم کنار هم خواهد بود. یک روز عسگری، یک روز عنایت 
و یک روز کامرانی فر مسئولیت دپارتمان را برعهده دارند و 
پیشکسوتانی هم که اکنون اینجا حضور دارند هرکدام یک 
یا دو دوره رئیس کمیته داوران بودند و همه آنها می توانند 
به بخش داوری فوتبال کمک شایانی کنند. کامرانی فر هم 
جوانی جویای نام است که ما تصمیم گرفتیم همان طور 
که در فوتبال جوان گرایی صورت دادیم در این بخش هم 

جوان گرایی کنیم.
رئیس فدراسیون فوتبال کشورمان یادآور شد: ما میانگین 
سنی لیگ برتر را بسیار پایین آوردیم و این برای فوتبال کشور 
و تیم ملی بسیار خوب بود. نمی خواهم از کسی اسمی بیاورم، 
اما یک زمانی کی روش می گفت اگر فلان بازیکن مریض شود 

یا مصدومیت برای او به وجود بیاید نمی دانم جای او چه کسی 
را جایگزین کنم، اما در این اردو همان بازیکن دعوت نشده 
و کی روش می گوید جوان های بسیار خوبی در فوتبال ایران 
وجود دارند که می توانند جایگزین شوند. لیگ ما جوان شده 
و شاید پیش از این چهار پنج نفر از این جوان ها شناخته شده 
بودند، اما اکنون این بازیکنان جوان در لیگ توانسته اند کاری 
انجام دهند که لباس تیم ملی را بپوشند. یک زمانی مرحوم 
دهداری در تیم ملی جوان گرایی کرد که هنوز هم خاطره او 
باقی است، اما جوان گرایی در لیگ کار بسیار سختی بود که 
اتفاق افتاد. تاج ادامه داد: در بین مربیان هم ما جوان گرایی را 
آغاز کردیم و این برای فوتبال کشور برکتی محسوب می شود. 
اکنون مربیان تیم های لیگ برتری عمدتاً جوان هستند و همه 
مدارک کافی را هم دارند هرچند خبرهایی نوشته شده بود 
که برخی مربیان مدرک لازم را ندارند که باید بگویم این طور 
نیست و ما مربی بدون مدرک نداریم، این مثال ها را زدم تا 
به داوری برسم و اکنون کامرانی فر به دپارتمان داوری آمده 
است که یک فرد جوان است. یک زمانی سیستم نظارت بر 
بازی های لیگ را کامپیوتری کردیم و اکنون در سازمان لیگ 
کاغذی ردوبدل نمی شود و گزارش ها به صورت الکترونیکی 
ارسال می شود که امیدوارم این اتفاق در داوری هم رخ بدهد. 
فقط برخی مسائل مانند سیستم انضباطی و ... است که آن 
هم با هماهنگی اسدی دبیرکل صورت می گیرد و باید به 
نحو دیگری انجام شود. ما باید سیستم داوری را هم توسعه 

ببخشیم و این مسئله نیازمند استفاده از اطلاعات روز است.
وی با اشاره به انتخاب علیرضا فغانی و تیم داوری ایرانی 

برای قضاوت دیدار برزیل - آلمان در فینال المپیک 201۶ ریو 
گفت: حاصل زحمات پیشکسوتان داوری و عزیزانی که اینجا 
حضور دارند این بوده که امروز علیرضا فغانی، رضا سخندان 
و منصوری فینال المپیک را قضاوت کنند و این برکتی 
برای داور کشور محسوب می شود. کار بسیار خوبی صورت 
گرفته است. من پیش از المپیک که با این سه نفر جلسه 
داشتم به آنها گفتم حتی اگر دو بازی هم در المپیک قضاوت 
کنید کافی است و ما از عملکردتان رضایت خواهیم داشت، 
اما اکنون آنها کاری کردند که به فینال رسیدند و ما این را 
یک برکت و حماسه برای  جامعه داوری کشور می دانیم. 
فدراسیون فوتبال هم ویژه برنامه ای برای این عزیزان خواهد 

داشت که پس از بازگشت از آنها تقدیر شود.
اینکه  بیان  با  کشورمان  فوتبال  فدراسیون  رئیس 
ویژه برنامه ها و تقدیرها از همه صورت خواهد گرفت، گفت: 
گذشته ها گذشته است، اما از این پس ویژه برنامه ها برای همه 
برگزار خواهد شد. نمونه آن را در خصوص کاپیتان تیم ملی 
فوتبال کشورمان می گویم. ما اگر بتوانیم برای آنهایی که پیش 
از این از فوتبال خداحافظی کرده اند کاری کنیم چه بهتر، اما 
اگر نشد از این پس ویژه برنامه های خاصی را برای آنهایی که 
کارهای ویژه انجام می دهند برگزار خواهیم کرد. برای جواد 
نکونام هم برنامه داریم و همین طور برای فغانی، منصوری 
و سخندان هم مراسم خوبی برگزار خواهیم کرد. امیدوارم 
آنها هم قضاوت خوبی را در فینال المپیک داشته باشند و 
از همین جا به این عزیزان دست مریزاد می گویم. باید بگویم 
حاصل فردا همان خواهد شد که امروز تصمیم می گیریم و 
هر اتفاقی که امروز رخ داده حاصل زحمات جامعه داوری 
کشور است. تاج تصریح کرد: داوری ما اکنون برجسته است 
و قضاوت در فینال المپیک به بهترین نحو برگزار خواهد شد، 
اما باز هم می گویم ممکن است داوران اشتباهی انجام دهند 
و اگر اشتباهی در بازی های داخل کشور صورت گرفت باید 
سعه صدر داشت و به این مسئله فکر کنیم که ممکن است 

داوران هم اشتباه کنند.
وی به زمان حضور خودش در کمیته داوران به عنوان رئیس 
این کمیته اشاره کرد و گفت: زمانی که خودم مسئولیت 
کمیته داوران را داشتم یک بار در مسائل داوری دخالت 
نکردم. اکنون هم که رئیس فدراسیون هستم باز هم به این 
فکر ادامه خواهم داد و دخالتی در امور داوری ندارم. چیدمان 
داوران و تصمیم گیری در این خصوص هم برعهده دپارتمان و 
کمیته است که آنها هم براساس بضاعت و تشخیص خودشان 
این کار را انجام می دهند و امیدوارم با برنامه های خوبی که 
وجود دارد بتوانیم داوران بین المللی خوبی را هم تربیت کنیم، 
ضمن اینکه ما باید به دنبال کرسی های بین المللی باشیم و 
همان طور که اکنون هفت کرسی بین المللی در AFC داریم 
باید سعی کنیم این کرسی ها را حفظ کرده و تلاشی داشته 

باشیم که در آینده به وضعیت مطلوبی برسیم.

دبیرکل فدراسیون فوتبال اعتقاد دارد که نقطه عطف فوتبال کشور داوران و بحث داوری 
است.

علیرضا اسدی در مراسم تودیع و معارفه مسعود عنایت و حسن کامرانی فر به عنوان رئیس 
پیشین و رئیس جدید دپارتمان داوری گفت: به عقیده من داوری نقطه عطف فوتبال است و 
داور به عنوان عنصری که در زمین همه کاره محسوب می شود، نقش بسیار مهمی در یک بازی 
ایفا می کند، اما این را هم باید بپذیریم، قضاوت کار بسیار سختی است و داور می تواند اشتباه 

هم داشته باشد.
وی افزود: به طور کل باید متخصصان امور داوری شاخص علمی قضاوت ها را استخراج کنند. 
باید بگویم این مسئله که برخی داوران اشتباه عامدانه انجام می دهند برای ما قابل قبول نیست. 
همچنین تکرار اشتباه سهوی را هم نمی پذیریم به ویژه اینکه این مسئله به دلیل عدم دانش یا 
عدم آمادگی باشد. به همین دلیل باید روی این مسائل بسیار تمرکز کنیم تا بتوانیم در داوری 

پیشرفت داشته باشیم.
دبیرکل فدراسیون فوتبال خاطرنشان کرد: باید از مسعود عنایت تشکر کنم، چون اگر به این 
مسائل بی توجه باشیم به کارهایی که صورت گرفته است بی توجه بوده ایم. اکنون همه باید به 
نحوی به پیشرفت تفکر جدید کمک کنند تا مسائل داوری بهتر پیش برود، ضمن اینکه باید 
بگویم باور من در فدراسیون فوتبال بر این نیست که داوران اشتباهی عامدانه دارند و تا چیزی 
ثابت نشود به آن اهمیت نمی دهیم، اما باید به این مسائل توجه داشت و ما باید دنبال تغییر 

باشیم.
وی تصریح کرد: تغییرات برای اینکه احقاق حق در قضاوت ها صورت بگیرد و این اتفاق رخ 
نمی دهد مگر اینکه با یک سیستم علمی نوین پیش برویم. ما پیش از این، این سیستم علمی را 

داشته ایم و اکنون باید با کامرانی فر با سیستم جدیدتری پیش برویم تا اوضاع بهتر از این شود. 
البته با یک نفره نمی توان کار خارق العاده ای انجام داد و کار بسیار سخت است، اما اگر دست به 

دست هم دهیم فوتبال را به نقطه ای می رسانیم که مردم لیاقت آن را دارند.

 طلسم 1۶ ساله شکسته شد

 سومین طلای ایران بر سینه یزدانی
 نماینده وزن ۷4کیلوگرم کشتی آزاد ایران به مدال 

طلای بازی های المپیک 201۶ ریو دست یافت.
حسن یزدانی نماینده وزن ۷4 کیلوگرم کشتی آزاد 
کشورمان در بازی های المپیک 201۶ ریو، در دیدار 
نهایی این وزن به مصاف آنیار گودیف روس رفت و با 
نتیجه ۶ بر ۶ )به دلیل کسب امتیاز آخر( پیروز شد تا 
با دستیابی به مدال طلای این وزن، طلسم 1۶ساله 
کشتی آزاد ایران برای کسب مدال طلا در المپیک 

شکسته شود.
آسیب دیدگی کشتی گیر  به دلیل  بارها  دیدار  این 
روس از ناحیه ابرو، متوقف شد. توقف های زیاد این 

رقابت باعث اعتراض تماشاگران شد.
قرعه  با  اول  دور  در  کشورمان  شایسته  نماینده 
استراحت مواجه شده بود، در نخستین دیدار خود در 
مرحله یک هشتم نهایی مسابقات کشتی آزاد المپیک 
201۶ ریو مقابل »آنساگ کاستلی« از هائیتی به روی 
تشک رفت و به راحتی این حریف را با نتیجه 10 بر صفر 
شکست داد تا راهی مرحله یک چهارم نهایی شود. وی 
در این مرحله »سونر دمیرتاس« از ترکیه را با نتیجه ۷ 

بر صفر شکست داد و به نیمه نهایی رسید.
او در نیمه نهایی گالم ژان اوسربایف از قزاقستان را  در 
کمتر از 2 دقیقه 10 بر صفر شکست داد و فینالیست 

شد.
مرادی  سهراب  و  رستمی  کیانوش  این،  از  پیش 
در وزنه برداری مدال طلا را از آن خود کرده بودند. 
همچنین قاسم رضایی و سعید عبدولی در کشتی 
فرنگی، کیمیا علیزاده در تکواندو و حسن رحیمی در 

کشتی آزاد به مدال برنز دست یافته بودند.
آخرین طلای کشتی آزاد ایران در بازی های المپیک 
که  برمی گردد  سیدنی  بازی های  و  سال 2000  به 

علیرضا دبیر در آن زمان به مدال طلا رسیده بود.
یزدانی و رحیمی مدال های شان را به آستان 

قدس رضوی اهدا کردند
دو کشتی گیر آزادکار کشورمان که در روز نخست 
برای  ویژه ای  برنامه  رسیدند،  مدال  به  رقابت ها  این 

مدال های خود دارند.
این دو کشتی گیر افتخارآفرین کشورمان، با توجه 
به قول و قراری که قبل از اعزام به برزیل داشتند، 
مدال های خود را به آستان مقدس رضوی تقدیم کردند 
تا خادم الرضا شوند. پس از ورود به کشور، مدال برنز 
رحیمی و مدال طلای یزدانی در اختیار خدمتگزاران به 

حرم امام رضا)ع( قرار می گیرد.
یزدانی:  گودیف عصبی ام کرده بود

آزاد  کشتی  مسابقات  ۷4کیلوگرم  وزن  قهرمان 
المپیک ریو گفت: دوست داشتم جردن باروس را در 

فینال شکست می دادم و طلایی می شدم.
حسن یزدانی  در خصوص اینکه آیا قصد حضور در 
وزن جدیدی را دارد، اظهار داشت: با توجه به اینکه قد 
من بسیار بلند است قطعاً وزنم نیز افزایش پیدا می کند 
و شاید در وزن جدیدی حضور یابم، البته هنوز چیزی 
مشخص نیست و آقای رسول خادم نظر نهایی را در این 

ارتباط خواهد داد.
دارنده مدال طلای المپیک در وزن ۷4 کیلوگرم 

مسابقات کشتی آزاد در پاسخ به سؤال دیگری مبنی 
بر اینکه آیا از غیبت باروس ناراحت شده است یا خیر، 
خاطرنشان کرد: من از ابتدا تصور می کردم که باروس 
رقیب من در فینال است و مدت ها روی کشتی او تمرکز 

کردم، اما حریف روسی نیز خیلی بهتر از باروس بود.
بردن  با  داشتم  دوست  خیلی  داد:  ادامه  یزدانی 
باروس طلایی شوم، اما وقتی گودیف توانست باروس 
را شکست دهد، قطعاً بهتر از او بوده است و من هم این 

کشتی گیر روس را شکست دادم.
کردن های  تلف  وقت  از  اینکه  با  ارتباط  در  وی 
گودیف روس در فینال عصبانی شده بود یا نه، گفت: 
قطعاً از کار گودیف عصبی شدم اما کادر فنی و آقای 
خادم اجازه ندادند که شرایط از دستم خارج شود. 
من تا لحظه آخر جنگیدم و خدا را شکر که صاحب 

نشان طلا شدم.
لایق: یزدانی شبی تاریخی را رقم زد

مربی تیم ملی کشتی آزاد گفت: برای کسب مدال 
طلا در المپیک با همه می جنگیم.

رضا لایق پس از قهرمانی حسن یزدانی در وزن 
۷4 کیلوگرم کشتی آزاد المپیک اظهار داشت: واقعاً 
یک شب تاریخی رقم خورد و این قهرمانی را به ملت 
ایران، کشتی گیران، مردم مازندران و جویبار و مربیانش 

تبریک می گویم.
وی با اشاره به اتفاقات دیدار یزدانی با نماینده روسیه 
در فینال گفت: ما با همه برای کسب مدال طلای 

المپیک می جنگیم.

هاشمی: یزدانی طلایش را از حلقوم روس ها 
بیرون کشید

رئیس کمیته ملی المپیک گفت: یزدانی در دیدار 
فینال وزن ۷4 کیلوگرم طلایش را از حلقوم روس ها 

بیرون کشید.
کیومرث هاشمی پس از کسب مدال طلای حسن 
یزدانی در بازی های المپیک 201۶ ریو اظهار داشت: 
حسن یزدانی مدال طلایش را از حلقوم روس ها بیرون 
کشید. از هر ترفندی استفاده کردند که این مدال را از 

دست این بچه بگیرند.
وی ادامه داد: یزدانی با غیرتی مثال زدنی و آمادگی 
بدنی مناسب و البته مربیگری خوب خادم که نباید از 
کنار آن به سادگی عبور کنیم، به این مدال دست یافت.

رئیس کمیته ملی المپیک گفت: شما دیدید بر 
روی سکوی مدال وقتی بانداژ ورزشکار روس باز شد، 
اصلا چیزی نبود. می دانستند با چه رقیب خوب و 

قدرتمندی روبه رو هستند.
وی گفت: این موفقیت را به مردم عزیز ایران تبریک 
می گویم. این مدال طلا نوش جان حسن یزدانی باشد.

سجادی: یزدانی از لحاظ فنی
 در سطح بالایی بود

معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی وزارت ورزش و 
جوانان گفت: حسن یزدانی از لحاظ فنی در سطح بسیار 

بالایی قرار داشت.
 نصرالله سجادی معاون ورزش حرفه ای و قهرمانی 
وزارت ورزش و جوانان پس از کسب مدال طلای حسن 

یزدانی،  گفت: یزدانی از لحاظ فنی در سطح بسیار بالایی 
قرار داشت و غیرت بالایی به خرج داد. او تلاش های 
خود را به بهترین نحو ممکن نشان داد. یزدانی نشان داد 

تا آخرین ثانیه ها رقابت تمام نشده است.
وی درباره مدال آوری ورزشکاران ایران در روزهای 
باقیمانده از المپیک عنوان کرد: حتماً هم فردا و هم 

پس فردا مدال داریم.
جدیدی: یزدانی نترس بود و قلب  ها را

 فتح کرد
حسن  عملکرد  خصوص  در  جدیدی   عباس 
یزدانی و کسب مدال طلای این جوان جویباری به 
فارس گفت: یزدانی خیلی نترس کشتی گرفت و 
آمادگی بدن و جوانی او را که کنار بگذاریم بسیار 
با شهامت کشتی گرفت. در کشتی فقط باید نترس 
باشی. عامل اصلی کشتی و فاکتور اصلی آن بعد از 
موضوع سنی نترس بودن است و شهامت. حسن 
یزدانی واقعا نترس کشتی گرفت و من شهامت او را 
بیشتر از سبک کشتی او تحسین می کنم.جدیدی 
در پاسخ به این سؤال که حسن یزدانی وی را به یاد 
چه کسی انداخت، گفت: او به سبک مازندرانی ها 
کشتی گرفت و مخصوصا جویباری ها عالی کشتی 
و  دنیاست  کشتی  پایتخت  جویبار  می گیرند. 
کشتی آنها چیز دیگری است. مثل روسیه که مثلا 
است،  کشور  این  کشتی  مهد  داغستان  می گویند 
جویبار هم مهد کشتی ایران است و حتی دنیا. من 
به حسن یزدانی و خانواده اش و ملت ایران تبریک 

می گویم که باعث شد سرود این مملکت به اهتزاز 
درآید. فتح مدال واقعی فتح دل ها و قلب هاست که 

حسن یزدانی این کار را انجام داد. 
کشتی گیر روس: یزدانی مرا مجازات کرد

قبول دارم در این نتیجه خودم مقصر هستم، البته 
مدال نقره بهتر از مدال برنز است. هر چند می دانم 
که این یک توجیه است و من مقابل کشتی گیر ایرانی 

مجازات شدم.
آزادکار وزن ۷4 کیلوگرم تیم روسیه بعد از ناکامی 
برابرحسن یزدانی در المپیک ریو، گفت: می خواستم 
با نتیجه 10 بر صفر پیروز شوم، اما در مقابل این 

کشتی گیر ایرانی مجازات شدم.
»انور گدویف« دارنده مدال نقره المپیک ریو بعد از 
شکست مقابل حسن یزدانی با بیان این مطلب گفت: 
بانداژ پزشکان به دلیل مصدومیتم باعث شد نتوانم 
به درستی نفس بکشم و اتفاقات و حواشی مسابقه را 

ببینم.
وی ادامه داد: قبول دارم در این نتیجه خودم مقصر 
هستم، البته مدال نقره بهتر از مدال برنز است. هر چند 
می دانم که این یک توجیه است و من مقابل کشتی 

گیر ایرانی مجازات شدم.
رحیمی برنزی شد

نماینده وزن 5۷ کیلوگرم کشتی آزاد ایران به مدال 
برنز بازی های المپیک 201۶ ریو دست یافت.

حسن رحیمی نماینده وزن 5۷ کیلوگرم کشتی 
المپیک  بازی های  در  )ع(  رضا  امام  کاروان  آزاد 
201۶ ریو در دیدار رده بندی به مصاف یوویلیس 
بونه از کوبا رفت و موفق شد با برتری 9 بر صفر 
مقابل این حریف و ضربه فنی، به مدال برنز این وزن 

دست پیدا کند.
رحیمی که پس از مواجه شدن با قرعه استراحت در 
دور اول توانسته به دور دوم برسد، مقابل این آزادکار 
ارمنستانی با نتیجه 13 بر صفر به برتری دست یافت و 
گام به مرحله یک چهارم  نهایی گذاشت. وی در مرحله 
یک چهارم نهایی در جدال با لبدوف که یکی از مدعیان 
اصلی این وزن بود، با نتیجه ۶ بر یک به پیروزی رسید 

و راهی مرحله نیمه نهایی شد.
نهایی در  نیمه  نماینده کشورمان در مرحله  این 
مصاف »ری هیگوچی« 10 بر 5 مغلوب شد و به دیدار 

رده بندی رفت.
حسن رحیمی: راضی نیستم باید فینالیست 

می شدم
دارنده مدال برنز کشتی آزاد المپیک ریو گفت: از 
عملکردم راضی نیستم و باید در فینال رقابت می کردم.

حسن رحیمی پس از کسب مدال برنز المپیک ریو 
بیان کرد: از کارم راضی نبودم. اما همین که توانستم 
دست پر به ایران برگردم خدا را شکر می کنم. از مردم 
عزیز تشکر می کنم که همه ورزشکاران را دعا کردند 

بویژه کشتی که آبروی ورزش ایران است.
او ادامه داد: از عملکردم راضی نیستم. من باید در 
فینال رقابت می کردم حالا طلا و نقره اش آنجا مشخص 
می شد اما با این حال باز هم خدا را شکر که دست پر 

به ایران بازگشتم.
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بهداوطلبآلودهشدنباویروسزیکانیازمندیم!

محققان آمریکایی به دنبال افرادی هستند که داوطلب 
آلوده شدن به ویروس زیکا در راستای اهداف علمی باشند.

با شیوع ویروس زیکا در آمریکا و همچنین هشدار مراکز 
بهداشتی به زنان باردار برای اجتناب از حضور در مناطقی 
که شیوع این ویروس در آنجا مشاهده شده است، محققان 
آمریکایی به دنبال پیشگیری همه جانبه از انتشار ویروس 

زیکا هستند.
در همین حال در اتفاقی نادر محققان آمریکایی به 

دنبال افرادی هستند که داوطلب آلوده شدن به این 
ویروس به منظور آزمایش واسکن زیکا بر روی بدن خود 
باشند تا با قرار گرفتن در مناطق مختلف، محققان بتوانند 

به بررسی تاثیر گذاری این واکسن در آنها بپردازند.
در حال حاضر محققان آمریکایی به دنبال چراغ سبز از 
سوی مقامات این کشور برای گرفتن جواز و آغاز پروژه از 

ماه سپتامبر هستند.
همچنین محققان به منظور ارزیابی و کنترل شرایط 

آزمایش و پیشرفت ویروس زیکا، قرار است افراد داوطلب 
را در زمستان به این ویروس آلوده کند. در واقع زمستان 
فصلی است که پشه ها از تحرک بسیار کمتری برخوردار 

هستند.
در این پروژه علمی با تزریق دوزهای مختلفی از واکسن 
به افراد می توان میزان گسترش آلودگی ویروس در بدن 

آنها را بررسی کرد.
قرار است از دو واکسن دی ان ای که آزمایش ایمن 
بودن خود را شروع کرده اند و توسط موسسه ملی سلامت 
و شرکت دارو سازی »اینوویو« آمریکا تولید شده اند در 

این طرح استفاده شود.
این واکسن ها، ژن هایی را با خود حمل می کنند 
که باعث می شود پروتئین زیکا در بدن تولید و سپس 
به سیستم ایمنی بدن هشدار داده می شود. قرار است 
آزمایشات تکمیلی درباره میزان کار آمدی سیستم ایمنی 
بدن برای مقابله با این ویروس به هنگام تحریک شدن، 
بررسی شود.با اجرایی شدن این طرح قرار است 2 هزار و 
400 نفر تا 5 هزار داوطلب در آمریکای لاتین و منطقه 
کارائیب که ویروس زیکا در آنجا شیوع زیادی پیدا کرده 
به این ویروس ابتلا شوند تا تحقیقات علمی با این رویکرد 
جدید آغاز شود.این طرح موسوم به »مطالعه چالش 

انسانی« است.

محققان توصیه می کنند؛

دوراهکارپیشگیریازآلزایمر
به گفته محققان، رژیم غذایی سالم و ورزش منظم راهکار پیشگیری از بروز تغییر در مغز 

که منجر به بیماری آلزایمر می شود، است. 
به گزارش  مهر، محققان دانشگاه کالیفرنیا لس آنجلس با مطالعه 44 بیمار با رده سنی 
40 تا 85 سال که مبتلا به مشکلات خفیف حافظه بودند دریافتند مغز افرادی که از رژیم 
غذایی مدیترانه ای پیروی کرده و فعالیت فیزیکی منظمی داشتند در مقایسه با افرادی 
که رژیم غذایی شان کمتر سلامت بود و فعالیت فیزیکی کمتری نیز داشتند، دارای پلاک 
ها و گره های کمتری بود.دکتر دیوید مریل، سرپرست تیم تحقیق، در این باره می گوید: 
»بیماری آلزایمر یک بیماری غیرقابل درمان تلقی می شود، اما تا زمانیکه می شود از آن 
پیشگیری کرد، نیاز به نگرانی نیست.«به گفته وی، مطالعات متعدد نشان داده اند که 
سبک زندگی سالم با کاهش چروکیدگی مغز و میزان پایین نقصان بافت مغز مرتبط است.

اما این اولین مطالعه است که نشان می دهد چقدر فاکتورهای سبک زندگی سالم تاثیر 
مستقیمی بر سطح رسوبات غیرعادی پروتئین در مغز که با بیماری آلزایمر مرتبط هستند، 
داشته است. به گفته مریل، افراد تحت مطالعه، بیماران مبتلا به از بین رفتن خفیف حافظه 
بودند که هنوز مبتلا به دمانس تشخیص داده نشده بودند.طبق این مطالعه و براساس انجام 
اسکن PET، رژیم غذایی مدیترانه ای، فعالیت بدنی منظم و شاخص توده بدنی طبیعی از 
تجمع 2 پروتئین »بتا آمیلوئید« و »تاو« که عامل اصلی آلزایمر هستند در افراد مبتلا به 
مشکلات خفیف حافظه جلوگیری می کند.تجمع پروتئین های بتا آمیلوئید و تاو سبب 
تشکیل پلاک بین سلول های عصبی شده و سیگنال دهی مغز را مختل می کنند.رژیم 
مدیترانه ای به طور معمول شامل چربی های اشباع نشده مانند روغن زیتون، مغزیجات 
آجیلی، آووکادو و غلات سبوس دار، همراه با سبزیجاتی مانند کرفس، اسفناج و هویج است. 
ماهی نیز اهمیت ویژه ای در این رژیم غذایی دارد. در رژیم غذایی مدیترانه ای جایی برای 

گوشت قرمز، غذاهای فرآوری شده و قندهای مصنوعی وجود ندارد.
انجمن آلزایمر آمریکا 10 شیوه حفظ سلامت مغز را به شرح زیر عنوان می کند:

1- ورزش کنید.
2- مغزتان را با رفتن به کلاس ورزش دهید.

3- سیگار نکشید.
4- فشارخون و دیابت تان را تحت کنترل داشته باشید.

5- رژیم غذایی سالم داشته باشید.
۶- خوب بخوابید. بیخوابی و اختلال خواب خود را درمان کنید.

۷- افسردگی و اضطراب خود را درمان کنید.
8- فعالیت اجتماعی داشته باشید.

9- با انجام بازی، هنر و سرگرمی ذهن تان را به چالش بکشانید.
10- از سرتان محافظت کنید. به هنگام رانندگی کمربند ایمنی را ببندید؛ به هنگام 

دوچرخه سواری از کلاه ایمنی استفاده کنید و با دقت گام بردارید تا زمین نخورید.
طبق گزارش سازمان جهانی بهداشت، از هر سه سالمند در سراسر دنیا، یک مورد بر اثر 
آلزایمر یا دیگر انواع زوال عقل، جان خود را از دست می دهد. هزینه نگهداری از بیماران 
مبتلا به آلزایمر در سراسر جهان حدود ۶05 میلیارد دلار است که معادل یک درصد از 

تولیدات ناخالص داخلی کل جهان است. 

چگونهمحیطکارسالمیداشتهباشیم؟
افراد شاغل بیشتر ساعت روز را در محل کار خود می گذرانند که بسته به نوع شغل شان، 

خطراتی سلامتی آنها را تهدید می کند.
به گزارش ایسنا، در حالیکه برخی افراد از فعالیت در مشاغل یدی به دلیل احتمال 
آسیب دیدگی جسمی خودداری می کنند اما پشت میزنشینی برای مدت هشت ساعت در 
روز نیز گزینه جایگزین مناسبی نخواهد بود. هر چند می توان شرایط فیزیکی محیط کار را 

به گونه ای تغییر داد تا کمترین خطر را برای سلامتی داشته باشد.
سایت مدیکال دیلی برای این منظور به چند نکته ضروری اشاره کرده که به شرح زیر 

است:
1- پاکسازی هوای محل کار: فضای محل کار می تواند عامل ایجاد کننده انواع آلرژی ها 
در فرد باشد. حتی گاهی اوقات حضور در فضای آلوده بدون داشتن علائم عینی و جسمی 

بر قدرت مغز تاثیر منفی می گذارد.
2- استفاده از میزهای ایستاده: به افراد توصیه می شود در صورت امکان از میزهای کار 
ایستاده استفاده کنند تا بتوانند در طول روز حرکت بیشتری داشته و کمتر به نشستن 
مجبور شوند. 3- قرار دادن پارچ آب روی میز کار: نوشیدن آب نه تنها سلامت پوست را ارتقا 

می دهد بلکه از بروز سردرد در آب و هوای گرم و خشک جلوگیری می کند.
4- قرار دادن میز کار در نزدیکی پنجره: بررسی ها نشان می دهد افرادی که در محیط 
کارشان پنجره وجود دارد به لحاظ جسمی انسان های فعال تری بوده از کیفیت خواب 
بهتری برخوردار هستند. همچنین قرار گرفتن در معرض نور طبیعی سطح استرس را 

کاهش داده و کمک می کند ساعت زیستی بدن عملکرد صحیح خود را داشته باشد.
5- رایحه درمانی: به افراد توصیه می شود از خوشبوکننده های هوا و شمع که رایحه های 
غیرطبیعی را در فضای کار پخش می کند استفاده نکنند چرا که می تواند مواد شیمیایی 
تحریک کننده منتشر کند. اما از سوی دیگر استفاده از رایحه مرکبات به عنوان جایگزین 
توصیه می شود. ۶- قرار دادن گزینه های سالم روی میز کار: به گفته کارشناسان افراد باید 
از قرار دادن خوراکی نامناسب روی میز کار خودداری کنند و به مصرف میوه های تازه با 

سبزیجات و آجیل روی آورند.
۷- قدم زدن در مواقع استراحت: در طول روز یا پس از اتمام ساعت کار، قدم زدن و 
پیاده روی را فراموش نکنید. تنها پنج تا 10 دقیقه پیاده روی کردن به مدت سه روز در هفته 

عملکرد سوخت و ساز بدن را تقویت می کند.
8- قرار دادن گلدان روی میز کار: مطالعات نشان می دهد استفاده از گل و گیاه در فضای 

کار میزان کارآیی و بازدهی افراد را 38 درصد افزایش می دهد.

روزانهچقدرقندمصرفکنیم؟
میزان مصرف قند تصفیه شده در طول روز با توجه به وضعیت متابولیک بدن هر فرد 

باید بین 10 تا 30 گرم باشد.
سید ضیاءالدین مظهری متخصص تغذیه با بیان اینکه بین 50 تا ۶0 درصد از انرژی 
روزانه افراد از مواد قندی تامین می شود، گفت: توصیه می شود افراد در هر سنی از مواد 
قندی مرکب، تصفیه نشده و طبیعی برای تامین انرژی روزانه خود استفاده کنند نه 
خوراکی هایی نظیر قند، شکر؛ شکلات و شیرینی که عامل اضافه وزن و ابتلا به بیماری های 

متابولیکی است.
وی افزود: استفاده بیش از حد شیرینی؛ شکلات و خوراکی هایی از این دست موجب 

پایین آمدن سن دیابت و ابتلای کودکان به این بیماری شده است.
مظهری تصریح کرد: میزان مصرف قند تصفیه شده در طول روز با توجه به سن، جنس 

و وضعیت متابولیک بدن هر فرد باید بین 10 تا 30 گرم باشد. 
وی با اشاره به اینکه هر میزان مصرف قند کمتر باشد فرد زندگی بهتر و عمری طولانی تر 
خواهد داشت، اظهار کرد: شکر، نمک و هرویین سه ماده سفید خطرناک که در بیشتر موارد 

موجب ابتلا به بیماری های متابولیکی و مرگ می شوند. 
این متخصص تغذیه ادامه داد: قند تصفیه نشده، طبیعی، بدون طعم، نشاسته های گیاهی 
و حیوانی خطرناک نیستند و در نان های سبوس دار، غلات و حبوبات وجود دارد که به 

خوبی می تواند میزان قند مورد نیاز روزانه را تامین کند.
مظهری با بیان اینکه خرما، انجیر، خربزه و انگور دارای قند فراوانی هستند، گفت: انواع 

توت از میوه هایی است که قند متوسط داشته و برای بدن بسیار مفید است.

چرافحشمیدهیم؟
یک مشاور کودک و خانواده   گفت :عدم ارضای نیازهای افراد در دوران کودکی و نوجوانی 

موجب فحاشی می شود.
فرشته کریمی زاده درباره دلایل افزایش فحاشی در جامعه گفت: خشم امری طبیعی 
است و در همه افراد وجود دارد اما تبدیل آن به کلمات ناشایست یا برخورد فیزیکی از عدم 
کنترل هیجانات ناشی می شود و فرد انتخاب می کند که چگونه خشم خود را بروز دهد.

وی ضمن اشاره به اثرات مخرب فحش دادن بر فرد و جامعه بیان کرد: فرهنگ هر جامعه 
در رواج فحاشی افراد نقش مهمی دارد و افراد از همان کودکی از بزرگترها، در مدرسه و به 
خصوص از رسانه های رسمی و غیر رسمی حرف های ناشایست را می آموزند و در بسیاری 
موارد برای شوخی با یکدیگر از الفاظ نامناسب استفاده می کنند که این امر در عادی شدن 
و افزایش فحاشی در جامعه بسیار موثر است.پکریمی زاده ادامه داد: در حال حاضر تمام 
اقشار جامعه از جمله افراد تحصیل کرده، کودکان و نوجوانان نیز به فحش دادن و گفتن 
الفاظ ناشایست چه در هنگام عصبانیت و چه در قالب شوخی می پردازند که این امر 
بیش از هر چیز از ناتوانی افراد در کنترل هیجانات ناشی می شود.وی تصریح کرد: توصیه 
می شود آموزش کنترل هیجانات به خصوص به کودکان ون وجوانان از طریق رسانه ها و 
آموزش های رسمی و غیر رسمی در مدارس صورت گیرد.کریمی زاده نقش فضای مجازی 
را در افزایش ناسزا گویی و بی حرمتی افراد با یکدیگر بسیار موثر دانست و افزود: افراد به 
دلیل آن که در فضاهای مجازی اغلب فاقد هویت واقعی هستند  به راحتی به توهین و 
فحاشی می پردازند که مهم ترین دلیل آن عدم ارضای نیازهای افراد و درونی نشدن ارزش 
احترام به یکدیگر است.وی گفت: برای جلوگیری و از بین بردن فحاشی در جامعه مهم 
ترین راهکار آموزش راه های کنترل خشم و هیجانات به فرد و درونی کردن ارزش هایی 
نظیر عدم توهین و احترام به یکدیگر است، با شناسایی درست نیاز های خود و دیگران به 
خصوص در سنین کودکی، نوجوانی، جوانی، سعی در برآورده کردن آن ها  همچنین الگو 
بودن افراد به خصوص والدین برای کودک و نوجوان می تواند اثر بسزایی در از بین بردن 

این اختلال در جامعه داشته باشد.

هشدار؛

نخوردنصبحانهموجبکوتاهیقد
کودکتانمیشود

رییس انجمن صنایع غذایی ایران گفت : بی توجهی به مصرف صبحانه، تبعات جبران 
ناپذیری چون کوتاهی قد و کم خونی در کودکان را به دنبال دارد.

محمد حسین عزیزی رییس انجمن صنایع غذایی ایران و عضو هیات علمی دانشگاه 
تربیت مدرس، ؛درباره مصرف صبحانه در کودکان، اظهار کرد: صبحانه یکی از مهم ترین 
و اصلی ترین وعده های غذایی است که کمک شایانی به رشد و سلامتی کودکان می 
کند اما متاسفانه درصد زیادی از کودکان به بهانه های مختلف از خوردن صبحانه امتناع 

می کنند.
عضو هیات علمی دانشگاه تربیت مدرس ادامه داد: با توجه به رشد کودک به منظورتامین 
املاح و ویتامین های مورد نیاز بدن خوردن صبحانه اهمیت بیشتری نسبت به وعده های 

دیگر دارد .
وی با بیان اینکه نخوردن صبحانه موجب بروز برخی از بیماری ها در کودک می شود، 
بیان کرد: به دلیل صرف زمان زیاد برای خواب، بدن کودک نیاز مبرم به املاح و ویتامین 
پیدا کرده در صورتی که این مواد معدنی تامین نشود، عوارضی همچون عدم رشد کافی، 

کوتاهی قد و کم خونی را در پی دارد. 
عزیزی همچنین در خصوص پیامدهای دیگر نخوردن صبحانه، افزود: به تعویق افتادن 
صبحانه  باعث ورود ناگهانی انرژی زیاد به بدن در وعده های دیگر  شده و فشار زیادی را 
به منظور هضم غذا به معده وارد می کند و  این حجم زیاد کالری منجر به ذخیره چربی 
و در نهایت موجب بروز بیماری های مرتبط با چاقی همچون دیابت، فشار خون و کبد 

چرب در دراز مدت می شود.
وی در خصوص  گنجاندن مواد غذایی متنوع در صبحانه، یادآورشد: افزودن غلات شامل 
گندم جو برنج پنیر و گردو و تخم مرغ نقش موثری در رشد کودکان دارد. عزیزی با اشاره 
به اینکه خوابیدن بیش از حد، عامل اصلی بی اشتهایی کودکان است، توصیه کرد: با تغییر 
الگو های مربوط به خواب و تنوع بخشیدن به نوع مواد غذایی می توان اشتیاق آنها را 
نسبت به این وعده مهم افزایش داد. رییس انجمن صنایع غذایی در خصوص  گنجاندن 
مواد غذایی متنوع در صبحانه، یادآورشد: افزودن غلات) همچون گندم، جو و برنج( ، پنیر 

، گردو و تخم مرغ نقش موثری در رشد کودکان دارد. 

یک متخصص تغذیه :

بااینخوراکیهااعصابتانراآرامکنید
یک متخصص تغذیه گفت :خوراکی های حاوی اسیدهای چرب امگا3 بهترین آرامش 

بخش های طبیعی هستند.
احمد ساعدی  متخصص تغذیه ؛ درباره ی خوراکی های آرامش بخش گفت:خوراکی های 
حاوی اسیدهای چرب امگا3، نظیر گوشت ماهی، تخم مرغ و گردو بهترین آرامش 
بخش های طبیعی محسوب می شوند که از طریق کاهش استرس و بهبود افسردگی باعث 

آرامش اعصاب می شوند.
ساعدی ادامه داد: دوغ، ماست و کشک نیز از طریق کاهش فشار خون در ایجاد حس 
آرامش موثر بوده و میوه های آبداری نظیر آلو، آلبالو و گیلاس با پایین آوردن حجم خون 
از طریق کاهش آب موجود در خون و افزایش ادرار باعث آرام شدن افراد و افزایش 

خواب آلودگی می شود.
وی ضمن اشاره به تاثیرات ادویه هایی مانند زعفران و دارچین در آرامش افراد افزود: 
اندورفین ماده ای است که با ترشح در بدن باعث ایجاد حس شادی در افراد می شود و 

مهمترین راه افزایش ترشح این ماده در بدن پیاده روی روزانه است.
ساعدی افزود: خوردن قهوه،کافیین، شکلات تلخ، نوشابه، چای و غذاهای چرب و سرخ 

شده در افزایش استرس و برهم زدن اعصاب بسیار موثر است.
وی تصریح کرد: مصرف ادویه هایی نظیر کاری،فلفل و زنجبیل باعث افزایش فشار 
خون و استرس شده و آرامش افراد را ازبین می برد، لذا توصیه می شود افراد بیش فعال و 

مضطرب از خوردن آنها خودداری کنند.
ساعدی در پایان بیان کرد: به طور کلی مصرف خوراکی های حاوی اسید چرب امگا3، 
خوردن میوه و سبزیجات، خودداری از مصرف خوراکی های تشدیدکننده فشار خون و 
استرس و همچنین تمرینات ورزشی به خصوص پیاده روی منظم همگی باعث آرامش 

اعصاب می شوند.

یک تیم از محققان دانشگاه نورث وسترن آمریکا موفق به ایجاد یک نوار پانسمان جدید 
شدند که سلول های بنیادی را برای درمان زخم های بیماران دیابتی جذب می کند.

 فدراسیون جهانی دیابت اعلام کرده است که در حدود 415 میلیون نفر در سراسر 
جهان از بیماری دیابت رنج برده و در هر شش ثانیه یک نفر از آنها می میرد.

این بیماری در صورت پیشرفت  می تواند سبب آسیب های عصبی شده و اغلب بیماران 
احساس خود را در قسمت پاها از دست می دهند. به این معنی که فرد مبتلا به دیابت 
متوجه بروز زخم یا بریدگی در پاهای خود نشده و بنابراین در زمینه درمان آن اقدامی 
نمی کند.علاوه بر این، سطح گلوکز بالا به دلیل این بیماری می تواند سبب ضخیم شدن 
دیواره های مویرگی و کم کردن سرعت گردش خون شده و کار را برای بدن در جهت 
رساندن سلول ها به محل آسیب دیده سخت می کند در نتیجه در فرآیند درمان اختلال 
ایجاد می شود.تاکنون دانشمندان برای یافتن راه حلی برای این موضوع کارهای زیادی را 
انجام داده اند. آنها به دنبال راههایی بودند که دارای عوارض جانبی کمتری نیز باشد. به 
عنوان مثال آنها ژلهای ترمیم کننده زخم را توسعه دادند اما مشخص شد که این ژلها با 
ابتلای بیماران دیابتی به سرطان، ارتباط دارد.اما این باند جدید که توسط محققان دانشگاه 
نورث وسترن ساخته شده،  از پلی اتیلن گلیکول)یک پلاستیک که برای کاربردهای 

پزشکی استفاده می شود( و با پروتئین SDF-1 ترکیب شده، ساخته شده است.
این پروتئین سلاح مخفی این ماده بوده و سلول های بنیادی را به سمت زخم جذب 
می کند. با این کار  می توان عروق خونی جدید را بوجود آورده و گردش خون را بهبود 
بخشید و به طور کلی روند التیام زخم را تسریع کرد. این پانسمان به حرارت واکنش 
نشان داده، به این معنی که می توان در زخم های بستر به صورت مایع استعمال شده و با 
حرارت بدن به صورت ژل در بیاید. هنگامی که این پانسمان در زخم افراد دیابتی استفاده 
می شود، به آرامی پروتئین آزاد کرده و روند بهبودی زخم را تسریع می کند.  وقتی که نوار 
پانسمان کار خود را انجام داد، ماده داخلی را خنک کرده و آن را تبدیل به مایع می کند. 
این کار به وسیله یک محلول سالین سرد انجام شده و باعث می شود تا پانسمان به راحتی 
از زخم جدا شده و مانند باندهای معمولی سبب آسیب به زخم نمی شود. محققان با 
آزمایش این زخم بر روی بیماران مختلف دریافتند که این پانسمان در واقع بسیار موثرتر 
از روش ها و مواد استاندارد رایج بوده و جریان خون را به طور قابل توجهی در محل زخم 
افزایش می دهد.  آنها امیدوارند که با استفاده از این روش بتوان به بهبود زخم های بیماران 

دیابتی که در صورت پیشرفت می تواند کشنده باشد، کمک کرد.

رییس پارک علم و فناوری استان اردبیل با اشاره به طرح های در مرز دانش این پارک، 
گفت: درصدد هستیم تا دفاتر انتقال فناوری این پارک را در کشورهای ارمنستان و 

آذربایجان تاسیس کنیم.
دکتر عبدالقیوم قلی پوری با بیان این که این پارک آخرین پارک فناوری تاسیس شده در 
کشور است، افزود: در مدت کمتر از 2 سال از تاسیس این پارک توانستیم مجوز استقرار 2۷ 

شرکت را در این پارک صادر کنیم که عمده فعالیت آنها حرکت در مرزهای دانش است.
وی با اشاره به حمایت یک میلیارد تومانی معاونت علمی و فناوری ریاست جمهوری 
از واحدهای فناور این پارک علم و فناوری، خاطرنشان کرد: تاکنون از سوی 20 شرکت 
دانش بنیان این پارک هر کدام تا سقف 50 میلیون تومان پروپوزال تهیه و به این معاونت 
ارسال کرده ایم؛ ضمن آن که قرار است از سوی صندوق حمایت از تحقیقات و توسعه 
صنایع الکترونیک )صحا( تا سقف ۷00 میلیون تومان از طرح های 1۷ شرکت مستقر در 
این پارک حمایت شود.قلی پوری با اشاره به پروژه های اجرایی شده در این پارک یادآور 
شد: در حوزه کشاورزی یکی از شرکت های دانش بنیان مستقر موفق به عرضه محلول 
غذایی شد که موجب افزایش عملکرد گیاهان در شرایط خشکسالی خواهد شد.وی نام این 
محلول را »دوپینکس« ذکر کرد و ادامه داد: علاوه بر آن در حوزه الکترونیک محققان این 
پارک سلول های خورشیدی برای تولید انرژی مورد نیاز را عرضه کردند که راندمان تولید 
انرژی آن بسیار بیشتر از نمونه وارد شده از کشور چین است.رییس پارک فناوری اردبیل 
از تمایل برخی از دستگاه ها برای خرید پنل های خورشیدی تولید شده در این پارک علم 
و فناوری خبر داد.وی  همچنین از تولید رنگ ها و پوشش های مقاوم خبر داد و اظهار کرد: 
پوشش های تولید شده دوام زیادی در برابر شرایط آب و هوایی دارند، از این رو پایلوت 
این طرح با همکاری شهرداری اردبیل در حال اجرا است.قلی پوری با اشاره به موفقیت 
محققان این پارک در تولید نانوجاذبی در حوزه شیلات، توضیح داد: این نانوجاذب ها برای 
استخرهای پرورش ماهی استفاده می شود و قادر است بدون تعویض آب، آب استخر را 

تصفیه کند.
وی با اشاره به فعالیت های بین المللی این پارک، یادآور شد: با توجه به همجواری اردبیل 
با کشورهای آذربایجان و ارمنستان درصدد هستیم تادفاتر انتقال فناوری این پارک را در 
این کشورها تاسیس کنیم و در حال حاضر با حمایت هایی که از سوی وزارت علوم شد، 

زمینه های این طرح فراهم شده است.

ابداعیکپانسمانشفابخشبرایافراددیابتی

دستاوردیبرایتصفیهبدونتعویضآب
استخرپرورشماهی

دانشمندان علوم پزشکی پروژه بی سابقه ای را دنبال می کنند که طی آن پیش از آنکه 
لطمات جدی به مغز وارد شود، می توان پارکینسون را از روی چشم تشخیص داد.

دانشمندان از مدتها پیش در تلاش بوده اند تا از روشهای مؤثری برای تشخیص اولیه و 
به موقع پارکینسون استفاده کنند. آنها معتقدند چنین تشخیص هایی به نجات مغز کمک 
زیادی می کند. به همین دلیل آزمایشهای تشخیصی نظیر آزمایش خون و استفاده از 

حسگرهای زیستی به عنوان ابزار کاربردی در نظر گرفته می شوند.
اما حالا روش ساده تر و البته ارزان قیمت تری ارایه شده که روند تشخیص به موقع این 

بیماری مخرب مغزی را امکانپذیر می کند.
دانشمندان دانشگاه کالج لندن تحقیقاتی را بر روی موشهای صحرایی انجام داده و طی 

آن از نوعی تکنیک تصویربرداری موسوم به DARC استفاده کرده اند.
در این روش که فعلا در مرحله کلینیکی قرار دارد از رنگدانه فلئورسنت برای تشخیص و 

تصویرسازی دقیق سلولهای شبکیه چشم استفاده می شود.
بدین ترتیب دانشمندان می توانند با ضریب دقت بالایی سلولهای بیمار یا در حال مرگ 

در شبکیه چشم را شناسایی کنند.
دانشمندان از تغییراتی که در شبکیه چشم ایجاد می شود به عنوان شیوه ای جدید و 

امیدوارکننده برای شناسایی پارکینسون در مراحل اولیه استفاده می کنند.
یکی از این دانشمندان می گوید: تغییراتی که مشاهده می کنیم در قالب نقاط فلئورسنتی 
سفیدرنگی در ساختار شبکیه چشم دیده می شوند. تعداد این نقاط سفید نشانه میزان 

پیشرفت پارکینسون محسوب می شود.

محققان کشور با سنتز نانوغشاهای پلیمری در مقیاس 
آزمایشگاهی، تلاش کردند با بحران کم آبی مبارزه کنند. این 
نانوغشاها قادرند فلزات سنگینی نظیر مس را از فاضلاب های 
صنعتی جدا کنند. با توجه به وضعیت بحرانی ذخایر آب 
کشور، هشدارهای اعلامی از سوی وزارت نیرو مبنی بر 
استفاده  نادرست از ذخایر آبی، مواجه با دوران خشکسالی و 
نیز آلودگی جدی منابع آبی ناشی از پساب های صنعتی و 
خانگی، نیاز اساسی به اصلاح مصرف آب احساس می شود.

اولین قدم در راستای حفظ آب، استفاده  بهینه از این 
نعمت خدادادی و قدم بعدی ایجاد امکان تصفیه و استفاده  
مجدد از آب و پساب جهت مقابله با بحران مذکور است. 
در سال های اخیر، فناوری نانو نقش مهمی در راستای این 
مبارزه بر عهده گرفته است.  نگین قائمی، مجری طرح، 
روش های  از  یکی  به عنوان  را  غشایی  جداسازی  روش 
پرکاربرد در راستای تصفیه  پساب ها عنوان کرد و افزود: در 
این کار تحقیقاتی، ساخت غشای پلیمری نانوکامپوزیتی و 
اصلاح عملکرد آن در راستای تصفیه  آب و جداسازی فلزات 
سنگین به عنوان یکی از آلاینده های مهم در بسیاری از 

صنایع در دستور کار قرار گرفته است.

کار  این  در  شده  سنتز  غشای  محقق،  این  گفته   به 
تحقیقاتی با یک روش ساده و با مصرف مقادیر اندکی از 
نانوذرات سنتز شده است. بهره گیری از نانوذرات عملکرد این 

غشاها را در فرایند تصفیه  آب بهبود بخشیده است.
قائمی با بیان اینکه پایه و اساس این کار استفاده از 
نانوذرات اکسید آلومینیوم بوده است،  خصوصیات ویژه  
تصریح کرد: حضور این نانوذرات در ساختار پلیمری غشا 
منجر به بهبود خواص غشا از جمله خاصیت آب دوستی 
و خاصیت جذب آن شده است؛ از طرفی، توزیع یکنواخت 
ذرات در ساختار غشاهای کامپوزیتی یکی از اصول مهم در 
ساخت این گونه غشاهاست؛ چراکه توزیع یکنواخت ذرات در 
غشا منجر به عملکرد بهتر آن می شود. گفتنی است، ذرات 
در ابعاد نانومتری قابلیت بالاتری در توزیع یکنواخت در 
ساختار غشا دارند. وی اظهار داشت: در این پژوهش مقادیر 
مختلف نانوذرات آلومینا در ساختار پلیمری غشا به کار 
گرفته شده است؛ غشاهای تولید شده از حیث آب دوستی و 
تخلخل غشا مورد ارزیابی و مقایسه قرار گرفته اند. در ادامه از 
این غشا جهت حذف یون مس از محیط آبی استفاده شده 

و عملکرد آن بررسی شده است.

تشخیصپارکینسونبامعاینهسادهچشم

مبارزهبابحرانکمآبیبافناورینانوتوسطمحققانکشور

مواد غذایی ویژه برای زمان هایی که مریض هستید

 بگو چه مشکلی داری،  بگیم چی بخوری ؟

سقراط می گوید: »باشد که خوراک دوایتان باشد و دوایتان خوراکتان«! همین جمله نشان می 
دهد مواد غذایی چه اهمیتی دارد و داشتن تغذیه سالم مانند دارویی شفابخش حتی الامکان، شما 

را از خوردن داروهای تلخ دور می کند.
کاملًا عادی است که در طول روز دچار سردرد شوید، گلودرد بگیرید، حالت تهوع داشته باشید، 
سینوس هایتان به مشکل بربخورد و غیره. در این مواقع خیلی از افراد وقت را تلف نکرده و به 
سراغ دارو می روند. اما بهتر است توصیه سقراط را گوش کرده و مواد غذایی را دریابید. در این 
مطلب خواهیم گفت با دچار شدن به هر کدام از این ناخوشی ها چه بخورید تا حالتان هر چه 

سریع تر بهتر شود.
زمانی که سردرد دارید

سوپ عدس مراکشی حاوی ادویه هایی مانند زردچوبه و دارچین بوده و برای تسکین سردرد 
مفید است. چون این غذا فاقد ترکیباتی مانند محصولات لبنی، سوسیس کالباس، برخی آجیل 
ها یا شکلات است که باعث ایجاد سردرد می شوند. علاوه بر این نیازی به جویدن ندارد. چون 
در مواقع سردرد حتی عمل جویدن نیز سخت و عذاب آور می شود. این سوپ مراکشی سرشار 
از پروتئین است. ادویه های آن ضدالتهاب هستند و منیزیم آن به تسکین رگ های خونی و در 
نتیجه بهبود سردردتان کمک می کند. کافی است طرز تهیه این سوپ ساده را یاد بگیرید و در 

چنین مواقعی استفاده کنید.
زمانی که در سینوس هایتان احساس فشار می کنید

نتایج پژوهشی که در مرکز بهداشت دانشگاه سینسیناتی انجام شده است نشان می دهد هر 
غذایی پرادویه و تندی به تسکین التهاب سینوس ها کمک می کند. بنابراین می توانید به سراغ 

سوپ ها یا غذاهای حاوی فلفل و تند بروید و سینوس هایتان را تسکین دهید.
زمانی که گلودرد دارید

ترکیب بابونه و نعنا برایتان مفید است. نوشیدن این دمنوش گرم باعث آرامش دستگاه عصبی 
تان می شود. در مواقعی که بسیار مضطرب هستید از مصرف زیاد چربی های ترانس یا قند 

خودداری کنید
سوپ مرغ )با سبزیجات و آب مرغ( یا آش با سیر، سبزیجات معطر و انواع سبزیجات دیگر به 
تسکین گلودرد کمک می کند. در این مواقع چای سبز با عسل میل کنید. در واقع شما نیاز به 
مصرف مایعات فراوان دارید که سوپ، آش و همچنین چای سبز جزو بهترین ها هستند که به 
بهبود احتقان کمک می کنند. سیر با التهاب مقابله کرده و سیستم ایمنی بدنتان را تقویت می 
کند. سبزیجات نیز حاوی ترکیبات مغذی هستند که به درمان گلودرد کمک می کنند. یادتان 

باشد که عسل شهرت زیادی در تسکین گلودرد دارد.
زمانی که حالت تهوع دارید

موز، کته، کمپوت سیب یا یک فنجان دمنوش زنجبیل پیشنهادهای خوبی برای مقابله با 
حالت تهوع هستند. این مواد غذایی به تسکین دستگاه گوارش کمک می کنند. توصیه می کنیم 
یک تکه زنجبیل تازه را در آب داغ جوشانده و چای آن را میل کنید. نتایج بررسی هایی که در 
دانشگاه روچستر انجام شده نشان می دهد میزان اندکی زنجبیل حتی به اندازه یک چهارم قاشق 
چایخوری باعث تسکین حالت تهوع 40 درصد بیمارانی می شود که بر اثر شیمی درمانی دچار 

تهوع می شوند.
زمانی که احساس خستگی می کنید

یک غذای خاصی برای تمام انواع خستگی ها وجود ندارد. با این حال مصرف یک سالاد سبز 
حاوی انواع سبزیجات به همراه یک تکه ماهی آزاد کباب شده بهترین توصیه برای برطرف کردن 
خستگی های گاه و بی گاه است. چون این سالاد سرشار از ویتامین ها و مواد معدنی و همچنین 

امگا 3 ها است که همگی انرژی تان را بالا می برند.
همیشه یادتان باشد که به میزان کافی آب بنوشید. چون کم آبی بدن باعث تخلیه انرژی آن 

نیز می شود.
اگر خستگی تان ناشی از بی خوابی است از مصرف کافئین بپرهیزید. درست است که اکثر افراد 
برای کسب انرژی به سراغ قهوه و نوشیدنی های انرژی زا می روند و شاید در شروع باعث شادابی 
آن ها بشود. اما این کسب انرژی کاذب است و خیلی زود منجر به بی خوابی و خستگی و ادامه 

این چرخه معیوب خواهد شد.
زمانی که دچار دردهای قاعدگی هستید

چای زنجبیلی با عسل و لیموترش بهترین داروی شماست. خاصیت تسکین دهندگی ریشه 
زنجبیل برای دردهای شکمی از قرن های پیش شهرت فراوانی دارد. نتایج پژوهشی که در 
Journal of Alternative and Complementary Medicine به چاپ رسیده نشان می دهد 
زنجبیل برای تسکین دردهای قاعدگی به اندازه ایبوبروفن موثر عمل می کند. علاوه بر این مصرف 
چنین نوشیدنی هایی باعث تأمین هر چه بیشتر آب بدن می شود که به خودی خود منجر به 
تسکین گرفتگی عضلانی می شود. در نتیجه کرامپ ها مربوط به قاعدگی و دردهای ناشی از 

آن نیز بهبود می یابند.
زمانی که دچار یبوست شده اید

غلات کامل با میوه های سرشار از فیبر و آب گرم حاوی لیموترش بهترین درمان شماست. 
یادتان باشد فیبرها باعث نرم شدن مدفوع شده و آب گرم با لیموترش نیز حرکات عضلات دستگاه 

گوارش برای دفع را تحریک می کند.
زمانی که دچار اسهال می شوید

موز، کته، کمپوت سیب یا یک فنجان دمنوش زنجبیل پیشنهادهای خوبی برای مقابله با حالت 
تهوع هستند. این مواد غذایی به تسکین دستگاه گوارش کمک می کنند

در مواقع اسهال برای شروع نوشیدنی ورزشکاران یا پدیالیت توصیه می شود. چون هدف اصلی 
جایگزین کردن مایعات و الکترولیت هایی است که از طریق اسهال از بدن دفع شده اند. باید به 
مصرف مایعات ادامه دهید و مواد غذایی ساده هضم مانند موز یا کته را دریابید. یادتان باشد اگر 
ریسک کنید و چیزهایی بخورید که قبلًا به مصرف آن ها عادت نداشته اید ممکن است وضعیت را 
بدتر کند و التهاب را افزایش دهد. در حالت کلی همان کته ماست معروف از همه چیز بهتر است.

زمانی که استرس به جانتان افتاده
ترکیب بابونه و نعنا برایتان مفید است. نوشیدن این دمنوش گرم باعث آرامش دستگاه عصبی 
تان می شود. در مواقعی که بسیار مضطرب هستید از مصرف زیاد چربی های ترانس یا قند 
خودداری کنید. نتایج پژوهشی که در Psychoneuroendocrinology به چاپ رسیده نشان 
می دهد این ترکیبات باعث بروز مشکلات دیگری می شوند که با استرس هایی مانند استرس 
اکسیداتیو و تجمع چربی های شکمی همراه است. در نتیجه وضعیت سلامتی تان را بدتر از آنچه 
که هست می کند. سعی کنید به غذای تان ادویه ارزشمندی مانند زعفران را اضافه کنید و از 

خواص نشاط آور آن بهره ببرید.



اجتماعی یکشنبه -سی  ویکم مرداد ماه 1395-    سال نوزدهم -   شماره ۶4079

 تولیت آستان مقدس حضرت معصومه)س(:

هنرمندانمعارفاهلبیت)ع(رااحیاکنند
تولیت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( گفت: هنرمندان معارف اهل بیت)ع( را در 

قالب های مختلف هنری و با همت والای خود احیا کنند. 
به گزارش ستاد خبری کارگاه پوستر نقش بهشت، آیت الله سید محمد سعیدی در مراسم 
اختتامییه کارگاه کشوری پوستر نقش بهشت که در حرم مطهر حضرت معصومه)س ( برگزار 
شد، در سخنانی اظهار داشت: احیای امر اهل بیت)ع( یکی از مهمترین وظایف و تکالیف 
شیعیان است که  برترین آنها موضوع توحید، ولایت، اقامه نماز، امر به معروف و نهی از منکر 
است.وی افزود: کسانی که در عرصه هنر تلاش می کنند تا معارف اسلامی را برجسته کنند 
در حقیقت در راستای احیای امر اهل بیت عصمت و طهارت)ع( گام برمی دارند.امام جمعه 
قم در ادامه با بیان اینکه زائران با حضور در حرم های مطهر ائمه معصومین)ع( و نیز حرم 
امامزادگان ارادت خود را به ساحت نورانی آن بزرگواران نشان می دهند، افزود: زائران در عین 
حال اینکه خود از این فضای معنوی بهره مند می شوند پیام اهل بیت)ع( را نیز به سایرین 
انتقال می دهند.وی حضرت معصومه)س( را دختر نمونه آل الله برشمرد و افزود: حضرت 
معصومه)س( مهاجر الی الله بود که از خانه خود برای رسالتی بزرگ مهاجرت کرد و حرکت 
ایشان در حقیقت یک حرکت جهادگونه بود و حضور  این بانوی کرامت در شهر مقدس قم 
که امام صادق)ع( آن را حرم اهل بیت)ع( معرفی کرده بودند؛ بسیار مهم و با ارزش بود. آیت 
الله سعیدی بیان داشت: شهر مقدس قم با حضور حضرت فاطمه معصومه)س( به شهری 
علمی و انقلابی تبدیل شد و کانونی برای جوشش معارف اهل بیت عصمت و طهارت)ع( 
مبدل گشت و انسان های بزرگی در جوار حرم مطهر در حوزه علمیه قم تربیت و رشد یافتند 
که شاخص ترین آنها امام راحل بود.وی تصریح کرد : با حضور حضرت فاطمه معصومه)س( 
پرچم اهل بیت)ع( و پرچم علم در قم برافراشته شد و انقلاب اسلامی نیز از قم حرکت خود را 
آغاز کرد.تولیت حرم مطهر حضرت فاطمه معصومه)س( با تقدیر از حضور طراحان و فعالان 
عرصه گرافیک در کارگاه پوستر نقش بهشت، اظهار داشت: هنرمندان می توانند با استفاده 
از نقوشی که در حرم مطهر حضرت معصومه)س( به کار رفته و با الهام گیری از هنرهای 
متعددی که در این بارگاه وجود دارد، معارف اهل بیت)ع( را در قالب های مختلف هنری 
منعکس کنند و هنرمندان با همت والای خود می بایست معارف اهل بیت)ع( را احیا کنند.

رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم: 

بانگاهاعتقادیبهمناسبتهایانقلاب
ورودپیداکنیم

 رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم از برگزاری مراسم بزرگداشت شهیدان 
رجایی و باهنر چهارم شهریور امسال در قم خبر داد. 

حجت الاسلام نصرت الله لطفی ظهر دیروز در جلسه بزرگداشت شهیدان رجایی و باهنر 
که در محل شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی استان قم برگزار شد، اظهار کرد: سالگرد 
شهادت این بزرگواران به عنوان هفته دولت نامگذاری شده که فرصتی برای قدردانی خدمات 
و کارکرد دولت محسوب می شود.وی خاطرنشان کرد: باید برنامه ها، تبلیغات و اطلاع رسانی 
نسبت به سال های گذشته متفاوت باشد،  به مناسبت بزرگداشت شهیدان رجایی و باهنر 
بهترین موقعیت فراهم است تا جنایت و خباثت منافقان برملا شود.رئیس شورای هماهنگی 
تبلیغات اسلامی استان قم با بیان اینکه باید فرصتی برای درک جوانان فراهم شود، گفت: 
باید از این فرصت برای تبیین ددمنشی ها و نقش پیاده  نظام استکبار استفاده شود و با ایراد 
سخنرانی بتوانیم وظیفه خود را در مقابله با حرکت ننگین دشمنان انجام دهیم.وی از برگزاری 
مراسم بزرگداشت شهیدان رجایی و باهنر چهارم شهریور امسال خبر داد و افزود: این مراسم 
به منظور استفاده از ظرفیت خیل عظیم زائران و مجاوران حرم حضرت معصومه)س( در 
شبستان امام خمینی حرم حضرت معصومه)س( برگزار می شود.لطفی خاطرنشان کرد: لازم 
است اطلاع رسانی و تبلیغات لازم در این زمینه صورت گیرد و امامان جمعه در نماز جمعه به 
ایراد سخنرانی در این زمینه بپردازند.وی با اشاره به فاجعه منا و بی لیاقتی آل سعود گفت: آل 
سعود شیطنت هایی علیه ایران اسلامی و تشیع داشته و از هر فرصتی برای سرمایه گذاری، 
توطئه و تشویق مخالفان استفاده می کند باید از فاجعه منا ضمن گرامیداشت یاد شهدا و 
تکریم خانواده ها، خباثت آل سعود تبیین شود.رئیس شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی 
استان قم تاکید کرد: زمانی کارآمد است که صنفی به این مسئله نگاه نشود و در مناسبت های 

انقلاب در آن با نگاه اعتقادی ورود پیدا کنیم.

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم:

یادمانشهدایمنادرورودیمصلایقم
نصبشود

مدیرکل بنیاد شهید و امور ایثارگران استان قم گفت: یادمان شهدای منا باید در مکان 
مناسبی نصب شود که به نظر می رسد ورودی مصلی برای این منظور مناسب باشد. 

سیدجواد هاشمی ظهر دیروز در جلسه هماهنگی مراسم بزرگداشت شهیدان رجایی و باهنر 
که در سالن جلسات شورای هماهنگی تبلیغات اسلامی برگزار شد، با اشاره به فرارسیدن 
هفته دولت و سالگرد شهادت رجایی و باهنر اظهار کرد: بزرگداشت شهیدان رجایی و باهنر 
با عنوان هفته دولت نامگذاری شده که باید برنامه هایی به همین مناسبت برگزار شود.وی 
خاطرنشان کرد: مراسم صبحگاهی در گلزار شهدا با حضور استاندار، مسؤولان ادارات و نهادها 
به مناسبت سالگرد شهیدان رجایی و باهنر برگزار می شود و غبارروبی صورت می گیرد و با 
خانواده شهدای مدافع حرم و شهدای کارمند نیز دیدار می شود.مدیرکل بنیاد شهید و امور 
ایثارگران استان قم با اشاره به برگزاری مراسم شهدای منا گفت: از ائمه جمعه درخواست 
می شود نسبت به آل سعود و فاجعه منا به ایراد سخنرانی بپردازند و مردم نسبت به مواضع 
آنها آگاه شوند.وی عنوان کرد: یادمان شهدای منا در مکان مناسب نصب شود که به نظر 
می رسد ورودی مصلی برای این منظور مناسب باشد.هاشمی خاطرنشان کرد: دیدار خانواده 

شهدا با رهبر معظم انقلاب و رئیس جمهور از برنامه های دیگر این ایام است.

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم  

تامینآبسببتقویتوتحول
صنایعکوچکقممیشود

مدیرعامل شرکت شهرکهای صنعتی استان قم  گفت :با اختصاص آب مورد نیاز واحدهای 
تولیدی در بخش صنعت ضمن تقویت و تحول صنایع کوچك سبب رونق صنایع تبدیلی در 

کنار بخش کشاورزی نیز می شود.
مهندس امیر طیبی نژاد  در حاشیه  بازدید معاون هماهنگی امور اقتصادی و توسعه منابع 
استانداری، مدیرکل دفتر هماهنگی امور اقتصادی استان و بخشدار خلجستان از ناحیه 
صنعتی دستجرد با اعلام اینکه این بازدید با هدف رسیدگی و رفع مشکلات واحدهای 
صنعتی صورت گرفت، اظهارداشت: یکی از اهداف این شرکت حضور مسوولان استانی در 
سطح شهرك ها و نواحی صنعتی و گفتگو با مدیران، فعالان و سرمایه گذاران صنایع کوچك 
بدون واسطه و بازدید از حضور شاغلان و همچنین آشنایی با مشکلات و نیازهای ایشان است 
.وی با بیان اینکه امسال در ایام روز ملی حمایت از صنایع کوچك وهمچنین هفته دولت 
این بازدیدها به صورت جدی تر پیگیری می شود افزود: در این بازدید ها مشکلاتی چون 
ارزش افزوده، نحوه محاسبه مالیات، تسهیلات بانکی و آب مورد نیاز واحدهای تولیدی مورد 
بررسی قرار گفت که ضمن ارائه مشاوره های لازم  مقرر گردید و آموزش هایی در این زمینه 
به تولید کنندگان ارائه گرددمدیرعامل شرکت شهرك های صنعتی قم اضافه کرد: همچنین 
بخشدار خلجستان در جریان مشکل تامین آب مورد نیاز واحدهای تولیدی ناحیه صنعتی 
دستجرد قرار گرفتوی با بیان اینکه استان قم در زمینه آب با مشکل جدی روبروست گفت: 
مشکل جدی آب در قم در حالی وجود دارد که بخش قابل توجهی آب به بخش کشاورزی 
اختصاص یافته که میزان اشتغالزایی بسیار پایینی نسبت به صنعت دارد و میزان هدر رفت 
آب در کشاورزی استان نیز بالاست .طیبی نژاد ادامه داد: با اختصاص آب مورد نیاز واحدهای 
تولیدی در بخش صنعت ضمن تقویت و تحول صنایع کوچك سبب رونق صنایع تبدیلی در 

کنار بخش کشاورزی نیز می شود.

گیاه»استویا«برایاولینباردرقمکشتشد
برای اولین بار گیاه »استویا« در اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم کشت شد. 

به گزارش اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی استان قم، امینی کارشناس مسئول اداره کل 
تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم و دانشجوی ارشد کشاورزی گفت: برای اولین بارگیاه استویا در 

اداره کل تعاون، کار و رفاه اجتماعی قم کشت شد.
وی اقزود: از اواخر اردیبهشت ماه سال جاری کشت  نشاء این گیاه در اداره کل انجام گرفت.

کارشناس مسئول تعاون اداره کل در ادامه با اشاره به تاریخچه کشت این گیاه افزود: در حالت 
عادی کشت این گیاه در شهر قم فقط در شرایط گلخانه امکان پذیر است ولی در حال حاضر 
این گیاه در شرایط فضای باز کشت شده است.استویا، محصولی است کاملًا طبیعی که به 
طور مستقیم از طبیعت و گیاهان گرفته شده و امروزه به طور وسیعی، در صنایعی که سال ها 
از محصولات قندی شیرینی و شکلات، نوشابه های گازدار و سایر صنایعی که در فرایند خود 
به مقادیر زیاد از این مواد استفاده می کرده اند، کاربرد وسیعی داشته و جایگزین شکر و قند 
به عنوان عوامل کالری زا شده است. این گیاه ده ها سال است که در آسیا و جنوب آمریکا 
و آمریکای جنوبی مورد استفاده قرار گرفته و می گیرد، ضمن اینکه مصنوعی نیست، سمی 
نیست و هیچ گونه عوارض جانبی نگران کننده نیز ندارد. استویا مورد تایید سازمان جهانی 
سلامت است و اخیراً به عنوان یک محصول رژیمی مورد تایید سازمان غذا و داروی آمریکا 
قرار گرفته است. استویا یک پیشنهاد و یک راهکار بزرگ در جایگزین کردن شیرینی ها برای 
کسانی که روزانه به مقدار کالری مصرفی خود توجه دارند می باشد. این محصول به هیچ 

میزان کالری ندارد و جای هیچ نگرانی برای استفاده از آن وجود ندارد.

قتلدربوستانجوانمردانشهرکگلستان
با اعلام خبر مرگ مشکوک پسر 18 ساله که با ضربات چاقو در پارک جوانمران شهرک 
گلستان به قتل رسیده است، شناسایی عاملان در گیری مرگبار در دستور کار ماموران پلیس 
آگاهی تهران بزرگ قرار گرفت.  به گزارش ر مهر حوالی ساعت 2 نیمه شب جمعه شب گذشته  
ماموران کلانتری 141 گلستان خبر  کشته شدن مردی جوانی را که روی تخت بیمارستان 
پیامبران جان سپرده بود را به بازپرس کشیک قتل پایتخت اطلاع دادند. با اعلام این خبر 
بلافاصله  بازپرس سجاد منافی آذر به همراه تیم کارآگاهان جنایی در صحنه قتل حضور یافتند.

پس از این بود که در صحنه کشف جسد پسر 18 ساله نگهبان پارک اعلام کرد من در خواب 
بودم و با سر و صدای جوانی از خواب پریدم. زمانیکه به بالای سر این جوان رسیدم او را غرق 
در خون دیدم  زمانی که بالای سر مرد جوان رسیدم او زنده بود و دست و پاهایش حرکت می 
کرد اما خون ریزی وحشتناکی داشت و رنگش سفید شده بود بلافاصله مراتب را به پلیس 110 
خبر دادم و تیم اورژانس نیز به محل آمده و  مرد جوان را پس از معاینات اولیه به بیمارستان 
منتقل کردند.بر اساس گفته پزشکان جسد مورد معالجه و سی.پی.آر قرار گرفت که با توجه به 
وضع وخیمش موفقیتی حاصل نشد. و مرد جوان که هیچ اوراق هویتی هم به همراه نداشت 
روی تخت بیمارستان فوت کرد. پس از ثبت این گزارش در پرونده، رسیدگی به قتل پسر 18 
ساله در دستور کار ماموران اداره دهم آگاهی قرار گرفت و به دستور بازپرس پرونده، جسد به 

پزشکی قانونی منتقل شد.

کارشناس سازمان غذا و دارو :

فروشگوشتقورباغهشایعهاست
کارشناس فرآورده های گوشتی اداره کل نظارت بر فرآورده های غذایی سازمان غذا و دارو 
گفت:فروش گوشت قورباغه کره ای در برخی مغازه های شمال تهران که تصاویری از آن در 

فضای مجازی منتشر شده است، شایعه و از اساس بی پایه است. 
به گزارش سازمان غذا و دارو، سیروس بلند نظر در عین حال خاطرنشان کرد که نظارت 
بر تولید و عرضه انواع گوشت و فرآورده های خام دامی در حیطه نظارت و اختیارات سازمان 
دامپزشکی کشور است.این کارشناس فرآورده های گوشتی اداره کل نظارت بر فرآورده های 
غذایی سازمان غذا و دارو گفت: فقط فرآورده های غذایی گوشتی دارای مجوزهای بهداشتی از 
معاونت های غذا و داروی دانشگاه های علوم پزشکی و اداره کل نظارت بر فرآورده های غذایی 
سازمان غذا و دارو، مطابق با معیارها و مقررات ملی و بهداشتی است؛ ضمن اینکه سازمان غذا 
و دارو آنها را تایید می کند.به گزارش ایرنا ، مصرف گوشت قورباغه ، منع شرعی دارد؛ قیمت 
جهانی هر کیلوگرم گوشت قورباغه ۶ تا هفت دلار است.برخی سایت های خبری از فروش 

گوشت قورباغه در برخی فروشگاه های خبر داده بودند.

زورگیری از خانم ها با سلاح سرد 

دستگیریاراذلواوباشتهراننو
 ماموران پلیس پایتخت، دو شرور محله تهران نو که با استفاده از قمه و چاقو اقدام به 
زورگیری از شهروندان می کردند، را در یک تعقیب گریز پلیسی با همکاری مردم دستگیر 

کردند. 
به گزارش  مهر، عصر روز جمعه گذشته ماموران کلانتری 128 تهران نو در حال اجرای 
طرح پاکسازی پارک ها و تفرجگاهها و همچنین اجرای طرح های مهار برای  پیشگیری 
از سرقت های به عنف در موقعیت مسیل جاجرود بودند که تعدادی از شهروندان به آنها 
مراجعه و اعلام  کردند 2 شرور مسلح به سلاح سرد اقدام به تهدید شهروندان کرده و اقدام 

به زورگیری از خانم ها می کنند.
بلافاصله ماموران به محل اعزام شده و دو جوان قمه به دست را که در حال رجز خوانی 
بودند شناسایی کردند. مردان شرور که با دیدن ماموران پلیس قصد فرار داشتند قبل از 
سوار شدن به موتور سیکلت ها از سوی ماموران پلیس و با بکارگیری فنون رزمی خلع 

سلاح و بازداشت شدند.
 با دستگیری هر دو متهم و انتقال آنها به کلانتری متهمان به زورگیری های سریالی و 
قمه کشی در محل مسیل جاجرود اعتراف کردند . هر دو متهم در جریان بازجویی ها اعلام 
کردند که در هنگام قمه کشی به دلیل مصرف مشروبات الکی در حالت طبیعی نبوده اند 
از این رو از سلاح سرد و چاقو و قمه در جریان زورگیری ها استفاده می کردند تا طعمه 
هایشان را بترسانند. پس از تکمیل پرونده هردو نفر به پلیس امنیت عمومی تهران بزرگ 

منتقل شدند.

سارق جوان که دربرابر دیدگان ماموران پلیس در حال 
سرقت شناسایی شده بود در تعقیب و گریز پلیسی پس 
از تصادف با یک دستگاه خودروی پارک شده در حاشیه 

خیابان دستگیر شد. 
به گزارش  مهر، سرهنگ رضا نعمتی رییس کلانتری 
190 مجیدیه گفت: شب  جمعه گذشته یکی از گشت 
های انتظامی این کلانتری در حال گشت زنی در محدوده 
مجیدیه شمالی بود که در یکی از خیابان ها مشاهده کردند 
فردی با خم کردن در یک خودرو اقدام به سرقت آن کرد و 

از محل متواری شد. 
بلافاصله به راننده دستور توقف داده شد اما راننده به امید 
رهایی از دست قانون بدون توجه به دستور پلیس سعی کرد 
با انجام حرکات خطرناک و ویراژ های متوالی از محل دور 
شود، غافل از اینکه ماموران گشت کلانتری وی را تعقیب 

می کنند. 
وی افزود: در این تعقیب و گریز که مدت زیادی طول 
نکشید، متهم هنگام خروج از یک خیابان فرعی به اصلی 
تعادل خود را از دست داد و پس از برخورد با یک خودرو که 

کنار خیابان پارک شده بود، همانجا متوقف شد. 
 سرهنگ نعمتی با اشاره به اینکه متهم بلافاصله خلع 

سلاح شد ادامه داد: از آنجایی که گمان می رفت متهم 
دارای سلاح سرد باشه ماموران بلافاصله پس از دستگیری 
متهم چاقوی ضامن داری را که در جیب شلوار متهم قرار 
داشت را ضبط و ضمیمه پرونده کردند و وی را که دچار 
آسیب از ناحیه پیشانی شده بود، بازداشت و پس از انتقال 
به بیمارستان و مداوای سرپایی به کلانتری منتقل کردند و 

تحت بازجویی های  فنی و پلیسی قرار دادند. 
رییس کلانتری 190 مجدیه با اعلام اینکه متهم بلافاصله 
به انجام سرقت اعتراف کرد، گفت: بررسی های پلیسی نشان 
می دهد که متهم ساکن همان محدوده مجیدیه است و 
به کوچه های اطراف و خودروهای پارک شده در خارج از 

پارکینگ های مجاز کاملا اشراف دارد.
نعمتی ادامه داد: در بازجویی های انجام شده اعتراف کرد 
که مدتی پیش از شهرستان به تهران آمده و به علت بیکاری 
و بی پولی اقدام به سرقت خودرو می کند و پس از سرقت 
تجهیزات و لوازم داخلی آن از جمله لاستیک، چرخ، رینگ و 
.... این اموال را به مالخران اموال مسروقه می فروشد تا بتواند 

از پس اجاره خانه و هزینه خورد و خوراک خود بر بیاید.
متهم پس از تکمیل پرونده راهی پایگاه چهارم پلیس 
آگاهی شد و خودروی سرقتی  پس از استعلام و پیدا شدن 

مالکش به وی بازپس داده شد.
تحقیقات  برای  پرونده  همراه  به  شده  دستگیر  متهم 
تکمیلی در اختیار کارآگاهان پایگاه چهارم پلیس آگاهی قرار 
گرفت و تحقیقات درباره دیگر اعمال مجرمانه وی همچنان 

ادامه دارد.

  فرمانده پایگاه دریابانی قشم گفت: ۷0 هزار لیتر سوخت قاچاق از یک فروند لنج باری 
در پنج مایلی »کله لارک« واقع در آب های این شهرستان کشف شد. 

سرهنگ قادر مرشدی افزود: در این ارتباط هشت متهم دستگیر و تحویل مقام های 
قضایی شده اند.

فرمانده پایگاه دریابانی قشم ارزش سوخت کشف شده را 50 میلیون ریال ارزیابی و 
اضافه کرد: در سه ماه نخست امسال نیز یک هزار و ۷0 متر لوله انتقال سوخت قاچاق 

کشف شده است.
سرهنگ مرشدی با اشاره به کاهش چشمگیر کشفیات کالا و سوخت قاچاق در سال 
جاری، گفت: ساماندهی شناورهای جزیره، راهبردهای معاونت اجتماعی دریابانی در حوزه 
فرهنگ سازی، تشویق و ترغیب ساکنان قشم به سمت واردات و صادرات کالا از مبادی 

قانونی و حضور مستمر و هوشیارانه یگان دریابانی قشم در مرزهای آبی خلیج فارس از 
عوامل تاثیرگذار در این زمینه ارزیابی می شود.

وی از افزایش پوشش نیروهای دریابانی در سواحل جزیره و ارتقاء سطح همکاری 
و تعامل جامعه محلی با این نیروها خبر داد و گفت: افزایش امنیت اقتصادی کشور و 
تحقق اقتصاد مقاومتی مورد تاکید رهبر معظم انقلاب از دستاوردهای این فرایند به 

شمار می رود.
شهرستان قشم شامل جزایر هرمز، هنگام، لارک و قشم با یکهزار و ۷25 کیلومتر مربع 
مساحت و حدود 120 هزار نفر جمعیت در فاصله 20 کیلومتری بندرعباس مرکز استان 
هرمزگان واقع شده است و شامل چهار شهر قشم، درگهان، سوزا و هرمز و نزدیک به ۷0 

روستاست.

رئیس پلیس آگاهی استان خراسان شمالی با اشاره به 
تشدید برخورد پلیس با قاچاق کالا، گفت: با تلاش ماموران 
پلیس آگاهی بیش از ۶ میلیارد انواع کالای قاچاق در 

بجنورد کشف شد. 
این خبر،  اعلام  با  قاسمعلی یوسفخانی     سرهنگ 
گفت: نیروی انتظامی در راستای تحقق شعار سال که 
از سوی مقام معظم رهبری "اقتصاد مقاومتی، اقدام و 
عمل" نامگذاری شده است، برخورد با کالای قاچاق را در 

دستورکار خود قرار داده است.

این مقام انتظامی در ادامه بیان داشت: ماموران اداره 
مبارزه با قاچاق کالا و ارز پلیس آگاهی استان در راستای 
برخورد با قاچاق کالا، محل های دپوی کالای قاچاق و اقلام 

ممنوعه را مورد بازدید و بازرسی قرار دادند.
وی خاطرنشان کرد: در بازدیدهای صورت گرفته از محل  
دپوی کالاهای قاچاق ، 4۶0 نخ سیگار، 15 تخته پتو، سه 
دستگاه موتورسیکلت و یک دستگاه موتور 20۶ قاچاق، یک 
دستگاه خودروی سواری با اجزای قاچاق، 421 عدد انواع 
نوشیدنی و خوراکی قاچاق، 1۶۶ ثوب البسه خارجی، 44 

دستگاه موبایل، ۷1 تن برنج پاکستانی و 32 عدد انواع فیلتر 
روغن کشف شد.رئیس پلیس آگاهی فرماندهی انتظامی 
استان خراسان شمالی تصریح کرد: کارشناسان ارزش ریالی 
کالاهای قاچاق کشف شده را ۶ میلیارد و 49 میلیون و 
۶00 هزار ریال برآورد کردند.سرهنگ یوسفخانی در پایان 
با تاکید بر اینکه پلیس اجازه هرگونه تخلف را به قاچاقچیان 
کالا و ارز نمی دهیم، افزود: در راستای کشفیات کالاهای 
قاچاق ، 13 متهم دستگیر و پس از تکمیل تحقیقات 

تحویل مراجع قضائی شدند.

فرمانده انتظامی شهرستان بندرلنگه  از کشف بیش از 55 هزار عدد قرص نیروزا به ارزش 
دو میلیارد و 400 میلیون ریال در این شهرستان خبر داد. 

سرهنگ محمود حافظی در گفت و گو با خبرنگار پایگاه خبری پلیس  گفت : ماموران 
ایست و بازرسی" برکه سفلین" با همکاری یگان امداد حین کنترل خودروهای عبوری به 

یک دستگاه سواری پژو مشکوک شده و آن را متوقف کردند. 
وی افزود: ماموران در بازرسی تخصصی از خودرو ، 55 هزار و 500 عدد انواع قرص های 

نیروزا و 28بسته پودر سه کیلویی بدنسازی قاچاق کشف کردند. 
این مسئول انتظامی استان تصریح کرد: ارزش ریالی کالای قاچاق مکشوفه دو میلیارد 

و 400میلیون ریال است که در این راستا دو نفر دستگیر و جهت سیر مراحل قانونی به 
مراجع قضائی معرفی شدند. 

سرهنگ حافظی با اشاره به اینکه ، ایجاد جو روانی امنیت و آرامش در جامعه در گرو 
تلاش مضاعف دستگاه قضائی و انتظامی است خاطر نشان کرد: نیروی انتظامی همواره 
پیش قراول تأمین امنیت در سطح جامعه است و با هنجارشکنان در همه زمینه ها برخورد 
قانونی دارد، که نتیجه آن را در افزایش سطح رضایت شهروندان می توان دید و با قدردانی از 
همکاری خوب مردم با پلیس ، از شهروندان خواست در صورت مشاهده و برخورد با هرگونه 

موارد مشکوک، مراتب را به مرکز فوریت های پلیسی 110 اطلاع دهند.

جزییاتدستگیریسارقخودرودرمجیدیه

فرمانده پایگاه دریابانی قشم خبرداد:

کشف۷۰هزارلیترسوختقاچاقدرآبهایقشم

رئیس پلیس آگاهی استان خراسان شمالی  خبرداد:

کشف۶میلیاردکالایقاچاقدربجنورد

فرمانده انتظامی شهرستان بندرلنگه   خبرداد:

کشفبیشاز۵۵هزارقرصنیروزایقاچاق

هنگامی که درباره ی ساده تر زندگی کردن صحبت 
می کنیم، اکثرمان خود را در کلبه ای در اعماق جنگل 
تجسم می کنیم در حالی که از راه کشاورزی و دامپروری 
روزگار می گذرانیم. اما چنین تصویری لزوما به معنای 
زندگی ساده تر نیست؛ دست کم نه برای همه! در عوض 
می توانیم از میان تجملات و امکانات عصر جدید آنهایی 
را که زندگی را واقعا ساده می کنند، انتخاب کنیم و بقیه 
را کنار بگذاریم. در عصری که همگی به خودمان افتخار 
می کنیم که به شدت مشغولیم و به لطف تکنولوژی 
بیست وچهار ساعته با هم در ارتباطیم، فراموش کردن 
این نکته که امور ساده ای در زندگی باعث شادیِ ما 
باید  گاهی  نتیجه  در  است.  آسان  بسیار  می شوند، 
راه هایی برای بازگرداندن این سادگی به زندگی مان پیدا 
کنیم. در ادامه ۷ راه برای ساده تر و شادتر کردن زندگی 

ذکر شده است:
1.تلفن بزنید، پیام نفرستید

ارتباط  برقراریِ  برای  رایج  راهی  فرستادن ،  پیام 
شده است، به حدی که هدف اصلی تلفن را فراموش 
کرده ایم: زنگ زدن به دیگران و مستقیم صحبت کردن! 

بله، آن سوی تلفن واقعا یک انسان وجود دارد!
وقتی پیام می فرستید به سادگی ممکن است در 
برداشت طرف مقابل، بخشی از مفهوم کلامتان از بین 
برود. سوءتفاهم ها بسیار ساده اتفاق می افتند و مطمئنا 
سروسامان دادن به مشکلات ارتباطی  یا مسائل مالی  که 
ممکن است برای تان پیش بیاید، بسیار دشوارتر خواهد 
بود. به غیر از زمان بَر بودن، وقتی که پیام می فرستید، 
احساسات و عواطف نیز منتقل نمی شوند و نمی توانید 

واقعا بگویید که طرفتان چه احساسی دارد.
آیا برداشتن تلفن و زنگ زدن آسان تر نیست؟ شاید! 
با این می توانید فورا احساساتتان را نشان دهید، این 
امکان به وجود نمی آید که طرف مقابل از پیام شما 
برداشت اشتباهی داشته باشد، عواطف کنار گذاشته 
نمی شوند و سوءتفاهمی به وجود نخواهد آمد. تلفن 
زدن سریع تر است و زمان کم تری می گیرد )زیرا در 
رَدوبَدل  کردن پیام ها، بارها و بارها روی مسئله ی مورد 
نظر تأمل می کنید( و مهم تر اینکه با تلفنی حرف زدن، 
از این بابت که کارهای روزمره را به درستی سرو سامان 

داده اید، احساس خشنودیِ بیشتری خواهید کرد.
 2. عواطف تان را ابراز کنید، پنهان  نکنید

آیا شما هم از آن دست افرادی هستید که ترجیح 
کنید؟ پس همه چیز  پنهان  را  عواطفتان  می دهید 

را در درونتان نگاه می دارید. هنگام عصبانیت، اجازه 
نمی دهید کسی بفهمد که عصبانی هستید. وقتی از 
کسی ناراحتید، اجازه نمی دهید که آن شخص بداند. 
هنگامی که کسی کاری را انجام می دهد که شما را آزار 

می دهد، به آنها نمی گویید؟
این الگوی رفتاری، استرس زیادی به زندگی شما 
وارد می کند، شما را ناخشنود می کند و بالاخره همه ی 
این احساسات با هم بیرون می ریزند و این اصلا خوب 
نیست. زیرا نه از لحاظ روان شناختی و نه از لحاظ 

جسمانی با سلامتی سازگاری ندارد.
ترجیحا راهی پیدا کنید تا این احساسات را به طور 
سازنده به سمتی دیگر سوق دهید. مثلا با یک دوست 
دردودل کنید یا مکان امنی مانند اتاق تان بیابید تا 
بتوانید این احساسات را آشکارا بیرون بریزید. با این کار 
در بلندمدت، سالم تر و بسیار خوش حال تر خواهید شد.
3. برای خودتان خاطره بسازید و از مقایسه 

بپرهیزید
شما هر چند وقت یک بار به فیس بوک سر می زنید 
کارهای  چه  اینکه  درباره ی  را  دیگران  پست های  و 

شگفت انگیزی انجام می دهند، می خوانید؟ افرادی را 
می بینید که به دور دنیا سفر می کنند، گردش می روند، 
با دوستان شان استراحت می کنند، به رستوران های زیبا 
می روند. در درون تان کمی احساس حسادت می کنید 
و با خودتان فکر می کنید که »چرا من چنین کارهای 
فوق العاده ای انجام نمی دهم؟«. دقیقا! چرا نه؟! به جای 
اینکه روزهای تان را صرفِ خواندن کارهای دیگران 
کنید، از خانه بیرون بروید و خاطرات خودتان را بسازید. 
به جاهایی که دوست شان دارید، سفر کنید، کتابی را 
که می پسندید، بخوانید، کوه نوردی کنید و توی دریاچه  
شیرجه بزنید. همه ی کارهایی را که دوست دارید، انجام 
دهید و مهم تر اینکه از مقایسه ی خودتان با دیگران 
دست بکشید. به هر قیمتی که شده، از مقایسه  کردن 
بپرهیزید، چون مقایسه، شما را راضی نمی کند. کاری 
که شما را خوش حال و راضی می کند، خاطره ساختن 

برای خودتان است.
4. راه های ارتباط را باز نگه دارید و پیش داوری 

نکنید
و  عزیزان  بزنید  حدس  که  پیش آمده  حالا  تا 

دوستان تان چه فکری می کنند و کاملا در موردشان 
اشتباه کرده باشید؟ آیا پیش آمده که فرض کنید آنها 
چه چیزی را دوست دارند در حالی که اصلا این طور 
نبوده است؟ شاید فکر کرده اید که چون با دوست یا 
همسرتان همیشه به یک رستوران خاص می رفتید، 
پس او حتما، آن رستوران را دوست دارد، اما هرگز از 

او نپرسیده اید که از رفتن به آنجا لذت می برد یا نه؟
پیش داوری و حدس زدنِ اینکه افراد، چه فکری 
نگاه  باز  با  ایجاد کند.  می کنند، می تواند مشکلاتی 
داشتنِ ارتباطاتتان و مستقیما سؤال کردن از عزیزان تان، 
هم از سوءتفاهم  ها پیش گیری می کنید و هم ارتباطی 

سالم تر و شادتر خواهید داشت.
5. رفتار از گفتار قوی تر است؛ نترسید

ما اغلب خود را در وضعیتی می یابیم که نمی دانیم 
وقتی عزیزان مان به ما نیاز دارند، چگونه آرامشان کنیم. 
زیرا احساس می کنیم، نمی دانیم چطور این کار را انجام 
دهیم. ترس بَرمان می دارد که حالا چه کنیم و چیزی 
که اوضاع را بدتر می کند این است که گاهی عزیزان مان 
حتی نمی خواهند حرف بزنند. شما در این مواقع چه 

می کنید؟
گاهی تنها کاری که باید انجام دهید این است که 
کنارشان باشید. به همین سادگی! آنها به کلمات شما 
نیازی ندارند و نمی خواهند حرف بزنند. بلکه تنها به 
حضورِ دل گرم کننده ی شما نیاز دارند. تنها به آغوش 
شما نیاز دارند. چنین حرکت های کوچکی می تواند 

جای هزاران واژه را پُر کند.
6. تجربیات تازه  کسب کنید و دودلی را کنار 

بگذارید
آیا درباره ی قدم های بعدی تان شک و تردید دارید؟ 
شاید از اینکه چیز تازه ای را تجربه کنید، می ترسید؟ 
شاید از اینکه دیگران چه فکری درباره تان می کنند، 
می ترسید؟ یک ضرب المثل بسیار قدیمی وجود دارد 
که می گوید: این به آن معناست که بااراده  عمل کردن 
و سپس معذرت خواهی بابت آن، بهتر از منتظر تأییدِ 
دیگران بودن و ریسک به  تأخیر انداختن کارها است. 
پس اگر می خواهید کاری را انجام دهید، انجامش دهید. 
آنچه را که خوشحال تان می کند، انجام دهید. از امتحان 
باشید.  نداشته  تردید  و  نترسید. شک  کارها  کردنِ 
احتمالا پس از انجام دادن یک کار جدید، درمی یابید 
که واقعا آن را دوست دارید و این شما را به عنوان یک 

انسان، خوشحال تر می کند.
حتی اگر این طور نبود، خب باز هم مشکلی نیست! 
شما جان سالم به دَر خواهید برد. سراغ کار دیگری 
بروید چون می دانید یکی دیگر از گزینه هایی را که 

خوشحال تان نمی کند، حذف کرده اید.
بیهوده  کنید،  تلاش  فعالانه  آینده  برای   .7

نگران نباشید
بیهوده  نگرانیِ  با  فعالانه،  تلاش  به جای  اغلب  ما 
می کنیم.  پیچیده  زیادی  را  مسائل  آینده،  درباره ی 
ترجیحا وقت تان را صَرف کارهایی کنید که اکنون 
کنترل شان در دست شماست و نگرانی درباره ی مسائلی 

را که نمی توانید کنترل شان کنید را کنار بگذارید.
برای نمونه، اگر می خواهید کسب وکاری راه اندازی 
کنید، گام های کوچک و ساده ای در راستای دست یابی 

به رؤیایی که خوشنودتان می کند، بَردارید.
ضمانتی برای اینکه آینده چگونه خواهد بود وجود 
ندارد، اما با تمرکز روی همین مسائل کوچکی که 
اکنون می توانیم کنترل کنیم، در مسیر درست به 
سمت آینده ای که مطمئنا روشن تر و شادتر خواهد بود، 

حرکت می کنیم.

ریشه تمامی دعوا و اختلافات زن و شوهر به سه کلمه 
مرسوم بر می گردد که در مکالمات روزانه به کرات مورد 

استفاده قرار می گیرند.  
دعوا و کشمکش بخش جدایی ناپذیر روابط عاطفی 
محسوب می شود و کمتر زن و شوهری را می توان 
یافت که درگیر این مسئله نباشند، چه بسا این اتفاقات 
ممکن است موفق ترین و باتجربه ترین زوج ها را نیز 

دچار مشکل کند. 
روانشناسان می گویند شرکای عاطفی هنگام دعوا 
برای تخلیه  از زبان خود  کمتر فکر کرده و بیشتر 
احساساتشان استفاده می کنند،این اتفاق زمانی رخ 
می دهد که فرد پاسخ مناسبی به عواطف همسرش 
نمی دهد، با درک ریشه دعواهای زناشویی می توان 
احساسات را تا حدود زیادی کنترل کرده و کشمکش ها 

را به حداقل رساند. 
استفاده از واژه های مناسب حین مکالمه با همسر 
یکی از راهکارهای مقابله با این مسئله به شمار می رود. 
ناراحت کننده،  و  توهین آمیز  واژه های  بکارگیری 
درست به اندازه کلمات محبت آمیز می تواند تاثیرگذار 
باشد،در حقیقت، رابطه تنگاتنگی بین جملات رد 
و بدل شده بین زوجین و موفقیت و کیفیت رابطه 

زناشویی شان وجود دارد. 
روانشناسان ریشه بسیاری از تنش ها و اختلافات 
میان زوجین را در سه واژه کلیدی زیر جستجو کرده اند: 

1- باید 
زمانی که به همسرتان می گویید: »باید )نباید( این 
کار را انجام دهی« این ذهنیت در فرد به وجود می آید 
که شما در مقام و جایگاه بالاتری قرار دارید یا بهتر از او 

می توانید خوب را از بد تشخیص دهید،این واژه معمولًا 
نقطه آغازی برای یک دعوای جانانه است. 

راه حل: می توانید از این عبارت یا جملات مشابه 
استفاده کنید: »به نظرم خیلی خوب می شد اگر این 

کار را انجام می دادی« 
2-تو 

زمانی که می خواهید در مورد مسئله ای نظر دهید یا 
احساس خود را نسبت به موضوعی بازگو کنید استفاده 
از واژه پرکاربرد و مرسوم "تو" چندان توصیه نمی شود. 
به  وقت  هیچ  »تو  مثل  جمله ای  در  "تو"  واژه 
همسرتان  ذهن  در  نمی دهی«  گوش  صحبت هایم 

معادل جمله »همش تقصیر توست« است. 
با بکارگیری واژه "تو" انگشت اتهام را بی آنکه متوجه 
شوید، به روی شریک عاطفی تان نشانه می گیرد. به 

خصوص در مواقعی که طرف مقابل از موضوعی شاکی 
و دلخور باشد، هر جمله ای که در ادامه واژه "تو" بیاید را 

تهمت آمیز قلمداد می کند. 
عبارت پیشنهادی: »زمانی که این اتفاق می افتد، 

احساس می کنم« 
3- انتظار 

به طور کلی گفته می شود: صلح زمانی برقرار می شود 
که انتظارات از بین بروند، ما در ذهن خود افراد را بر 
اساس توقع و انتظاراتی که از آنان داریم طبقه بندی 
می کنیم،به عنوان مثال، شما از دوست نزدیکتان توقع 
دارید، اما این توقع قابل مقایسه با انتظارات ذهنی تان از 
یک دوست عادی نیست. این قضیه زمانی مسئله ساز 
می شود که زن و شوهر انتظارات متفاوتی از هم داشته 
باشند، بسیاری ازصاحب نظران معتقدند استفاده از 

جملاتی همچون »انتظار داشتم )نداشتم( این کار را 
انجام دهی« بسیار اهانت آمیز است. با ادای این جملات 
به طور غیر مستقیم به همسرتان می گویید )و صد 
البته او هم چنین برداشتی می کند(: تو نمی توانی به 
مسئولیت های خود به عنوان یک همسر عمل کنی! 
فرد با شنیدن چنین جملاتی احساس می کند مورد 
"قضاوت" واقع شده است و به احتمال قوی واکنش 

منفی نشان می دهد. 
پیشنهاد: لازم است بگوییم در انتخاب جملات حین 
مکالمه با همسرتان دقت کنید و او را در جایگاه پرتنش 
و تدافعی قرار ندهید، به جای قضاوت کردن او سعی 
کنید ازطرف خودتان صحبت کنید و حس درونی تان 
را به شکلی صحیح و با در نظر داشتن نکات بالا بازگو 

کنید.

7 راه برای اینکه ساده تر و شادتر زندگی کنید 

ریشههایجنگودعوادرروابطزناشویی
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نکـــته

دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران اسلامی گفت: بر اساس نظر سنجی 
 هایی که صورت گرفته، آقای روحانی نسبت به همه ی نامزدهای 

محتمل دیگر جلوتر است. ما شکی به رای آوری ایشان نداریم. 
علی شکوری راد اظهار داشت: مردم علی رغم تنگ ناها و سختی 
 هایی که وجود دارد درک می کنند که ادامه  یافتن مشکلات، مربوط 
به شخص رئیس جمهور و دولت نیست. یا مشکلات از قبل است و یا 

ناشی از فشارهایی است که الان به دولت وارد می کنند. 
وی افزود: دولت آقای روحانی هم زمان با فعالیت مجلس نهم 
آغاز به کار کرد، مجلسی که از اساس با این دولت مخالف بود. وقتی 
یک دولت در کنار بحران های اقتصادی، فشار سیاسی سنگینی را 
از ناحیه ی مجلس تحمل می کند، نمی تواند افراد شایسته و دلخواه 
خود را به کار بگیرد و برنامه هایی که دارد را اجرا کند. دائما هم 

گرفتار بحران هایی است که برایش ایجاد می کنند.
دبیرکل حزب اتحاد ملت ایران اسلامی تصریح کرد: به نظر من 
مردم این موضوع را می فهمند و صبر می کنند تا عملکرد مجلس 
دهم نسبت به مجلس قبل را ببینند. مردم منتظر نتیجه ی همراهی 
دولت و مجلس هستند؛ چرا که خود آنها چالش بین مجلس و دولت 
از قضاوت های مردم  زیادی  به سود دولت حل کردند. بخش  را 
طی یک سال آینده شکل خواهد گرفت، اینکه آیا دولت توفیقاتی 
به دست می آورد یا خیر. اگر توفیقات حاصل بشود همین رویکرد 
در زمان انتخابات ادامه  پیدا می کند. اما اگر نتواند، شرایط انتخابات 
برای مردم مشکل می شود. به همین دلیل است که به دولت اصرار 
داریم تغییرات جدی در کابینه ایجاد کند تا بتواند با انرژی جدیدی 
طی ماه های آینده فعالیت کند . کابینه ی این دولت تحت تاثیر 
رویکرد مجلس نهم شکل گرفته است و می تواند الان بهتر از این 
بشود. مجلس جدید فرصتی است که آقای رئیس جمهور باید از 
آن استفاده کند. فرصت ها برای همیشه از جانب مردم در اختیار 
منتخبینشان قرار نمی گیرد. معتقد هستیم که دولت باید به این 
موضوع که باید تاثیر نقش مجلس جدید در عملکرد دولت آشکار 
شود، توجه کند. اولین تاثیرش هم ترمیم کابینه ای است که اضطرارا 

در تعامل با مجلس نهم شکل گرفته بود.
وی با اشاره به وضعیت اقتصادی دولت خاطرنشان کرد: پیش 
بینی می شود تا آخر سال مشکلات اقتصادی وجود داشته باشد. 
صاحب نظران اقتصادی پیشبینی می کنند گشایش های اقتصادی 
از ابتدای سال 9۶ و همزمان با به اجرا در آمدن تمام مفاد برجام 
خواهد بود. رئیس جمهور در صحبت های تلویزیونی خود با مردم 

اعلام کردند تا آخر سال گشایش های اقتصادی صورت می گیرد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب در تبیین صحبت هایش همچنین 
افزود: ازجمله اینکه دولت هم فکر نمی کرد که فرآیند اجرایی برجام 

تا این مقدار طولانی شود؛ در حالی که ما از قبل هم می دانستیم 
قطعنامه هایی که در شورای امنیت ملی سازمان ملل علیه کشوری 
صادر می شود به همین راحتی اثراتش مرتفع نمی گردد. البته با 
و کمکی که شورای  برجام  نامه ی  تفاهم  در  تدبیر درست دولت 
عالی امنیت جهت صدور مصوبه ی جدید کرد، برای اولین بار چشم 
آقای  تاثیر تحریم هایی که در زمان  برای رفع  انداز کوتاه مدتی 
احمدی نژاد در شورای عالی امنیت صادر شد، به دست آمد. اگر 
ابتکار عملی که دولت در توافق برجام به خرج داد، وجود نداشت، 
باید می گفتیم هشت سال حدودا طول می کشد تا آثار برجام ظاهر 
شود. اما حالا می دانیم که همه چیز با سرعت بیشتری در حال بهبود 
است. از آغاز برجام تا آخر سال را که در نظر بگیریم، نسبت به عرف 
بین الملل در رفع تاثیر تحریم های شورایعالی امنیت بر کشورها ، 

خودش خوب تلقی می شود.

احمدی نژاد به اصولگرایان 
ضربه های جبران ناپذیری زد

شکوری راد همچنین در ادامه ابراز عقیده کرد: در انتخابات اخیر 
مجلس شاهد اتفاق مهمی بودیم . اصولگرایان دارای بدنۀ اعتقادی 
هستند که انتخابات را در زمرۀ مناسک می دانند، یعنی همان طور 
که نماز می خوانند، روزه می گیرند در انتخابات هم شرکت می کنند 
و به اصولگرایان هم رای می دهند. این بدنه باورهای خودش را طی 
این سال ها به اصولگرایان از دست داد. شاهد کاهش جدی این بخش 
از بدنه ی اصولگرایان در انتخابات بودیم. آنها برای اولین بار تارک 
انتخابات شدند. برای اولین بار چون به باورهایشان آسیب وارد شده 
در انتخابات شرکت نکردند.احمدی نژاد هم از لحاظ باورها و هم از 
لحاظ رویکردها به اصولگرایان ضربه های جبران ناپذیری زد. چالشی 
که بر سر حقوق های نامتعارف ایجاد کردند مقداری برای این بود که 
آنها بتوانند نواقص خود را برطرف کنند، اما دستاوردش روی آوردن 
مجدد مردم به آنها نبود. نتیجه اش این بود که انهایی که عقیده شان 
را نسبت به اصولگرایی از دست داده بودند به این باور برسند که 
فساد کل کشور را فراگرفته است. اگر از اصولگرایان اعراض سیاسی 
کرده بودند دچار اعراض نسبت به کل نظام شدند. بهر حال نتیجه 
 ی کلی کارشان به نفع خودشان که نبود هیچ، به ضرر کل نظام بود.

وی با بیان اینکه دلیلی نمی بینیم آقای احمدی نژادی که هنوز 
دستگاه  برخورد  عدم  از  شود،  رد صلاحیت  است  نشده  محاکمه 
قضایی با پرونده های احمدی نژاد انتقاد کرد و ادامه داد: ما به دستگاه 
قضایی انتقاد داریم که نسبت به تخلفات احمدی نژاد از قانون چشم 
پوشی کرده است و به پرونده های او رسیدگی نکرده است. اما فکر 
می کنیم وقتی کسی هشت سال در کشوری رئیس جمهور بوده 

است و به حسب ظاهر تخلفی برایش ثبت نشده است دلیلی برای 
ردصلاحیتش نیست. قاعدتا ایشان باید تایید صلاحیت شود. برای 
ردصلاحیتش ارائه ی ادله ی قانونی لازم است . ما بی اطلاع هستیم 
که پرونده ای که در مورد ایشان وجود دارد رسیدگی می شود یا خیر 
. قاعدتا باید در رابطه با آقای احمدی نژاد پرونده های کلان وجود 
داشته باشد و توسط دستگاه قضا رسیدگی شود. اما نفس داشتن 
پرونده که نمی تواند دلیل رد صلاحیت باشد. از همین روی منتظر 

برخورد دستگاه قضا با ایشان هستیم.
شرایط  یک  در  کرد:  تصریح  اصلاح طلب  سیاسی  فعال  این 
دموکراتیک ایشان باید بتواند در انتخابات حضور پیدا کند . ما نمی 
گوییم کسی که هنوز تخلفی برایش اثبات نشده و حکم قضایی 
نگرفته است نمی تواند وارد کارزار انتخابات شود . بر اساس اصل 
برائت ایشان بری است ولو اینکه در مورد تخلفاتش ادعاهای زیادی 
وجود داشته باشد. قاعده این است که احمدی نژاد براساس قوانین 
و شرایط امروز نباید مشکلی جهت حضور در انتخابات آتی داشته 

باشد مگر آنکه طی این مدت دستگاه قضایی بخواهد به پرونده ی 
ایشان رسیدگی کند.

وی با اشاره به تلاش های احمدی نژاد برای بازگشت به صحنه 
ی قدرت خاطرنشان کرد: شگردهایی که احمدی نژاد طی سال های 
گذشته از خودش نشان داد روشن کرد که حد و مرزی برای رسیدن 
به هدف هایش قائل نسیت. این بی حد و مرزی باعث می شود که 
هر رفتاری از ایشان برای جلب رای مردم سر بزند که به آن می گویند 
این روش  از  باز  رفتارهای پوپولیستی.این احتمال وجود دارد که 
استفاده کند کما اینکه از همین روش هم در مناظره ی انتخاباتی 
اگر می  بدانیم که  باید  ما  استفاده کرد.  رقیبش  مقابل  سال 88 
خواهیم در انتخابات آینده شرکت کنیم، ممکن است او یکی از رقبا 
باشد و باز ممکن است از همان روش ها در مقابلمان استفاده کند. ما 
باید آماده باشیم که اگر این اتفاق افتاد مثل گذشته غافلگیر نشویم؛ 
چرا که آن زمان کسی این حد از وقاحت را پیش بینی نمی کرد. ما 
فرض را بر این می گذاریم که احمدی نژاد می آید، تایید صلاحیت 
می شود، اصولگرایان پشت سرش می آیند و باز او می خواهد از روش 
های تبلیغاتی مخصوص به خودش استفاده کند. ما خودمان را برای 

چنین روزی آماده نگه می داریم .

اصولگرایان بدنه ی عقیدتی 
خود را از دست داده اند

این فعال سیاسی اصلاح طلب در ارتباط با این بخش از صحبت 
هایش که اصولگرایان بدنه ی عقیدتی خود را از دست داده اند ،گفت: 
کسانی که اهل نظر و تحلیل هستند این تحلیل ها را انجام دادند 
و من از نتیجه ی تحلیل های آنها استفاده می کنم .در انتخابات 
مجلس سال 94 به طور محسوسی در جاهایی مثل اسلام شهر 
شاهد ریزش رای اصولگرایان بودیم. ما در تحلیل های گذشته ی 
بالای %50  به  مشارکت  میزان  اگر  گفتیم  می  همیشه  خودمان 
برسد شانس اصلاح طلبان افزایش پیدا می کند. علت آن بود که 
پایه ی رای اصولگرایان را نهایتا 25% می دانستیم.در واقع همیشه به 
دلیل مناسکی بودن، رای دادن این بخش را به اصولگرایان حتمی 
می دانستیم ، اما در مقابل هم می دانستیم که بدنۀ اصلاح طلبان 
برخی مواقع رای می دهند و برخی مواقع حاضر به رای دادن نمی 
شوند. این دفعه شاهد بودیم میزان مشارکت در برخی حوزه ها مثل 
اسلام شهر خیلی بالا نرفت، اما نتیجه ی رای به نفع اصلاح طلبان 
بود. حالا آیا باید گفت نیروهای اصولگرا به اصلاح طلبان رای دادند 
که درست نیست؛ یا می توان تحلیل کرد که نیروهای اصولگرا رای 
ندادند و نیروهای اصلاح طلب بیش تر رای داند. این موضوع دوم با 
بررسی های میدانی بیشتر تطبیق می کند . اصلاح طلبان توانستند 

با انسجام خودشان انگیزه ی لازم را برای مشارکت بیش تر ایجاد 
کنند در حالی که در آن سمت بدنه اصولگرایان آن طور که انتظار 

می رفت به پای صندوق های رأی نرفتند.

اصلاح طلبان دو پروژه جدا را برای 
انتخابات سال آینده اجرا خواهند کرد

وی ادامه داد: بر این اساس که ساختارهای ورود به دو انتخابات 
آتی متفاوت از هم هستند، ما دو پروژه جدا را برای سال آینده اجرا 
خواهیم کرد. انتخابات ریاست جمهوری به دلیل تاثیر فعالیت های 
رئیس جمهور بر سرنوشت کلان کشور، مهم است اما با توجه به اینکه 
انتخابات برای دور دوم فعالیت رئیس جمهور فعلی است  اهمیتش 
نسبت به انتخابات دور اول آقای روحانی کمتر است. به طور کلی 
کسی که الان رئیس جمهور است و با حمایت مجموعه ای بر سر کار 
آمده، قاعدتا باز صاحب حمایت همان مجموعه نیز هست و خیلی 

موضوع تعیین کاندیدا در این دوره برای ما اهمیت ندارد.
این فعال سیاسی اصلاح طلب تصریح کرد: پس با این حساب 
فقط ساختن فضای انتخابات باقی می ماند . به نظر می رسد در 
از آنکه موضوع کاندیدا مطرح شود موضوع  انتخابات آینده بیش 
فضای انتخاباتی طرح می شود. تکلیف کاندیدای ریاست جمهوری 
تا حد زیادی روشن است. انتخابات شوراها هم تعیین کاندیداهایش 
به صورت کاملا غیر متمرکز انجام می شود و خیلی در این زمینه 
تعامل چندانی میان همگان صورت نخواهد گرفت. فضای انتخابات 
سال آینده ،صحنه ی رقابت را تشکیل می دهد. آنهایی که مخالف 
دولت فعلی هستند بیشترین تلاششان را بر متشنج کردن فضا علیه 
دولت حاضر معطوف خواهند کرده و دولت حاضر را با چالش های 
جدی روبه رو می کنند. آنها اگر در این زمینه موفق شوند، یعنی 
بتوانند دولت را در فضای عمومی به دست انداز بیاندازند ممکن 
است در مرحله ی بعدی به فکر رقیب جدی برای ایشان باشند. اما 
اگر نتوانند این کار را انجام دهند همان طور که آقایان مرتضی نبوی 
و باهنر توصیه کردند ممکن است دست از رقابت بکشند و بیش تر 

فعالیت هایشان را به انتخابات شوراها معطوف کنند.
وی در ارتباط با ضرورت توجه به انتخابات شورای شهر تهران 
و  دارد  سیاسی  وجهۀ  تهران  حوزه ی  شوراها،  انتخابات  در  گفت: 
نسبت به دیگر حوزه ها از اهمیت بیشتری بر خوردار است. اهمیت 
سیاسی انتخابات شوراهای تهران به این موضوع باز می گردد که در 
گذشته نقطه ی عطف تحول سیاسی بزرگ ایران بوده است. از این 
نظر شورای شهر تهران اهمیت سیاسی پیدا کرده است. ظهور و بروز 
آقای احمدی نژاد و طیف ایشان از انتخابات شوراهای دوم رقم خورد 

و عملا قریب دوازده سال کشور تحت تاثیر آن فرآیند قرار گرفت .

محمد ناظمی اردکانی وزیر تعاون دولت نخست محمود 
احمدی نژاد بود که سال 1385 کابینه را ترک کرد. هرچند 
خود او پرهیز دارد که بگوید چه عاملی باعث خروجش از 
کابینه شد اما این روایت جدید را هم می گوید که »در دولت 
با آقای احمدی نژاد  نهم افرادی که داخل دولت شدند و 
همکاری را شروع کردند با همه آنها صحبت شد که یک سال 
همکاری شود و بعد از یک سال ارزیابی صورت گیرد یا خود 
طرف نمی خواهد ادامه همکاری دهد یا خود رئیس جمهور 
نظرش نیست.« او که عضو ستاد انتخابات جبهه پیروان بود 
و در لیست سی نفره اصولگراها در حوزه انتخابیه تهران در 
دهمین دوره انتخابات مجلس هم قرار گرفته بود انتقادها 
به نحوه بسته شدن این لیست را رد می کند و این نقد را 
نمی پذیرد که می شد ترکیب نامزدهای حاضر در لیست تنوع 

بهتری پیدا کند.
این  انتخاباتی  به تحرکات  در خلال گفتگو گذری هم 
بازگشت  درباره  او  از  و  زدیم  احمدی نژاد  محمود  روزهای 
رئیس جمهور سابق به عرصه قدرت پرسیدیم و جواب این 
بود: »اگر احمدی نژاد با گفتمانی حاکم بر دولت دهم برگردد 

مناسب برای نظام و انقلاب نیست«.
احتیاط و طمأنینه در پاسخگویی به سئوالات را می توان 
ویژگی بارز ناظمی اردکانی در طول مدت حضور در کافه خبر 
خبرگزاری خبرآنلاین توصیف کرد به طوریکه وقتی از او 
پرسیدیم »آیا معرفی نامزدی با سابقه نظامی گری برای جریان 
اصولگرا موفق است یا خیر؟« سکوتی همراه با لبخند داشت.

مشروح گفتگوی خبرآنلاین با وزیر تعاون دولت نهم و 
استاندار اسبق قم را در ادامه بخوانید؛

* وقتی وضعیت کنونی جریان اصولگرا را بررسی می 
انتخابات  کنیم، می توان گفت هر کدام از طیف ها برای 
ریاست جمهوری به سمت حمایت یک شخصیت سیاسی 
متمایل شدند، جبهه یکتا و بخشی از پایداری گویا قرار است 
پشت سر آقای احمدی نژاد قرار بگیرند، بخش دیگری از 
پایداری به آقای جلیلی گرایش دارد، طیف تحول خواه یعنی 
ایثارگران و رهپویان نیز سه دسته شده است گروهی حمایت 
از قالیباف را مطرح می کنند، بخشی نامزدی آقای حداد عادل 
را مورد توجه قرار دادند و دسته ای نیز حامی نامزدی آقای 
زاکانی هستند. طیف سنتی اصولگرا نیز هنوز رویکرد واحدی 
ندارد موتلفه از معرفی نامزد حزبی سخن می گوید اما جبهه 
پیروان خط امام و رهبری لیستی 30 نفره از شخصیت های 
اصولگرا تهیه کرده و می خواهد از میان این شخصیت ها در 
نهایت به یک نفر برسد، به نظر شما 9 ماه مانده به انتخابات در 

اردوگاه اصولگرایی چه خبر است؟
چون نزدیک انتخابات امکان طرح تحلیل های عمیق سیاسی 
کمتر پیش می آید بنابراین الان موقعیت خوبی است که به کل و 
عمق مسائل سیاسی بپردازیم. از بدو پیروزی انقلاب به بعد تقریبا 
دو جریان سیاسی در کشور شکل گرفت و این دو جریان همچنان 
پیشتاز است. یک جریان اصولگرایی است البته این جریان در هر 
مقطع زمانی عناوین مختلفی داشت؛ در مقابل اصولگرایی نیز جریان 
های غیر اصولگرا هستند. جریان اصولگرا از ابتدای انقلاب تا به امروز 
تلاش کرده گفتمان انقلاب، امام  و رهبری را پیش ببرد اما در این 
گفتمان سازی غلظت و رقیق بودن گروه ها به چشم می خورد. الان 
در جریان اصولگرایی طیف های بسیار تند داریم که مدعی هستند 
گفتمان انقلاب را بهتر می فهمند و دنبال می کنند، یکسری طیف 
ها هم رقیق تر این گفتمان را دنبال می کنند بنابراین شعبه های 
اصولگرایی همه بر این موضوع تمرکز دارند که باید تلاش کنند تا 

گفتمان مبتنی بر ارزش های انقلاب را پیش ببرند.
تحلیل من این است همان طور که در انتخابات ریاست جمهوری 
سال ۷۶ فضا دو قطبی شد و این دو قطبی کاملا عیان بود همین 
اتفاق در سال های 84 و 92 تکرار شد و آن قطبی پیروز میدان رقابت 
لقب گرفت که متعرض وضع موجود بود. یعنی توانست تعارضات 
درون جامعه را مدیریت کند و پیروز شود. مطالبه مردم نشأت می 
گیرد از آن خواست هایی که آحاد اجتماعی دنبال می کنند و اگر 
محقق نشوند معترض می شوند. سال 92 نامزدهای اصولگرا هرچند 
متعرض وضع موجود بودند ولی مردم آنها را در ادامه وضع موجود 
دیدند یعنی معتقدند بودند اگر اینها رأی بیاورند وضع موجود ادامه 
پیدا می کند. در انتخابات مجلس هم همین اتفاق افتاد اما دو قطبی 

شدنش به شدت و حدت انتخابات ریاست جمهوری نبود.

* منظورتان کدام نامزد اصولگرا است؟
فرق نمی کند یعنی همه نامزدهای اصولگرا به نوعی متعرض 
بودند اما این مدیریت اعتراض اجتماعی درست انجام نشد و برداشت 
مردم این بود که هر کدام از نامزدهای اصولگرا پیروز شوند وضع 
موجود ادامه پیدا می کند اما جناح مقابل نشان داد که متعرض 
است و این نقش را هم خوب ایفا کرد بر همین اساس در روزهای 
آخر منتهی به انتخابات ریاست جمهوری نتیجه طور دیگری رقم 
خورد چون بعضی نامزدهای اصولگرا در نظرسنجی ها موقعیت خوبی 
داشتند اما روزهای آخر ورق برگشت. مواردی که در جریان اصولگرا 
اشاره شد. احیانا اختلاف سلایقی است که رقابت هایی با هم دارند. 
در جریان های غیر اصولگرا هم این طور نیست که آنجا رقابت نباشد.

* البته الان اصلاح طلبان یکدست می گویند در انتخابات 
ریاست جمهوری از آقای روحانی حمایت می کنند؟

اگر به اخبار رسانه ها نگاه شود طیف های منتقدی هستند که 
بحث های عبور از روحانی را مطرح می کنند.

* گرچه برخی اصلاح طلبان می گویند »برای حمایت از 
روحانی شرط می گذاریم اگر او شرط ما را پذیرفت، با شدت 
و حدّت کامل به میدان می آییم اما اگر نپذیرفت سکوت می 
کنیم تا هرچه خودش توانست رأی بیاورد« اما به نظر نمی 
رسد عبور اصلاح طلبان از روحانی اتفاق بیفتد، در واقع آنها 
روی میزان استقبال از کاندیداتوری آقای روحانی در انتخابات 
ریاست جمهوری حرف دارند والا درباره اینکه نامزد در سایه 

یا نامزد دوم معرفی کنند صحبتی نکردند؟
در داخل جریانات یکسری مسائلی مطرح است که در بیرون 
جریانات مطرح نیست. در داخل جریان اصولگرا یک رقابتی است که 
ممکن است در بیرون خیلی نشان داده نشود. در جریان مقابل هم 
رقابت وجود دارد. در سال 92 این رقابت بروز بیرونی داشت یعنی 
چند کاندیدای اصلاح طلب بودند بعد بعضی انصراف دادند که در 
نهایت تبدیل به یک نامزد شد. جریان اصولگرا نیز می خواست به یک 
نامزد برسد اما این اتفاق نیفتاد. تجربه سال 92 باعث شد اصولگرایان 
در انتخابات مجلس سعی کنند در تهران و شهرهای بزرگ به یک 

لیست برسند.

* اما اصولگراها در انتخابات مجلس شورای اسلامی موفق 
نبودند قبول دارید؟
خیر، موفق بودند.

* اگر به رأی آقای حدادعادل نگاه شود، او برای راهیابی 
به مجلس حدود سی هزار رأی کم آورد، اگر نامزدهایی مثل 
آقای صدر، آقای غفوری فرد و آقای بیادی که خارج از لیست 
ائتلاف اصولگرایان ماندند مورد توجه قرار می گرفتند و 
لیست موازی منتشر نمی کردند احتمال داشت چند نفری از 
اصولگراها به مجلس راه پیدا کنند و شکست سی بر هیچ رقم 

نخورد، نظر شما چیست؟
من در لیست سی نفره اصولگرایان بودم، به نظر می رسد حضور 

آنها در لیست زیاد تفاوتی نمی کرد.

* یعنی حتی یکی دو نفر هم از اصولگریان در این حالت به 
مجلس راه پیدا نمی کردند؟

خیر.

* اما اگر همان ظرفیت 60 هزار رأی داخل لیست ائتلاف 
اصولگرایان تجمیع می شد حداقل دو کاندیدا از اصولگرایان 

به مجلس راه پیدا نمی کردند؟
خیر، تأثیر آنچنانی نداشت. البته نمی گویم در کلان تأثیر نداشت 
چون در انتخابات هیأت رئیسه یا انتخابات هیأت رئیسه کمیسیون 
های تخصصی رأی هم می تواند مدیریت را تغییر دهد اما می خواهم 
بگویم اتفاق مبارک آن بود که مردم لیستی رأی دادند. افرادی که 
کاندیدا شدند بعضا متعهد بودند که اگر در لیست قرار نگرفتند، 
انصراف دهند اما برداشت خودشان این بود که چون سازمان رأی 
دارند می توانند رأی بالایی بیاورند و به مجلس بروند. مثلا آقای 
غفوری فرد در دوره ای خارج لیست بود اما به طور انفرادی کاندیدا 

شد و رأی آورد.

* به نظر شما اصولگراها پیام انتخابات مجلس شورای 
اسلامی دهم را گرفتند؟

اصولگراها خودشان را پیروز می دانند. اصولگرایان احساس نمی 

کنند شکست خوردند. آنها تجربه تلخ انتخابات ریاست جمهوری 
سال 92 را توانستند به کار بگیرند و به یک انسجام نسبی برسند و 
اگر این انسجام اتفاق نمی افتاد و وحدت در تهران و شهرستان ها 
شکل نمی گرفت، قطعا دچار شکست می شدند. اصولگرایان تا آنجا 
که شناخت دارم هدفگذاری کرده بودند که مجلس ششم اتفاق نیفتد 
این پیروزی شان بود که مجلس ششم اتفاق نیفتد. اگر نمونه مجلس 

ششم اتفاق می افتاد اصولگرایان شکست خورده بودند.

* انتخابات ریاست جمهوری و انتخابات مجلس را بررسی 
کنیم مردم دارند به گفتمان نواصولگرایی مثل ایثارگران، 
آید  می  هاشمی  آقای  گویند،  می  نه  پایداری  و  رهپویان 
ردصلاحیت می شود اما اکثریت رأی دهندگان نمی روند 
سراغ کاندیداهای اصولگرا بلکه به آقای روحانی عضو شورای 
مرکزی روحانیت مبارز رأی می دهند که شبیه آقای هاشمی 
است. یا انتخابات مجلس اصولگراها با تمام ژنرال های شان 
می آیند اما اصلاح طلبان فقط آقای عارف را دارند بقیه 
نامزدها ناشناخته هستند حتی چند نفر اصولگرای میانه رو 
مثل آقایان کاظم جلالی، علی مطهری و بهروز نعمتی، وارد 
لیست امید می شوند و مردم به لیست امید رأی می دهند. 
یعنی این حس عمومی وجود دارد که گفتمان نواصولگرایی 
با مطالبه عمومی جامعه همخوانی ندارند، آیا اصولگراها این 

پیام را گرفتند؟
به صحبت های قبلی خودم بر می گردم، این نقطه قوت یک 
جریان سیاسی است، اگر در جریان سیاسی قرار باشد بر یک منوال 
جلو برود، اصلا با جمود مواجه می شود. یک جریان سیاسی باید 
شاهد تحرک سلایق مختلف سیاسی باشد اما آرمان و هدف را گم 
نکند. چون اگر آرمان و هدف گم شد آنجا انحراف است. حالا ممکن 
است یک نفر خیلی تند و یک نفر خیلی کُند عمل کند اما در کل هر 
دو مورد نیاز یک جریان سیاسی هستند. در جریان مقابل اصولگرایی 
کسانی هستند که از گفتمان انقلاب رویگردان و مخالف شدند یا 
یک طیف هایی هم هستند که خیلی رقیق به گفتمان انقلاب نگاه 
می کنند بنابراین در انتخابات مجلس طیف اصولگرایی که گفتمان 
انقلاب را دنبال می کرد با طیف هایی مواجه شد که اصلا در مقابله با 
این گفتمان بودند به طوری که ممکن است که دامنه اش به سلطنت 

طلبان هم کشیده شود.

* رقیب جدی آقای روحانی در انتخابات چه کسی است؟
صحبت درباره این سئوال هنوز زود است.

* آقای روحانی رقیب جدی دارد؟
الان بخواهم وارد مصداق شوم خیلی زود است. چون جریانات 
اصولگرا به فردی نرسیدند که بگویند روی این فرد برای کاندیداتوری 

اجماع است.

* یعنی احتمال دارد که آقای روحانی در انتخابات ریاست 
جمهوری سال 96 رقیب جدی نداشته باشد؟

هنوز به مصداق نرسیدیم که بگوییم چه کسی رقیب آقای 
روحانی می شود. اواخر سال می شود روی مصداق بحث کرد.

* الان روی مصداق بحث نداریم ارزیابی خودتان چیست 
آقای روحانی انتخابات سخت یا آسانی را پیش رو دارد؟

به نظر من انتخابات سختی برای هر دو طرف در پیش خواهد بود. 
آقای روحانی قطعا بدون رقیب که نمی خواهد وارد عرصه انتخابات 
شود چون در چنین شرایطی هر کسی برنده است، پس بستگی 
دارد به اینکه رقابت دو قطبی شود یا نشود. اگر دو قطبی شود رقابت 
سختی خواهد بود، چون هم در انتخابات سال 92 آرا به هم نزدیک 
بود و هم در انتخابات مجلس خیلی آرا نزدیک بود چون آرا به هم 
نزدیک بود بنابراین رقابت خیلی شدید می شود. انتخابات پیش رو را 

در امتداد انتخابات سال 92 و انتخابات مجلس 94 می بینم. رقابت 
در شرایط دو قطبی شدن سخت و نفس گیر خواهد شد ولی شانسی 
که دولت مستقر دارد این است که نیازها هنوز تبدیل به خواسته و 
خواسته ها تبدیل به مطالبه نشده است. یعنی آنجایی که بی تفاوتی 
است تبدیل به نارضایتی و نارضایتی تبدیل به اعتراض نشده است 
معمولا ما در تجربیات گذشته داریم که ظرف چهار سال نخست 
اعتراض ها و نارضایتی به دولت کمی رقیق است اما در چهار سال 

بعد بیشتر شدت می گیرد.

رقیق  را  روحانی  آقای  به  اعتراضات  الان  شما  پس   *
میدانید؟

برداشت من این است. بعد از 8 سال فردی که سر کار است مردم 
از او انتظار دارند که در این 8 سال به مطالبات آنها جواب داده باشد. 
الان سبک سنگین می کنند می گویند 4 سال گذشته هنوز فرصت 
است برای اینکه به خواسته ها جواب مثبت داده شود اما چهار سال 

بعد اینها بیشتر شتاب می گیرد.

* اصولگراها نامزد نظامی خواهند داشت؟
نمی دانم)لبخند(

* شما در دولت نهم همکار آقای احمدی نژاد شدید چه 
زمانی حس کردید که دیگر نمی توانید این همکاری را ادامه 

دهید و تصمیم به استعفا گرفتید؟
در دولت نهم افرادی که داخل دولت شدند و با آقای احمدی 
نژاد همکاری را شروع کردند با همه آنها صحبت شد که یک سال 
همکاری شود و بعد از یک سال ارزیابی صورت گیرد یا خود طرف 
نمی خواهد ادامه همکاری دهد یا خود رئیس جمهور نظرش نیست. 
مثل همه کسانی که از کابینه رفتند و افراد جدیدی آمدند برای من 
هم همین اتفاق افتاد. این را همه پذیرفته بودند. حالا برخی دوستان 

اعتراضی داشتند اما من اعتراضی نداشتیم.

آقای  یا  دادید  استعفا  نهم خودتان  دولت  دوم  * سال 
احمدی نژاد استعفایتان داد؟

دانستن این مسئله چه اهمیتی دارد. حالا دیگر بیش از چندین 
سال گذشته است. برای من خیلی اهمیتی نداشت.

* بازگشت آقای احمدی نژاد به ریاست جمهوری بعد از 8 
سال خوب است یا بد؟

آقای احمدی نژاد در اردوگاه اصولگرایی تعریف می شود نگاه و 
نظرم این است همه کسانی که در اردوگاه اصولگرایان کاندیدا هستند 
یا کاندیدا می شوند یک رقابت درون اردوگاهی انجام شود، کسی که 
شایسته تر و کارآمدتر است و برنامه دارد و تیم همکار خود را معرفی 

می کند در جریان بالا می آید و به جامعه معرفی می شود.

* اگر احمدی نژاد با گفتمانی حاکم بر دولت دهم برگردد 
خوب است یا بد؟

مناسب برای نظام و انقلاب نیست اما گفتمان دولت نهم گفتمانی 
است که مقام معظم رهبری همواره از آن این طور تعریف می کردند 
که ارزش های انقلاب را رو دست گرفت و شبانه روز به جامعه و مردم 
خدمت کرد چون فضای کشور واقعا تبدیل به کارگاه عمرانی شده بود 
و همه دستگاه ها می دویدند. در آن دولت بیشترین اعتبارات عمرانی 

در بودجه سالیانه قرار می گرفت.

* بعضی می گویند مدل هاشمی- روحانی که در انتخابات 
سال 92 اتفاق افتاد اصولگراها دنبال این شیوه هستند به این 
ترتیب که آقای احمدی نژاد بیاید یک موج اجتماعی را راه 
بیاندازد و خواسته و ناخواسته کنار رود و یک نامزد اصولگرا 

جای او را بگیرد، آیا چنین مدلی قابل اجرا هست؟
هر چیزی ممکن است اتفاق بیفتد فکر می کنم وقتی ثبت نام 
نامزدها در 22 تا 2۶ فروردین انجام و نتیجه بررسی صلاحیت ها 
اعلام شد بعد مصداق ها کامل مشخص می شود آن زمان عینی تر 

می توان به این سئوال پرداخت.

انتخابات  باختند  برهیچ  مجلس 30  در  اصولگرایان   *
شورای شهر تهران را چگونه ارزیابی نمی کنید؟

اگر یک دست باشد کارآمدیش بهتر است چون در تصمیم گیری 
ها بهتر عمل می کند.

* دست برتر را اصولگراها دارند یا اصلاح طلبان؟
در امتداد همین مجلسی که تشکیل شد.

* یعنی اصلاح طلبان غلبه پیدا می کنند؟
خیر قائل نیستم در مجلس اصلاح طلبان غلبه پیدا کردند.

* اما در تهران کل لیست امید رأی آورد.
این طور نیست که جریان رقیب حتما ببرد، اگر هم اتفاق بیفتد 
همین ترکیب فعلی شاید مقداری تغییر کند. مثل مجلس نیست که 
در تهران لیستی رأی داده شود. ترکیبی خواهد شد چون در انتخابات 

شوراها غلظت سیاسی بالا نیست.

محمد ناظمی اردکانی :

بازگشت احمدی نژاد برای نظام خوب نیست

دبیر کل حزب اتحاد ملت:

 شکی به رای آوری روحانی نداریم

تحلیلی بر فعالیت ها و آینده سیاسی محمدرضا باهنر؛

»لابی من« خود را با پاستور 
داغ نخواهد کرد!

بی رحمی عالم سیاست بر هیچ کس پوشیده نیست. دنیایی که بزگترین چهره های 
خود که روزی به عنوان لیدر یک جریان محسوب می شدند را به راحتی تا سطح یک 
سیاهی لشگر پایین می کشد. این روند بازی های سیاسی در ایران به دلیل نبود توسعه 
سیاسی و احزاب قدرتمند که بتوانند حرف اول را در عرصه بزنند، بیشتر به چشم می خورد. 
احزابی که بتوانند نیروهای خود را تا آنجایی که توان داشته و علاقه مند باشند، کمک و 
همراهی کنند. شاید سرنوشت اعضای نهضت آزادی نمونه مشخص و بارز این گفتار باشد. 
افرادی که روزگاری در اوج سیاست ایران قد برافراشته بودند، امروز به سختی در گوشه و 

کنار عالم سیاست، اثری از آثار آنها باقی مانده است!

باتلاق عشق قدرت
این سیاست و بازی آن،بسیاری از آنان که مست قدرت بودند را به زیر کشید ولی برخی 
نیز که هوشیاری لازم را داشتند، به موقع وقبل ازاینکه پایان آنها سربرسد، کنار کشیدند. 
برای مورد اول می توان به احمد ناطق نوری اشاره کرد که بعد از سال ها مجلس نشینی و 
کسب عنوان پدر پارلمان، از دوره رقابت های مجلس نهم حذف و کنار زده شد. اما در طرف 
دیگر بازی، محمدرضا باهنر، فردی که به خوبی با لایه های قدرت در ایران آشنایی داشت، 

در هنگامه انتخابات مجلس دهم با ذکاوت تمام کنار کشید تا کنار زده نشود.

استراتژی یک لابی من
باهنر در این دروه به خوبی می دانست با رویکردی که جناح او و هم فکرانش در پیش 
گرفته اند توان ایستادگی و مقابله با جریان چپ ومیانه ایران را ندارد، زمین را ترک کرد تا 

نام او مانند سایرین،تیره سیاست نشود.
محمدرضا باهنر که به عنوان »لابی من« پارلمان ایران شناخته می شد، این روزها 
گذشته از اینکه از دوران دوری خود از سیاست به فراغت روی آورده است، ولی هرچند یک 
بار اظهاراتی را بیان می کند تا نام او از اذهان عمومی ایران پاک نشود.برای مثال می توان 
به اظهارات این روزها وی در رابطه با حصر اشاره کرد. او به خوبی می داند نیاز این روزهای 
افکار مخاطبان رسانه و فضای سیاسی ایران چیست، برای همین دست روی موضوعی می 

گذارد که نام وی را برای مدتی بر سر زبان ها بیندازد.

هنر باهنر
برخی مدعی هستند دبیرکل بزرگترین تشکل اصولگرا یعنی جبهه پیروان که تکیه بر 
جای بزرگی مانند مرحوم حبیب الله عسگر اولادی زده است، دندان برای پاستور تیز کرده 
است ولی بدون شک شخص باهنر به خوبی می داند کسی که خود را دیگر مناسب برای 
صندلی های سبز بهارستان نمی دید،به سمت صندلی های سرخ ریاست جمهوری نخواهد 

رفت و این موضوع ازذکاوت و هنر اوست.

از نایب رئیسی تا لیدری
در فقدان رهبران متفکر جریان راست ایران که توانایی مدیریت و نفوذ در بدنه این 
جماعت را داشته باشند،باهنر خود را آماده کرده تا به عنوان نفر اول این جریان در وجه 

سیاسی نه فقهی اش، ایفای نقش کند.
نائب رییس با سابقه مجلس ایران، از آنجایی که می داند دوستان قدیمش مانند ناطق و 
هم استانی های قوی اش مانند هاشمی و مرعشی در مسئله ریاست جمهوری و انتخابات 
مسیر دیگری را انتخاب خواهند کرد، هیچگاه تنها و به عنوان کاندیدای جریان راستگرای 

ایران، خود را در برابر آنها به نمایش نمی گذارد!

عسگر اولادی آری،محسن رضایی خیر!
باهنر آنجا که از رقابت های مجلس با آن فراغ بال انصراف داد، مشخص بود که قصد 
دارد به فردی مانند عسگر اولادی مبدل شود نه محسن رضایی،غفوری فرد یا سایر افرادی 
که بارها به میدان آمده و شکست خوردند و این روزها مردم به یک چشم دیگر به آنها 

نگاه می کنند.

شعار رمز پیرزوی نیست
وعده های انتخاباتی دیگر در ایران جذابیت لازم برای جلب نظر مردم را ندارد چرا که 
در دوره آن مرد، شعارهای عدالت، پاکدستی و حمایت از مستضعفین جهان و ایران را شعار 
دادند ولی در نهایت همگان دیدند که چه اوضاعی را بر کشور حاکم کردند. مستضعفین 
به فقرا پیوستند و متمولین، پولدار تر شدند. باقی قضایا را هم که همگان به خاطردارند. 
بنابراین کسانی که قصد دارند برای رقابت های سیاسی وارد گود شوند باید بدانند که شرط 
کاریزما بودند و حمایت جریان ها و افراد برای موفقیت، اولاست، نه شعار و وعده های خیالی.

باهنر نیز خود می داند نه توانایی اجماع سران جریان راستگرای ایران را بر روی خود دارد 
و نه مورد علاقه قشری از مردم است برای همین حضور او در انتخابات سال آینده تا حد 

زیادی منتفی است.
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عالم زنده است، گر چه مرده باشد

نادان مرده است، گر چه زنده باشد
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اخبــار
آیت الله سعیدی در دیدار مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم:

نظارت لازمه توسعه 
فناوری های نوین است

 تولیت آستانه مقدسه حضرت معصومه )س( گفت: کسانی که در قم 
مسوولیت دارند تعهد خاصی بر عهده دارند که باید بخوبی از عهده آن برآیند.

آیت ا... سید محمد سعیدی در دیدار مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم 
با اشاره به توسعه فناوریهای نوین در کشور گفت: توسعه روزافزون تکنولوژی 
انجام گرفته جای تشکرد دارد لیکن نظارت دقیق نیز لازمه این تکنولوژی است.

95 پروژه مخابراتی هفته دولت در قم به بهره برداری می رسد
مدیرعامل شرکت مخابرات استان قم نیز در این دیدار با اشاره به بخشی از 
عملکرد شرکت مخابرات استان قم گفت: خوشبختانه مخابرات قم در بسیاری 

از حوزه ها رتبه های خوبی را داراست.
سیداسدا... دهناد با بیان اینکه قم جزو 5 استان برتر کشور می باشد به 
پروژه های در آستانه بهره برداری شرکت مخابرات در هفته دولت اشاره کرد و 
گفت: 95 پروژه مخابراتی با اعتباری بالغ بر 101 میلیارد ریال در این هفته با 
حضور وزیرارتباطات و فناوری اطلاعات مورد بهره برداری قرار خواهد گرفت.

وی با بیان اینکه با بهره برداری از این پروژه ها شاهد افزایش شبکه بک بن 
دیتا و فیبر نوری خواهیم بود و افزود: با افتتاح این پروژه ها سرعت و کیفیت 

اینترنت شرکت مخابرات استان قم چند برابر خواهد شد.

سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم خبر داد:

ایجاد 5 زمین چمن مصنوعی 
در سطح شهر

سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم از ایجاد 5 زمین 
چمن مصنوعی در سطح شهر با استفاده از امکانات موجود شهری خبر داد.

سیدرسول موسوی نژادیان با اشاره به برنامه های سازمان فرهنگی هنری 
ورزشی شهرداری قم در حوزه های تفریحی و ورزشی اظهار کرد: برای توسعه 
فضاهای تفریحی و ورزشی سعی شده است که از امکانات موجود مدیریت 

شهری استفاده کرده و به نوعی آنها را برای بهره برداری مناسب احیا کنیم.
وی توجه ویژه سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری به موضوعات 
تفریحی و ورزشی را مورد توجه قرار داد و گفت: در این راستا یکی از ظرفیت 
های موجود شهر سوله های بحرانی بوده که مدت ها از آنها استفاده نشده بود 

و در معرض تخریب قرار داشتند. 
سرپرست سازمان فرهنگی هنری ورزشی شهرداری قم با اشاره به احیای 
سوله های بحران شهرداری گفت: عمده سوله های بحران شهر با توجه 
به اینکه تنها کاربری آنها استفاده در مواقع بحران بود در معرض تخریب 
قرار داشتند که اقدام به بهسازی آنها کردیم و در حال حاضر این فضاها به 
صورت دو منظوره برای فعالیت های ورزشی و همچنین به عنوان سوله 

بحران استفاده می شوند. 
وی با اشاره به توجه این سازمان به توسعه خدمات شهری در حوزه 
های تفریحی و ورزشی در مناطق محروم گفت: در این راستا با بهره گیری 
از ظرفیت موجود شهر، سالن ها و فضاهای ورزشی در حال احداث و یا 

تجهیز هستند. 
موسوی نژادیان گفت: یك سالن ورزشی در شهرقائم در مرحله تکمیل است 
که با اجرای آنها می توان گفت ظرفیت خوبی به این منطقه محروم شهری 

اضافه خواهد شد. 
وی با اشاره به مکان یابی زمین های بلا استفاده شهری و تجهیز آنها برای 
فعالیت های ورزشی و تفریحی گفت: در این راستا پنج زمین چمن مصنوعی 
در مرحله تکمیل هستند و زیرساخت های آن ها آماده شده و به زودی در 

اختیار مردم قرار خواهند گرفت.

عابدی خرسند خبر داد:

استقبال شهرداری قم از تولیدات فاخر 
هنرمندان گرافیك کشور

مدیرکل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم از برپایی کارگاه های 
هنری مختلف در آینده خبر داد و گفت: شهرداری قم از تولیدات و آثار فاخر 

هنرمندان گرافیك استان و کشور در تبلیغات محیطی استفاده خواهد کرد.
حمید رضا عابدی خرسند در دومین روز از برپایی کارگاه کشوری پوستر 
نقش بهشت که با نگاهی نو به نقوش و آرایه های معماری حرم مطهر حضرت 
معصومه )س( در حال برگزاری است اظهار کرد: کارهایی که در کارگاه پوستر 
نقش بهشت در حال تولید است به لحاظ اینکه طراحان از محتوای قوی و 

اساتید برجسته هنر گرافیك بهره می برند، از آثار فاخر به شمار می رود.
وی بیان کرد: سیاست شهرداری و شهردار قم نیز بر این است که برگزاری 
کارگاه هایی که مربوط به منظر، تبلیغات و هویت شهری است باید زیر نظر 

اساتید این کار ادامه داشته باشد و به صورت مقطعی نباشد.
مدیرکل روابط عمومی و بین الملل شهرداری قم ادامه داد: رهبر معظم 
انقلاب در سفر به شهر قم بر این موضوع تاکید داشتند که باید از نمادهای 
اسلامی در طراحی ها و شهرسازی قم بیش از گذشته استفاده شود که یکی 
از ابتدایی ترین قدم هایی که می توان در این عرصه برداشت همین برگزاری 
کارگاه پوستر نقش بهشت است که به همت حرم مطهر، سازمان فرهنگی 
هنری ورزشی شهرداری قم و کانون هنر شیعی و با حضور هنرمندان گرافیك 
سراسر کشور صورت گرفته و امروز شاهدیم طراحان گرافیك با الهام از نقوش 

موجود در حرم مطهر مبادرت به تولید پوستر می کنند.

شهردار سلفچگان:

سرانه فضای سبز شهر سلفچگان 
افزایش می یابد

شهردار سلفچگان گفت: شهر سلفچگان با مشکل بافت های فرسوده 
مواجه می باشد.

 حسین رضایی نسب درسخنرانی پیش از خطبه نماز جمعه این هفته شهر 
سلفچگان به بیان برنامه های شهرداری پرداخت و اظهارداشت: توجه به کمبود 
سرانه فضای سبز در شهر اجرای طرح های مطالعاتی جهت احداث بوستان ها 

و ایجاد فضای سبز در محدوده شهر را در دستور کار داریم.
رضایی نسب با بیان اینکه در بافت قدیمی شهر با مشکل وجود بافت های 
فرسوده روبرو می باشیم تصریح کرد: در حال مذاکره با مالکین بناهای فوق 
جهت بهسازی از طریق ارائه تسهیلات از طریق بنیاد مسکن و یا تخریب آنها 

و واگذاری زمین های معوض می باشیم.
وی لایروبی و بهسازی رودخانه شهر و احداث فرهنگ سرا را از دیگر 

برنامه های شهرداری بیان نمودند.

نامحــرمانه 

متن آگهی
خواهان: ابوالقاسم امیری مهرا دادخواستی به طرفیت خوانده سید محمد 
صفائی به خواسته مطالبه وجه 2 فقره چک به شماره های ۶1۷۷31 و ۶1۷۷38 
به تاریخ های 94/3/25 و 94/4/1۶ به عهده بانک تجارت به مبلغ 1۶0000000 
ریال و مطالبه خسارات دادرسی تقدیم دادگاه های عمومی شهرستان قم نموده 
که جهت رسیدگی به شعبه 9 دادگاه عمومی حقوقی شهرستان قم واقع در قم، 
خیابان ساحلی، جنب زندان ساحلی، دادگاه های حقوقی شهرستان قم، طبقه اول، 
شعبه نهم دادگاه عمومی )حقوقی( ارجاع و به کلاسه 9409982512900553 
ثبت گردیده که وقت رسیدگی آن 1395/۶/1۷ و ساعت 9 تعیین شده است. به 
علت مجهول المکان بودن خوانده و درخواست خواهان و به تجویز ماده ۷3 قانون 
آیین دادرسی دادگاه های عمومی و انقلاب در امور مدنی و دستور دادگاه مراتب 
یک نوبت در یکی از جراید کثیرالانتشار آگهی می شود تا خوانده پس از نشر آگهی 
و اطلاع از مفاد آن به دادگاه مراجعه و ضمن اعلام نشانی کامل خود نسخه دوم 
دادخواست و ضمائم را دریافت و در وقت مقرر فوق جهت رسیدگی حاضر گردد. 

مدیر دفتر دادگاه حقوقی شعبه 9 دادگاه عمومی حقوقی 
شهرستان قم - محمد رضا اشرفیان

آخرین وضعیت اموال بابک زنجانی و امیر منصور آریا
رئیس سازمان اموال تملیکی از فروش بیش از ۶0 درصد از اموال غیر منقول امیر منصور آریا که در 
حدود 140 میلیارد تومان ارزش داشت خبر داد و گفت که اموال بابک زنجانی هنوز به دست ما نرسیده 
است. امین دلیری اظهار کرد: تاکنون هیچ یک از اموال بابک زنجانی در اختیار ما قرار نگرفته و در نتیجه 
سازمان اموال تملیکی امکان فروش اموال او را نداشته است، ولی اموال امیر منصور آریا در اختیار ما قرار 
گرفت و توانستیم در مزایده هایی که برگزار کردیم حدود ۶0 درصد از اموال غیر منقول او را که در اختیار 
ما قرار داشت، بفروشیم. او درباره قیمت گذاری اموال امیر منصور آریا توضیح داد: کارخانه صنعت ملی 
فولاد اهواز، حدود 430 میلیارد تومان قیمت گذاری شده که هنوز فروخته نشده است و برآوردهای اولیه 
نشان می دهد که اسناد غیر منقول اموال وی حدود 230 میلیارد تومان ارزش داشته است که حدود 
۶0 درصد آن )حدود 140 میلیارد تومان( را فروخته ایم. دلیری در پاسخ به این سوال که آیا در پروسه 
سند زدن مشکلی برای متقاضیان وجود ندارد؟ گفت: هیچ مشکلی وجود ندارد و سندهای منگوله دار در 
اختیار سازمان اموال تملیکی است و کسانی که در مزایده ها شرکت کرده، این اموال را می خرند  و بی هیچ 

مشکلی، سند به نامشان زده می شود.

تولید غیر قانونی پژو ۴۰۵ و پراید
براساس آیین نامه ابلاغی به خودروسازان داخلی، ادامه تولید برخی سواری های در حال تولید از جمله 
پژو 405 و پراید غیرقانونی بوده و تولید آنها باید متوقف شود. آیین نامه »ارتقای کیفیت خودروهای سبک، 
قطعات و مجموعه های مرتبط« در 24 خرداد ماه 1389 به تصویب شورای سیاست گذاری خودرو در 
وزارت صنایع و معادن وقت رسیده و 30 خرداد ماه همان سال از سوی این وزارتخانه به خودروسازان ابلاغ 
شد. در حالی در متن این قانون هدف از تصویب و اجرای آن "ارتقای کیفیت خودروهای سبک )سواری 
و وانت( برای دستیابی به اهداف صنعت خودرو در افق سال 1404" عنوان شده که نگاهی به مفاد این 
آیین نامه نشان می دهد مهمترین بخش ها و الزامات آن با وجود گذشت بیش از شش سال از ابلاغ هنوز از 
سوی دو خودروساز بزرگ اجرایی نشده است. در این رابطه در این آیین نامه در بخش مربوط به "توسعه 
و تولید محصولات جدید" تصریح شده که از ابتدای سال 1395، تولید خودروهای سواری با برند داخلی 
که بیش از 10 سال از زمان آغاز تولید آنها می گذرد و همچنین تولید خودروهای سواری با برند خارجی 

که بیش از هفت سال از زمان اولین عرضه  آنها می گذرد، باید متوقف شود.

جلسه غیرعلنی درباره نوژه
فصل تازه و پررفت وآمد در تعاملات ایران، ترکیه و روسیه آغاز شده و به همین خاطر در روزهای 
گذشته، ایران هم زمان میزبان هواپیماهای روس و وزیرخارجه ترکیه بود. هم زمان با شکل گیری این اتحاد 
منطقه ای تازه برای حل وفصل بحران سوریه، حملات روسیه به سوریه از پایگاه  هوایی ایران ادامه دارد. این 
درحالی است که برخی از نمایندگان مجلس به قراردادن پایگاه هوایی نوژه در اختیار جنگنده های روسی 
انتقاد دارند. به همین خاطر 20 نماینده مجلس با تهیه نامه ای خطاب به علی لاریجانی، خواستار برگزاری 
غیرعلنی جلسه روز یکشنبه شدند تا این فرصت مهیا شود که با حضور مسئولان ذی ربط، موضوع صدور 
مجوز استفاده جنگنده های روسی را از پایگاه هوایی نوژه همدان بررسی کنند. محمود صادقی، نماینده 
مردم تهران، با اعلام این خبر، گفت: »باتوجه به شرایط حساس امنیتی در سطح منطقه و لزوم برخورد 
جدی با خطر افراط گرایی که منجر به تصمیم مراجع ذی ربط نسبت به صدور اجازه به جنگنده های روسیه 
برای استفاده از پایگاه نظامی نوژه شده و همچنین نظر به لزوم اطلاع نمایندگان ملت از دلایل و پیامدهای 
این تصمیم که می تواند موجب تقویت هم گرایی و هماهنگی بیشتر قوای سه گانه در مقابله با تهدیدات 

امنیتی شود، این درخواست را مطرح کردیم«.

آغاز پرداخت غرامت پژو به ایران
مدیرکل صنایع خودرو و نیرومحرکه وزارت صنعت از آغاز پرداخت غرامت پژو به ایران بابت قرارداد 
قبلی خود خبر داد و گفت: برای پرداخت غرامت که حتما نباید فیش نقدی ارایه کنند. امیرحسین قناتی 
گفت: پرداخت غرامت از سوی شرکت فرانسوی پژو به ایران در قراردادی که میان ایران  و این شرکت 
منعقد شد، دیده شده است و البته این موضوع ربطی به وزارت صنعت، معدن و تجارت ندارد؛ اما باید 
اطمینان داشت هر آنچه که در قرارداد لحاظ شده و جزو تعهدات دو طرف است، حتما اجرایی خواهد 
شد. مدیرکل صنایع خودرو و نیرومحرکه وزارت صنعت، معدن و تجارت افزود: پرداخت غرامت هم 100 
درصد انجام می شود و آغاز شده، ضمن اینکه حتما نباید برای این پرداخت، فیش نقدی ارایه کنند؛ بلکه 
هر  آنچه که در قرارداد دیده شده است، پرداخت می شود. وی تصریح کرد: البته این غرامت در طول مدت 
زمان قرارداد، پرداخت می شود و هر تعهدی که هر طرفی داشته باشد از جمله پرداخت غرامت، اجرا و 

نصب خط تولید، فروش و صادرات انجام خواهد شد.

خبر خوش برای متقاضیان وام های خرد
ابلاغیه اخیر بانک مرکزی ار ایجاد تغییراتی در روند ارائه وام های خرد و اصلاح روال گذشته خبر 
می دهد به گونه ای که قرار است کارت های اعتباری که در سه سقف 10، 30 و 50 میلیون تومانی 
دسته بندی شده اند بتدریج جای این قبیل وام ها را بگیرند. در صورتی که کارت های اعتباری جایگزین 
وام خودرو، کالا، جعاله و یا امثال آنها شود، به نظر می رسد شرایط دریافت این تسهیلات نسبت به گذشته 
تسهیل شود. در عین حال که اگر روال صدور این کارتها به مانند قبل باشد شاید دیگر نیازی به آوردن 
چند ضامن، گذاشتن وثیقه مالی، بلوکه شدن بخشی از وام دریافتی نبوده و مبنا به موارد دیگر تغییر کند، 

که در مجموع از سنگ اندازی بانکها در ارائه تسهیلات خرد می کاهد.

مجازات متخلفان قطعه بندی مرغ در سرویس بهداشتی
مدیرکل دامپزشکی استان تهران با بیان اینکه متخلفان قطعه بندی مرغ در سرویس بهداشتی، در 
بازداشت و منتظر صدور حکم هستند گفت: متخلفانی که سلامت عمومی را تهدید می کنند علاوه بر 
پلمپ واحد، 3 ماه تا 3 سال حبس برای آنها در نظر گرفته می شود. برائی نژاد  خاطرنشان کرد: افردی 
که اقدام به شستشو و قطعه بندی مرغ در سرویس بهداشتی کرده اند  شامل تخلفات مربوط به تهدید 
بهداشت عمومی هستند و اکنون در بازداشت به سر می برند. وی در پایان گفت: حکم این افراد هنوز صادر 
نشده  اما دستگاه قضا مصر به بر خود جدی با ایران افراد است. چندی پیش عکسی در فضای مجازی با 
محتوای ریخته شدن مرغ کف سرویس بهداشتی منتشر شد و در این ارتباط 2 نفر دستگیر و 14 تن مرغ 

غیر بهداشتی جمع آوری و معدوم شد.

علت دیدارهای شمخانی و مشاور امنیت ملی عراق
دیدار پی در پی بین مشاور امنیت ملی عراق و دبیر شورای عالی امنیت ملی ایران در فاصله ای کوتاه، 
این سوال را مطرح می کند که در این دیدارها چه موضوعاتی مطرح شده و چه واکنشی را از سوی سایر 
اطراف از جمله اقلیم کردستان به دنبال داشت؟ به نظر می رسد نتایج دیدارهای پی در پی روزهای گذشته 
فالح الفیاض و علی شمخانی در حال نمایان شدن است و شاهد آن اینکه نخست وزیر عراق سه شنبه 
گذشته اعلام کرد که عراق به طور رسمی اما مشروط با عبور هواپیماهای روسیه از خاک عراق برای حمله 
به گروههای تروریستی تکفیری در سوریه موافقت کرده است. این مواضع پیش از گفت وگوهای امنیتی در 
سطوح عالی به ویژه بین ایران عراق اتخاذ نشده بود و در این خصوص باید اهمیت تأمل در کلمه »مشروط« 

را که العبادی به آن اشاره کرد، در نظر داشت.

بازداشت دو داور فوتبال در فرودگاه تبریز
داوران دیدار مس سونگون و فرش آرا در لیگ برتر فوتسال در فرودگاه تبریز دچار مشکل شدند. علی 
حفیظی و محمد بیاتی که در این مسابقه نخستین بار در لیگ برتر فوتسال از سیستم رادیویی استفاده 
می کردند در راه برگشت در فرودگاه به مشکل برخوردند. همراه داشتن سیستم رادیویی کار دست داوران 
داد و باعث شد کار به پلیس فرودگاه و کلانتری و بازداشت موقت آنها بکشد. ابتدا قرار شد داوران شب را 
در تبریز ماندگار شوند و صبح چهارشنبه راهی دادگاه و حراست مخابرات شوند اما با میانجگری محمد 
پیروزرام رئیس کمیته فوتسال استان آذربایجان شرقی و همکاری افسرنگهبان کلانتری فرودگاه، قرار شد 

سیستم رادیویی تحویل امنیت پرواز داده شود و سپس در مقصد به داوران بازگردانده شود.

منابع جدید وام مسکن
شورای پول و اعتبار با صدور جواز »ورود بانک ها به بازار انتشار اوراق تسهیلات خرید مسکن« دامنه 
استفاده از ارزان ترین مسیر تامین مالی مسکن در سیستم بانکی را افزایش داد. درصورت تایید نهایی مدل 
مالی بانک های متقاضی انتشار اوراق، انحصار این بازار که هم اکنون در اختیار بانک عامل بخش مسکن قرار 
دارد، شکسته می شود و درنهایت کیفیت ارائه وام خرید به تقاضای مصرفی افزایش می یابد. »اوراق« وام 

مسکن دارای جذابیت دو طرفه برای وام دهنده و وام گیرنده است.

فرمانده انتظامی استان از انهدام باند 12 
نفره سارقان و کشف 32 فقره سرقت منزل 

در قم خبر داد.
سردار کاظم مجتبایی در گفت و گو با 
خبرنگار پایگاه خبری پلیس، اظهارداشت: در 
پی وقوع چندین فقره سرقت منزل در قم با 
توجه به حساسیت موضوع، پرونده در دستور 
کار تیمی زبده از مأموران اداره اطلاعات جنایی 
انجام  با  پلیس آگاهی استان قرار گرفت و 
اقدامات فنی و اطلاعاتی در سطح گسترده 
مشخص شد این سرقت ها به صورت باندی 

انجام شده است.
وی افزود: مأموران در ادامه پس از مراجعه 
به محل های سرقت با انجام اقدامات پلیسی 
یکی از سارقان را شناسایی و با انجام اقدامات 
فنی، تعدادی از اعضای این باند را شناسایی 

کردند.
فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه با تحقیقات 
میدانی و بررسی های اطلاعاتی مخفیگاه و پاتوق سارقان که 
منزل یکی از اعضای باند مذکور و مکانی برای طرح ریزی و 

شناسایی محل های سرقت بود شناسایی شد.
سردار مجتبایی افزود: با تحت نظر قرار دادن منزل مذکور 
به صورت نامحسوس در چندین شبانه روز، به محض اطلاع 
از حضور سرکرده باند در قم سرانجام وی در یکی از خیابان 
های اصلی به همراه دو تن دیگر از همدستانش دستگیر و 

طی بازرسی صورت گرفته از متهمان، چاقو و 
اسپری اشك آور کشف شد.

فرمانده انتظامی استان قم گفت: در ادامه 
پس از هماهنگی با دادستان دو تن دیگر از 
سارقان قبل از خروج از قم با یک دستگاه 

خودرو پژو 405، شناسایی و دستگیر شدند.
وی سپس به غیربومی بودن سارقان اشاره 
کرد و افزود: هفت تن دیگر از اعضای این 
باند پس از اخذ نیابت قضائی در سه عملیات 
دستگیر  مختلف  های  استان  در  جداگانه 

شدند.
سردار مجتبایی با اشاره به اعتراف متهمان 
به 32 فقره سرقت منزل در قم، گفت: این باند 
12 نفره به صورت نوبه ای در گروه های سه یا 
چهار نفره وارد استان قم شده و پس از چندین 
فقره سرقت بلافاصله از شهر خارج و به استان 

خود عزیمت می کردند.
فرمانده انتظامی استان قم افزود: نهایتاً متهمان به همراه 
پرونده جهت سیر مراحل قانونی تحویل مرجع قضائی استان 

شده و با صدور قرار مناسب راهی زندان شدند.

فرمانده انتظامی استان قم خبرداد:

انهدام باند 12 نفره سارقان منزل در قم

معاون اسناد هویتی اداره کل ثبت احوال 
استان قم اختصاص رتبه سوم آمار طلاق 
کشور به این استان را تکذیب کرد و گفت: 
قم در میان آمار طلاق 31 استان جایگاه 

هشتم را به خود اختصاص داده است.
طی  دیروز  ظهر  مکرمی  محمدعلی 
نشست خبری که در سالن جلسات اداره کل 
ثبت احوال استان قم برگزار شد، با بیان اینکه 
امسال شعار هفته دولت »اقدام و عمل، ملت 
و دولت، امیدوار و استوار« است، اظهار کرد: 
در نمایشگاه سیمای امید اقدامات مختلف 
اداره کل برای مردم به نمایش گذاشته شده 

و پیش ثبت نام این خدمات انجام می شود.
وی جمع آوری و تهیه آمار انسانی سراسر 
کشور و انتشار آنها را از رسالت های قانونی 
ثبت احوال برشمرد و اضافه کرد: جمعیت 
استان قم با توجه به سرشماری سال 90 و 
ولادت ها و فوت های چهار سال اخیر یک 

میلیون و 234 هزار و 832 نفر است.
معاون اسناد هویتی اداره کل ثبت احوال 
استان قم خاطرنشان کرد: سال 94 نرخ 
رشد طبیعی جمعیت 1.۷ بوده که نسبت 
به سال 93 یک دهم افزایش داشته است؛ 

نرخ ولادت های سال گذشته 5.۶ معادل 2۶ 
هزار و ۶49 مورد بوده که نسبت به سال 93 

هزار و 420 مورد افزایش داشته است.
وی با اشاره به اینکه سال گذشته در 
هر ماه دو هزار و 221 نوزاد و در هر روز 
۷3 نوزاد به دنیا آمده اند، تصریح کرد: نرخ 
ثبت ولادت در استان قم 21.9 بوده که این 
آمار رتبه یازدهم را به قم اختصاص داده و 
از میانگین کشوری بیشتر است. مکرمی از 
اختصاص بیشترین نرخ ولادت به استان های 
سیستان و بلوچستان، هرمزگان و خراسان 
رضوی و کمترین نرخ به استان های گیلان،  
مازندران و مرکزی خبر داد و گفت: 98 
درصد ولادت های قم شهری و دو درصد این 
آمار روستایی بوده که این موضوع بر اساس 

محل سکونت مادران مشخص می شود.
وی با تأکید بر اینکه ولادت کشور در 
سال گذشته یک میلیون و 5۷0 هزار و 
219 مورد بوده است، عنوان کرد: ولادت 
باید طی 15 روز نخست به سازمان ثبت 
احوال اعلام شود و در صورت گذشتن از این 
زمان هزینه ها افزایش می یابد. معاون اسناد 
هویتی اداره کل ثبت احوال استان قم با بیان 

اینکه نرخ خام ولادت در کشور 19.8 است، 
اضافه کرد: شناسنامه 99 درصد نوزادان در 

طول یک سال صادر شده است.
وی از ثبت بیش از 98 درصد ولادت ها 
معادل یک میلیون 522 هزار و ۶28 مورد 
قابل  و گفت: بخش  یاد کرد  روز  در 15 
توجهی از بیمارستان ها با اداره کل ثبت احوال 
ارتباط دارند و به صورت مستقیم ولادت ها 
را در سامانه مورد نظر ثبت می کنند. مکری 
به ثبت دو هزار و 92۷ مورد طلاق طی 
سال گذشته در قم اشاره کرد و ادامه داد: 
سال  به  نسبت  گذشته  سال  طلاق  آمار 
93 نزدیک به 2.۷ درصد معادل 80 مورد 
کاهش داشته که بر اساس این آمار هر ماه 
244 مورد و در هر روز هشت مورد طلاق 
به ثبت رسیده است. وی با اشاره به اینکه 
نرخ ثبت طلاق استان قم در سال گذشته 
2.4 درصد جمعیت بوده است، عنوان کرد: 
این آمار نسبت به سال 93 نزدیک به یک 
دهم کاهش داشته است اما در این زمینه 
از نرخ کشوری آمار بالاتری داریم. مکرمی 
از اختصاص بیشترین فراوانی طلاق به گروه 
سنی 20 تا 24 سال در میان خانم ها و 25 

تا 29 سال در میان آقایان یاد کرد و افزود: 
نزدیک به 19 درصد زوج های طلاق استان 
قم همسن و میانگین سنی در مردان 33 
سال و در زنان 28 سال بوده است. وی با 
بیان اینکه نزدیک به 15 درصد طلاق های 
استان قم در کمتر از یک سال بعد از ازدواج 
انجام شده است، تصریح کرد: 54 درصد 
زوج ها کمتر از پنج سال بعد از ازدواج ها خود 
به طلاق اقدام کرده اند. معاون اسناد هویتی 
اختصاص  قم  استان  احوال  ثبت  اداره کل 
رتبه سوم آمار طلاق کشور به این استان را 
تکذیب کرد و گفت: قم در میان آمار طلاق 
31 استان جایگاه هشتم را به خود اختصاص 
داده است و اکنون مسؤولان استانی به دنبال 
کاهش آمار طلاق در این استان هستند. 
کشور  طلاق های  بیشترین  ثبت  از  وی 
در اسفندماه با آمار ۶ هزار و ۶94 مورد و 
کم ترین طلاق در فروردین ماه با آمار دو هزار 
و ۷۶1 مورد یاد کرد و ادامه داد: در گروه 
سنی 25 تا 29 سال آقایان 39 هزار و ۶۶9 
مورد معادل 24.2 درصد و خانم ها در این 
گروه سنی 3۷ هزار و 535 مورد معادل 

22.9 درصد از طلاق ها را رقم زده اند.

هر روز 8 زندگی مشترک در قم پایان می یابد

قم در جایگاه هشتم آمار طلاق کشور

آگهی ماده 3 قانون تعیین تکلیف اراضی
 و ساختمانهای فاقد سند رسمی و مشاعی

هیات حل اختلاف مستقر در اداره ثبت اسناد و املاک منطقه یک قم تصرفات مالکانه مفروزی 
متقاضیان پرونده های تشکیلی طبق قانون مذکور را براساس گزارش کارشناسان و به استناد مدارک 

موجود در پرونده به شرح آراء ذیل تایید نموده اند.
1- رأی شماره 1395۶0330001010۶2۷ مربوط به پرونده کلاسه 139111443000100434۶ 
خانم زهره رضاآباد قمی فرزند مصطفی سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 
ششدانگ 119/20 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک یک فرعی از 1118۶ اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.

2- رأی شماره 1395۶033000100۶318 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001008509 
آقای مهدی سرسنگی علی آبادی فرزند محمد جواد ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت ۶8/50 متر 

مربع بر روی قسمتی از پلاک 104۷3/9 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
3- رأی شماره 1395۶0330001009124 مربوط به پرونده کلاسه 13911144300010012۷2 
آقای ناصر اسلام پناه فرزند جانعلی ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۶0 متر مربع بر روی قسمتی 

از پلاک 102۷5 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
4- رأی شماره 1395۶0330001008844 مربوط به پرونده کلاسه 139111443000100۷932 
آقای حسین صادقی موحد فرزند علی نقی در سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 

ششدانگ 111 متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 10922 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
5- رأی شماره 1395۶0330001008845 مربوط به پرونده کلاسه 139111443000100۷931 
خانم زهره رحیمی زادگان فرزند علی اکبر سه دانگ مشاع از ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 111 

متر مربع بر روی قسمتی از پلاک 10922 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
۶- رأی شماره 1395۶0330001009034 مربوط به پرونده کلاسه 1391114430001009889 
آقای ابوالفضل الماسی فرزند حسین ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 1۷5 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک 115۶2 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
۷- رأی شماره 1395۶0330001008488 مربوط به پرونده کلاسه 13911144300010054۶9 
آقای حسین خانعلی زاده فرزند احمد ششدانگ یک باب ساختمان بمساحت 4۶/۶0 متر مربع بر روی 

قسمتی از پلاک 104۶5 اصلی واقع در بخش1 ثبت قم.
مورد تایید قرار گرفته و از آنجائیکه مقرر گردیده است پس از نشر آگهی و انقضاء موعد مقرر سند 
مالکیت رسمی صادر گردد با توجه به عدم دسترسی به مالکین مشاعی مراتب در دو نوبت به فاصله 15 
روز آگهی تا چنانچه اشخاص ذینفع اعتراضی داشته باشند ظرف مدت 2 ماه از تاریخ انتشار آگهی نوبت 
اول اعتراض خود را به اداره ثبت اسناد منطقه1 قم تسلیم و رسید آن را اخذ و ظرف مدت یکماه پس از 
تسلیم اعتراض به اداره ثبت به دادگاه مراجعه و دادخواست خود را به مرجع قضائی تقدیم و گواهی آنرا به 
این اداره تحویل نمایند لازم به توضیح است که صدور سند بر اساس قانون مذکور مانع از مراجعه متضرر 

به دادگاه نخواهد بود.
تاریخ انتشار اول: 1395/05/30 تاریخ انتشار دوم: 1395/06/14
جعفر کاظمی - رئیس ثبت اسناد منطقه یک قم

با توجه به طراحی و آغاز بکار سامانه الکترونیکی'' سماح'' از سوی سازمان حج و زیارت برای ساماندهی و تسهیل روند صدور ویزا و اعزام زائران 
مراسم اربعین حسینی)ع( سال 95،به اطلاع کلیه مشتاقان حضور در مراسم پیاده روی و زیارت اربعین اربعین حسینی)ع( سال 1395 در استان 
قم می رساند سامانه مذکور به نشانی  samah.haj.ir از صبح روز شنبه 16 مرداد فعال بوده و کلیه متقاضیان سفر به عتبات عالیات،باید با مراجعه 

مستقیم به سامانه و یا از طریق دفاتر مجاز زیارتی استان قم، نسبت به ثبت نام و نام نویسی در آن اقدام نمایند. 
در خصوص نحوه ثبت نام متقاضیان در سامانه سماح توجه به موارد ذیل ضروری است:

1( بر اساس مصوبه ستاد مرکزی اربعین کشور تنها افرادی می توانند ویزای اربعین دریافت و از مرز خارج شوند که در سامانه سماح ثبت نام 
کرده باشند.

2( بر اساس مصوبه ستاد مرکزی اربعین پوشش بیمه ای زائران اربعین اجباری بوده و ویزای اربعین برای کسانی صادر خواهد شد که تحت 
پوشش خدمات بیمه ای قرار گیرند. 

3( پوشش بیمه ای و خدمات درمانی هلال احمر در داخل و خارج کشور در ایام اربعین صرفاً شامل زائرانی خواهد شد که در سامانه سماح ثبت 
نام کرده اند. لذا هزینه بیمه به مراتب کمتری را پرداخت خواهند کرد

4( ثبت نام متقاضیان در سامانه سماح بصورت گروهی انجام خواهد گرفت و فرد یا افراد زیر 5 نفر توسط دفاتر زیارتی به یک گروه تبدیل می 
شوند.)در گروه های یک نفری همان یک نفر سرگروه خواهد بود(

5( در هر گروه لازم است فردی فعال و مسئولیت پذیر به عنوان سرگروه انتخاب شود و شماره تلفن همراه این فرد در سامانه به عنوان سرگروه 
ثبت گردد . کلیه اطلاع رسانی های بعدی ستاد اربعین از طریق ارسال پیامک به سرگروه اعلام می گردد .

6(زائرین نیازی به تهیه دلار از بازار آزاد نخواهند داشت و پرداخت هزینه روادید صرفاً به صورت ریال ایرانی و از طریق درگاه الکترونیکی 
می باشد

7(پرداخت مجموع هزینه های سفر گروه اعم از هزینه روادید، بیمه، هلال احمر و حق الزحمه ها از طریق یك کارت بانکی انجام می پذیرد
8(پرداخت هزینه های سفر توسط سرگروه انجام می گیرد و در صورت انصراف هریک از اعضای گروه، هزینه دریافتی به حساب سرگروه 

مسترد خواهد شد.
9( از آنجایی که مراسم پیاده روی اربعین حرکتی جمعی است، توصیه می شود زائران حتی المقدور بصورت گروهی) گروه های بیشتر از 5 نفر( 

برای حضور در این مراسم ثبت نام نمایند.
( بر اساس ابلاغیه وزارت محترم کشور مرز خروجی زائران برای عزیمت به عراق بر اساس استان محل سکونت زائران مشخص گردیده است . 
11(از آنجایی که مرز خروجی زائران بر اساس ظرفیت آن مرز مشخص می گردد، اولویت اعزام زائران بر اساس تقدم زمانی در ثبت نام زائران 

مشخص می شود و در صورت ازدحام در هر تاریخ، سامانه تاریخ های دیگری را به آنان پیشنهاد می دهد .
12( بر اساس قوانین و مقررات جاری کشور عراق، گذرنامه متقاضیان زیارت اربعین باید دارای حداقل 6 ماه اعتبار از زمان خروج از مرز برای 

عزیمت به عراق باشد. لذا لازم است علاقمندان به زیارت اربعین بموقع نسبت به اخذ گذرنامه با اعتبار کافی اقدام نمایند.
13( متقاضیان پس از ثبت نام مقدماتی در سامانه سماح کد رهگیری دریافت می کنند و تأییدیه ثبت نام و کد رهگیری بصورت پیامک برای 
سرگروه ارسال می گردد. در صورت ناتمام ماندن ثبت نام و یا عدم تکمیل هر بخش و یا ایجاد هرگونه وقفه در جریان ثبت نام، پیامک تأییدیه 

ارسال نمی شود لذا متقاضی می بایست مجدداً فرآیند ثبت نام را تکرار نماید.
14( در صورت فراموشی کد رهگیری ثبت نام، متقاضیان با وارد کردن کدملی و شماره شناسنامه در سامانه می توانند کد رهگیری خود را 

مجدداً دریافت نمایند.
15( مسئولیت تهیه وسیله نقلیه)شخصی یا عمومی( تا مرزها و تهیه بلیط هواپیما برای زائرانی که می خواهند بصورت هوایی راهی مرزها شوند، 

متناسب با تاریخ درخواستی در سامانه به عهده زائر خواهد بود.
16(متقاضیان در هنگام ثبت نام از لیست دفاتر زیارتی موجود در سامانه سماح، نزدیکترین دفاتر را انتخاب می کنند تا بعداً مدارک خود را به 
آنجا تحویل دهند. همچنین لیست دفاتر مجاز زیارتی علاوه بر سایت سازمان حج و زیارت و مدیریت حج و زیارت استان ، در سامانه سماح نیز 

ثبت شده است
17( در سامانه سماح راهنمای کامل نحوه ثبت نام و نکات قابل توجه جهت بهره برداری متقاضیان ارائه شده است.

18( در مدیریت حج و زیارت استان قم واحد پاسخگویی به سؤالات متقاضیان)با شماره 37759726 داخلی 3-واحد اعزام( راه اندازی شده 
که در صورت وجود ابهام در هریک از مراحل ثبت نام متقاضیان می توانند با این واحد تماس بگیرند.

19(سایر موارد ضروری برای تکمیل روند ثبت نام در سامانه سماح همچنین نحوه دریافت مدارک از زائران طی اطلاعیه های بعدی و همچنین 
از طریق  ارسال پیامک به سرگروه ها اعلام خواهد شد.

اطلاعیه شماره 2 ستاد اربعین استان قم

كمیته اطلاع رسانی ستاد اربعین حسینی)ع( استان قم

اطلاعیه

مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب استان قم از توسعه 
و اصلاح بیش از 1۷0 کیلومتر شبکه و خطوط انتقال آب 

و 140 کیلومتر شبکه و خطوط انتقال فاضلاب خبر داد.
مهندس علی جان صادق پور با گرامیداشت یاد و خاطره 
شهیدان رجایی و باهنر و تبریک هفته دولت به ارائه گزارشی 
از عملکرد آبفای قم در سه سال اخیر پرداخت و از کاهش 
هدر رفت آب از 18.۷ به 1۷.۶ درصد طی این مدت خبر 
داد و گفت: تعویض 35 هزار فقره کنتور خراب مشترکین، 
نصب 38 هزار فقره انشعابات آب و فاضلاب، حفر و تجهیز 4 
حلقه چاه، رفع 55 هزار مورد حوادث شبکه و انشعابات آب و 
فاضلاب، احداث و بهره برداری از تصفیه خانه فوری اضطراری 
آب با ظرفیت ۶00 لیتر بر ثانیه و تکمیل و بهره برداری 

از مخازن مسکن مهر در پردیسان به ظرفیت 40 هزار 
مترمکعب از دیگر اقدامات شاخص آبفای قم طی این مدت 
به شمار می رود.  وی ساماندهی شهرهای جدیدالتحویل 
کهک، قنوات، دستجرد و  سلفچگان و تله متری و تله کنترل 
شبکه های آب رسانی این شهرها، احداث و بهره برداری از 
مرکز پیشرفته کنترل کیفیت و بهداشت آب و فاضلاب، 
ارتقاء مرکز پایش و راهبری تأسیسات آب و فاضلاب، 
مطالعه و اجرای شبکه آب خام حرم مطهر به ظرفیت 80 
لیتر در ثانیه در راستای تنوع بخشی محصول آب را از دیگر 
دستاوردهای آبفای قم برشمرد. وی احداث و بهره برداری از 
تصفیه خانه شماره سه فاضلاب با ظرفیت 50 هزار مترمکعب 
در شبانه روز و اجرای خطوط انتقال، اصلی و فرعی فاضلاب 

به طول حدود 11۶ کیلومتر را از دیگر پروژه هایی عنوان 
کرد که در طی سه سال گذشته با بهره مندی از تسهیلات 
بانک توسعه اسلامی به مرحله اجرا رسیده است. صادق پور 
کسب رتبه برتر بخش نوآوری ها و ابداعات دومین جشنواره 
بهره برداری صنعت آب و فاضلاب، کسب رتبه برتر ارزیابی 
عملکرد سال 93 طرح تکریم ارباب رجوع در صنعت آب و 
فاضلاب، کسب 2 عنوان رتبه برتر در اولین جشنواره نظام 
پیشنهادها در صنعت آب و فاضلاب و وزارت نیرو و کسب 
رتبه برتر در بخش کنترل کیفیت آب در میان شرکت های 
آب و فاضلاب کشور را از جمله افتخارات ملی و کسب رتبه 
برتر در ارزیابی عملکرد سال 93 جشنواره شهید رجایی و ...  

از افتخارات استانی آبفای قم برشمرد.

مدیرعامل آبفای قم خبر داد؛

کاهش هدر رفت آب در قم


